
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 

1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6335
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν μαθητές από

το 1ο Γυμνάσιο Ιλίου, το ιδιωτικό Λύκειο “Παλλάδιο” Νέας Σμύρνης,
το 13ο Δημοτικό Σχολείο Νίκαιας, το 11ο Δημοτικό Σχολείο Αγίας Πα-
ρασκευής, το 4ο Γενικό Λύκειο Περιστερίου και το Γυμνάσιο  Άσπρων
Σπιτιών Βοιωτίας, σελ. 6121, 6124, 6151, 6152, 6315

3. Επί διαδικαστικού θέματος, σελ. 6119, 6124, 6151, 6152
Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6095 - 6099
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 6099 -

6115
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής

25 Φεβρουαρίου 2011, σελ. 6335
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονομικών:
i. σχετικά με τη λειτουργία της Κτηματικής Υπηρεσίας Λευκάδος

κ.λπ., σελ. 6116
ii. σχετικά με την ανάμειξη πετρελαίου κίνησης με φωτιστικό πε-

τρέλαιο, λάδι μηχανής ή αντιπαγωτικά για τη λειτουργία μηχανών και
οχημάτων κατά τη χειμερινή  περίοδο στη βόρεια Ελλάδα κ.λπ., σελ.
6117

iii. σχετικά με την πρόταση της Εθνικής Τράπεζας για συγχώνευση
με την Alpha Bank κ.λπ., σελ. 6125

β) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
με την αντιμετώπιση των προβλημάτων του Γενικού Νοσοκομείου Μο-
λάων κ.λπ., σελ. 6119

γ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής Διακυβέρνησης σχετικά με τη λήψη μέτρων για τους συμβασιού-
χους στο Δήμο Θεσσαλονίκης κ.λπ., σελ. 6121

δ) Προς τον Υπουργό Υποδομών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
με το οδικό δίκτυο στο Νομό Ευβοίας κ.λπ., σελ. 6122

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Προ-

στασίας του Πολίτη: “Σύσταση Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος-Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής και άλλες διατάξεις”, σελ. 6127

2. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου των σχεδίων νόμων του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας:

α) Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (MOU) μεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Σλοβακικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας για τη Συνεργασία στον Τομέα των Εξοπλισμών
και της Αμυντικής Βιομηχανίας”, σελ. 6137, 6139

β) “Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου  Άμυνας της Δημοκρατίας της
Σλοβακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συ-
ντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθή-
νας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας (Technical
Arrangement) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελληνικής
Δημοκρατίας και του Υπουργείου  Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλο-
βακίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου  Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλοβακίας που αφορά στη
συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατη-
γικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)”,
σελ. 6151, 6248

γ) “Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής  Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνι-
κής Συμφωνίας μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνι-
κής Δημοκρατίας και του Υπουργείου  Άμυνας της Δημοκρατίας της
Ουγγαρίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόησης με-

ταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας
και του Υπουργείου  Άμυνας της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέ-
ντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕ-
ΣΘΑΜ-AMSCC)”, σελ. 6151, 6198

δ) “Κύρωση του Μνημονίου Συναντίληψης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου  Άμυνας της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας (Techni-
cal Arrangement) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου  Άμυνας της Κυπριακής
Δημοκρατίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Συναντίληψης
μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας
και του Υπουργείου  Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που αφορά
στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου
Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-
AMSCC)”, σελ. 6151, 6154

ε) “Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of Under-
standing) μεταξύ του Υπουργείου  Άμυνας της Ρουμανίας και του
Υπουργείου Εθνικής  Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας που αφορά
στη συνεργασία του Υπουργείου  Άμυνας της Ρουμανίας με το Πο-
λυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών
της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)”, σελ. 6151, 6292

3. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου των σχεδίων νόμων του Υπουργείου Εξωτερικών:

α) “Κύρωση της Συμφωνίας Οικονομικής Συνεργασίας μεταξύ της
Ελληνικής Δημοκρατίας και της Δημοκρατίας της Αργεντινής”, σελ.
6315, 6317

β) “Κύρωση της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Τουρκίας
σχετικά με την Επικερδή Απασχόληση των Εξαρτωμένων μελών των
Μελών Διπλωματικών και Προξενικών Αποστολών’’, σελ. 6315, 6328
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ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ. , σελ. 6137
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 6138, 6153
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Αθήνα, σήμερα στις 24 Φεβρουαρίου 2011, ημέρα Πέμπτη και
ώρα 9.34’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολομέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραμματέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώμα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώμα από την κ. Ουρανία Παπαν-
δρέου-Παπαδάκη, Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο μεγάλο πρό-
βλημα των λαθρομεταναστών που καταφθάνουν στη χώρα μας
μέσω Τουρκίας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά σε αίτημα των μελών του
Περιφερειακού Συμβουλίου Δυτικής Ελλάδος για την άμεση κα-
τάθεση ενός βελτιωμένου νομοσχεδίου  σχετικά με την ανασυ-
γκρότηση του Νομού Ηλείας.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι το Σωματείο ερ-
γαζομένων του Νοσοκομείου ΠΓΝΠ  απειλεί με κατάληψη τη νέα
πτέρυγα του Νοσοκομείου ¨ Άγιος Ανδρέας¨, εάν δεν μεταφερ-
θούν από το ΠΓΝΠ όλες οι κλινικές και το σύνολο των εργαζομέ-
νων του.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά στις αντιδράσεις που
προκάλεσε η απόφαση τα δύο Νοσοκομεία «Άγιος Ανδρέας» και
το «ΠΓΝΠ» να εφημερεύουν εναλλάξ.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο κ. Νίκος Πούλιος Γραμματέας
Περιφερειακής  Οργάνωσης Νοτίου Αιγαίου και οι εργαζόμενοι
στην Δημοτική Επιχείρηση Ύδρευσης και Αποχέτευσης του
Δήμου Ιαλυσσού Ρόδου  διαμαρτύρονται για τις επικείμενες απο-
λύσεις εργαζομένων που εργάζονται σε πάγιες θέσεις από το
2004. 

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην κατάσταση που

επικρατεί στους εργασιακούς χώρους με την ερμηνεία και εφαρ-
μογή του όρου ¨επιχειρησιακές συμβάσεις¨.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην παρέμβαση του
ΟΣΕΒ Πελοποννήσου και Δυτικής Ελλάδος στο θέμα της μετα-
νάστευσης, θέτοντας ζητήματα οικονομικών επιπτώσεων από το
φαινόμενο.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρότρυνση της
Ένωσης Νοσοκομειακών Ιατρείων Αχαϊας προς τους πολίτες να
μην καταβάλλουν χρήματα στα εξωτερικά ιατρεία.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυστέρηση
λήψης μέτρων κατά της παράνομης διακίνησης μεταναστών από
το λιμάνι της Πάτρας και στη διαμάχη μεταξύ των φορέων για
αναρμοδιότητα. 

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελλεί-
ψεις που παρουσιάζει η ΕΛΑΣ. Πατρών σε υπηρεσιακά οχήματα
αλλά και στις καθυστερήσεις έγκρισης κονδυλίων πληρωμών σε
περιπτώσεις βλαβών των οχημάτων της.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις δια-
μαρτυρίες των κατοίκων απέναντι από το καρνάγιο της μαρίνας
της Πάτρας, με αφορμή τις εργασίες διάλυσης του σκάφους που
μετέφερε λαθραία τσιγάρα.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στα χρέη
των Υπουργείων προς τη ΔΕΗ, καθώς και άλλων δημόσιων υπη-
ρεσιών.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην
άσχημη εικόνα του κέντρου της Αθήνας με τους ζητιάνους, τα
αδέσποτα σκυλιά και τους πλανόδιους εμπόρους.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις ενέρ-
γειες της Κυβέρνησης για τους ελέγχους για φοροδιαφυγή.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά τη γνωμοδό-
τηση του Υπουργείου Εσωτερικών που αναμένουν στον Δήμο
Πατρέων οι εννέα υπάλληλοι της ΕΤΑΑ, οι οποίοι τον Ιούλιο με-
ταφέρθηκαν σε δημοτικές υπηρεσίες.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύνδεσμος Κοινωνικών Λει-
τουργών Ελλάδος αιτείται να δοθεί λύση στο πρόβλημα της
λειτουργίας και της χρηματοδότησης των Προγραμμάτων «Βοή-
θεια στο Σπίτι» και «Κοινωνική Μέριμνα» με τρόπο σταθερό και
βιώσιμο που θα εξασφαλίζει την παροχή ποιοτικών υπηρεσιών
στους ωφελούμενους τους.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι άποροι πολίτες
δεν έχουν βιβλιάριο πρόνοιας καθώς η μεταφορά αρμοδιότητας
για την αξιολόγηση τον έλεγχο και την έκδοσή τους πέρασε από
την νομαρχία στο δήμο. 

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
στολή προς τον Δήμο Αιγίου σχετικά με την αποπεράτωση του
ταρτάν, αλλά και την πληρωμή των εργαζομένων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην απα-
γόρευση της τρόικα για τις προσλήψεις στο δημόσιο,  που
δημιουργεί πρόβλημα στην λειτουργία της Πυροσβεστικής Υπη-
ρεσίας στην Πάτρα.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά με την οποία  ο Πρόεδρος του  Παραρτήματος
Ηπείρου της  Ελληνικής Εταιρείας Προστασίας Αυτιστικών Ατό-
μων  διαμαρτύρεται για την καθυστέρηση καταβολής από τον
ΟΠΑΔ των παροχών από φυσιοθεραπείες-εργοθεραπείες-
λογοθεραπείες- ψυχοθεραπείες -ειδική αγωγή και άλλες πράξεις
που έχουν εκτελεστεί πριν έξι μήνες.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
μοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόβλημα μετα-
φοράς που αντιμετωπίζουν εξήμισι χιλιάδες Αχαιοί μαθητές που
μεταφέρονται με λεωφορεία και ταξί και τα αρμόδια Υπουργεία
δεν έχουν πληρώσει τα οφειλόμενα καθώς και δεν έχουν ανανε-
ώσει τη σύμβαση. 

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στον προ-
βληματισμό της ασφάλειας Πατρών για τις συγκρούσεις μεταξύ
ακροδεξιών και αντιεξουσιαστών. 

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται  ότι ένας
από τους ηλεκτρονικούς υπολογιστές που χρησιμοποιήθηκε
στην υπόθεση κλοπής μετοχών ρύπων βρίσκεται στο Πανεπιστή-
μιο Πατρών.  

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΔΗΜΑΡΑΣ  κατέθεσε
αναφορά, με την οποία  η Ομοσπονδία Συνεργαζόμενων Οικιστι-
κών - Εξωραϊστικών -Αθλητικών - Εκπολιτιστικών και Οικολογικών
Συλλόγων του Δήμου Λαυρεωτικής αιτούνται την εξεύρεση γό-
νιμης και αποτελεσματικής λύσης του προβλήματος της διαχεί-
ρισης απορριμμάτων κ.λπ..

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, με την οποία ο Δήμαρχος Δυτικής Αχαΐας
Νομού Αχαΐας αιτείται την επέκταση της προαστιακής σιδηρο-
δρομικής σύνδεσης από Πάτρα προς Κάτω Αχαΐα.

26) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ  ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά, με την οποία  το Δη-
μοτικό Συμβούλιο του Δήμου Βόλβης Νομού Θεσσαλονίκης  εκ-
φράζει τη διαμαρτυρία του σε οποιαδήποτε συνένωση,
συγχώνευση ή κατάργηση σχολικής μονάδας στο δήμο του.

27) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά, με την οποία
το Σωματείο Εργαζομένων στην ΕΑΣ Λιβαδειάς εκφράζει τη δια-
μαρτυρία του για την απόφαση του Πειθαρχικού Συμβουλίου της
ΕΑΣ να απολυθούν τρία μέλη της διοίκησης του σωματείου.

28) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ και Β’ Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά, με την οποία  οι κάτοικοι των διαπόντιων
νησιών του Νομού Κέρκυρας  αιτούνται να παρθούν συγκεκρι-
μένα μέτρα όσον αφορά στην υγειονομική τους περίθαλψη.

29) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά,
με την οποία  η Ελληνική Εταιρεία Προστασίας Αυτιστικών Ατό-
μων, Παράρτημα Ηπείρου αιτείται την καταβολή από τον ΟΠΑΔ
των παροχών από φυσιοθεραπείες,  εργοθεραπείες, λογοθερα-
πείες, ψυχοθεραπείες και άλλες πράξεις, καθώς και τη συμμε-
τοχή κατά 25% σε αυτές για τα αυτιστικά άτομα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά, με την οποία ο Εμπορικός και Εισαγωγικός Σύλλογος
Αιγίου εκφράζει τη διαμαρτυρία του σχετικά με το ενδεχόμενο
υποβάθμισης  του ΤΕΙ Αιγίου.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, με την οποία  η οικογένεια Ιωάννη Νταουλτζή
αιτείται τη διευθέτηση για μείωση του προστίμου και ένα ρεαλι-
στικό διακανονισμό αποπληρωμής για αυθαίρετο κτίσμα.

32) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΝΑΚΟΣ  κατέ-
θεσε αναφορά, με την οποία ο Δήμαρχος Νοτίου Πηλίου Νομού
Μαγνησίας  εκφράζει τη διαμαρτυρία του σχετικά με τη διαφαι-
νόμενη πρόθεση της Περιφερειακής Διεύθυνσης Ταχυδρομείων
Λάρισας να καταργήσει το Ταχυδρομικό Γραφείο και Ταχυδρο-
μικό Ταμιευτήριο Τρικερίου, καθώς και τα Ταχυδρομικά Πρακτο-
ρεία Προμυρίου κα Λαύκου.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύνδεσμος Ελληνικής  Σερ-
βικής Ουκρανικής Φιλίας  και Συνεργασίας, «Αγιοι Τρεις Ιεράρχες
και Ισαπόστολοι Κύριλλος και Μεθόδιος» αιτείται τη χορήγηση
άδειας μετάβασης στην Ελλάδα.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά, με την οποία  οι επικεφαλής των ΝΕ
των κομμάτων στα Δωδεκάνησα  αιτούνται τη διατήρηση των μει-
ωμένων συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά του Αιγαίου.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός της πεζοδρόμησης της οδού Παντανάσσης στην Πάτρα, το
οποίο επιβαρύνει ακόμα περισσότερο το κυκλοφοριακό.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Δήμαρχος Ερυμάνθου
Νομού Αχαΐας  αιτείται την επέκταση και σύνδεση των αγωγών
ύδρευσης του υδρευτικού έργου Πείρου - Παραπείρου με τα κε-
ντρικά υδραγωγεία των οικισμών.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στη δωρεά
από την Ενωση Ελλήνων Εφοπλιστών προς το Πυροσβεστικό
Σώμα, συνολικά εκατόν έντεκα μοτοσικλετών.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
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τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις άθλιες
συνθήκες που επικρατούν στα κρατητήρια που υπάρχουν σε διά-
φορα αστυνομικά τμήματα της Πάτρας.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήματα που αντιμετώπισαν οι δικαστικοί αντιπρόσωποι στις
τελευταίες δημοτικές εκλογές.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην προ-
σπάθεια του ΥΠΕΚΑ για την επιβολή προστίμων στα εκτός
σχεδίου αυθαίρετα κτίσματα.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός της μη αξιοποίησης  του Εθνικού Πάρκου Χελμού -
Βουραϊκού από τουριστικής και οικολογικής πλευράς.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά, με την οποία  ο Δήμαρχος Ερυμάνθου Νομού Αχαίας ζητεί
την επέκταση και σύνδεση των αγωγών ύδρευσης του υδρευτι-
κού έργου Πείρου - Παραπείρου με τα κεντρικά υδραγωγεία του
οικισμού.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά σε δήλωση του
Προέδρου της Ελληνικής Εταιρείας Εντατικής Θεραπείας για το
αδιέξοδο που έχει περιέλθει η κατάσταση στις μονάδες εντατι-
κής θεραπείας.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις ανά-
γκες της τοπικής Λιμενικής Αρχής για επιπλέον εξοπλισμό για
την πληρέστερη διερεύνηση των φορτίων.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά σε αίτημα των
συνδικαλιστών της Αστυνομίας, του Λιμενικού και του Πυροσβε-
στικού Σώματος της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδος  να ληφθούν
ουσιαστικά μέτρα φύλαξης του λιμανιού της Πάτρας.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας αιτείται την αντικατάσταση της
στολής παραλλαγής που φορoύν οι κυνηγοί, για λόγους ασφά-
λειας μεταξύ τους.

47) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύλλογος Γονέων - Κηδεμόνων
και Φίλων Εργαστηρίου Ειδικής Επαγγελματικής Εκπαίδευσης
και Κατάρτισης  ζητά νομοθετική ρύθμιση για την ίδρυση δημι-
ουργικών ειδικών μονάδων για τα παιδιά με ειδικές δεξιότητες
έτσι ώστε να απασχολούνται μετά την αποφοίτηση τους από το
Εργαστήριο Ειδικής Επαγγελματικής Εκπαίδευσης και Κατάρτι-
σης. 

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι αρχί-
ζει ξαφνικά και δεύτερος διοικητικός έλεγχος της Δ/νσης
Σχεδιασμού και Ανάπτυξης της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδος.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στα κτι-
ριακά προβλήματα της λαχαναγοράς στην Πάτρα.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στη μείωση
ή και την κατάργηση του ειδικού φόρου τηλεόρασης 20% που
σχεδιάζει το Υπουργείο Οικονομικών.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά, με την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Εργολη-
πτών Γεωπόνων Έργων Πρασίνου καταγγέλλουν ότι το υπουρ-
γείο Υποδομών Μεταφορών και Δικτύων δεν έχει προβεί σε
καμμία πληρωμή κανενός εργολήπτη έργων πρασίνου και ζητά
την άμεση αποπληρωμή των Ελλήνων Γεωτεχνικών Εργοληπτών
πρασίνου. 

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο απο-
χετευτικό έργο στο αρκτικό διαμέρισμα της Πάτρας που η
ολοκλήρωση του δεν θα έχει μέλλον αν δεν βρει χρήματα ο
Δήμος Πατρέων.

53) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  η Τοπική Κοινότητα Μεταμόρφω-
σης και ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμόνων του Δημοτικού
Σχολείου Μεταμόρφωσης Δήμου Παλαμά Νομού Καρδίτσας δια-
μαρτύρεται για την κατάργηση του Δημοτικού Σχολείου Μετα-
μόρφωσης. 

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο
σκληρό πόκερ που παίζεται μεταξύ Κυβέρνησης και τρόικας για
την απελευθέρωση της αγοράς ενέργειας.

55) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  η Τοπική Κοινότητα Κοσκινά
Δήμου Παλαμά και ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμόνων του Δη-
μοτικού Σχολείου Ψαθοχώρας Νoμού Καρδίτσας διαμαρτύρο-
νται για την κατάργηση του Δημοτικού Σχολείου Ψαθοχώρας. 

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στον κίν-
δυνο να απενταχθεί από τη χρηματοδότηση του Επιχειρησιακού
Προγράμματος Δυτικής Ελλάδος η κατασκευή της λιμνοδεξαμε-
νής στη Ντάσκα Τριταίας.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στην προ-
βολή της προεκλογικής ομιλίας Υπουργού -στα Χανιά στα
εγκαίνια του εκλογικού κέντρου του υποψηφίου δημάρχου του
ΠΑΣΟΚ κ. Σκουλάκη -μέσω της επίσημης  ιστοσελίδας  του
Υπουργείου Εσωτερικών.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά την καταγγελία
της Οικολογικής Κίνησης Πάτρας για μία νέα χωματερή που έχει
δημιουργηθεί στο Καστρίτσι δίπλα ή κοντά σε επιστημονικά κέ-
ντρα, όπως η ΕΙΧΗΜΥΘ ή το επιστημονικό πάρκο. 

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στο φαι-
νόμενο της διάδοσης της φυματίωσης σε μετανάστες που ζουν
στη χώρα μας και αρνούνται να υποβληθούν σε θεραπεία.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά στο ληστρικό
επιτόκιο 8% με το οποίο δανείστηκε ο ΟΣΕ χρήματα από ελληνι-
κές και ξένες τράπεζες ενώ θα μπορούσε μέσω του μνημονίου
να τα δανειστεί με επιτόκιο 5%.

61) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται σε αποκά-
λυψη για πλαστογράφηση συνταγών από έλεγχο των αρμόδιων
υπηρεσιών του ΙΚΑ.

62) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά με την οποία  ο Δήμος Παλαμά Νομού Καρδί-
τσας διαμαρτύρεται για τις επικείμενες καταργήσεις των
σχολικών μονάδων του Λυκείου Ιτέας και ΕΠΑΛ Παλαμά. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΖ’ - 24 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2011                                                                                      6097



63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά σε ερωτήματα
που προκύπτουν σχετικά με τη συνάντηση του αδελφού του
Πρωθυπουργού με Άραβες επενδυτές.

64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
αναφορά, με την οποία  ο Δήμαρχος Δυτικής Αχαϊας αιτείται την
επέκταση της προαστιακής σιδηροδρομικής σύνδεσης της Πά-
τρας με την Κάτω Αχαϊα.

65) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  η Πρόεδρος του Συλλόγου Γο-
νέων και Κηδεμόνων Γυμνασίου και Λυκειακών Τάξεων Ιτέας
διαμαρτύρεται για την κατάργηση του Λυκείου Ιτέας. 

66) Ο Βουλευτής Νομού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κατέ-
θεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις δραμα-
τικές ελλείψεις που υπάρχουν στο Εθνικό Ιδρυμα Ερευνών.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελίες για μαϊμού νυχτερινή εργασία αστυνομικών της ομάδας
ΔΙΑΣ χωρίς να έχουν δουλέψει.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες που είχαν γίνει για αυθαίρετες και παράνομες πράξεις
του ΕΛΚΕΘΕ κ.λπ..

69) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  το Τοπικό Συμβούλιο, ο Σύλλογος
Γονένων και Κηδεμόνων, οι κάτοικοι του Δημοτικού Διαμερίσμα-
τος Καρδιτσομαγούλας διαμαρτύρεται για την επικείμενη κατάρ-
γηση του Γυμνασίου Καρδιτσομαγούλας και συνένωση του με
άλλο, της πόλης της Καρδίτσας.  

70) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αναφέρεται στα κλη-
ροδοτήματα που μένουν αναξιοποίητα και τα ληστεύουν οι
διοικήσεις τους, ενώ θα μπορούσαν να προσφέρουν μεγάλο κοι-
νωνικό έργο.

71) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμό-
νων ΕΠΑΛ Μουζακίου  διαμαρτύρεται για την επικείμενη
κατάργηση του Επαγγελματικού Λυκείου Μουζακίου και ζητά την
συνέχιση της λειτουργίας του. 

72) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά στην παραίτηση
του Γραμματέα Εξοπλισμών κ.Βασιλάκου και τη διενέργεια προ-
καταρτικής εξέτασης για να διερευνηθεί η αλήθεια των καταγγε-
λιών του που διέταξε ο εισαγγελέας Εφετών Αθηνών.

73) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Δήμος Σοφάδων  διαμαρτύρε-
ται για τις επικείμενες καταργήσεις και συνενώσεων σχολικών
μονάδων πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης. 

74) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη
εξεύρεσης μόνιμης λύσης για τη ΔΕΠΟΣ  και την προστασία της
περιουσίας της .

75) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, με την οποία  η Ελληνική Εταιρεία
Προστασίας Αυτιστικών Ατόμων, Παράρτημα Ηπείρου αιτείται
την καταβολή από τον ΟΠΑΔ παροχών από φυσιοθεραπείες, ερ-
γοθεραπείες, λογοθεραπείες και άλλες πράξεις που έχουν εκτε-
λεστεί πριν έξι μήνες σε άτομα αυτιστικά.

76) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Γεωπονικός Σύλλογος Νομού
Καρδίτσας ζητά να διασφαλιστεί η αυτονομία του Κέντρου Ποι-
οτικού Ελέγχου, Ταξινόμησης και Τυποποίησης Βάμβακος Θεσ-
σαλίας και ζητά την ίδρυση ενός Ινστιτούτου Βάμβακος και
Βιομηχανικών Φυτών. 

77) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά στις  μεγάλες
ανατροπές που φαίνεται να ετοιμάζει η Κυβέρνηση μέσα στο
2011 για τις επικουρικές συντάξεις,τα βαρέα και ανθυγιεινά και
τις αναπηρικές συντάξεις.

78) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Δήμος Μουζακίου  καταθέτει
ψήφισμα φορέων του δήμου για την επικείμενη κατάργηση της
Εφορίας και του ΙΚΑ Μουζακίου. 

79) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δημοσίευμα εφημερίδας το οποίο αφορά στη δυσκολία
των πολιτών και επιχειρήσεων να βρουν έγγραφα που τους εν-
διαφέρουν μέσω της ιστοσελίδας «Διαύγεια».

80) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμό-
νων του Δημοτικού Σχολείου-Νηπιαγωγείου Ματαράγκας Νομού
Καρδίτσας ζητά την συνέχεια λειτουργίας και αναβάθμιση των
Σχολικών Μονάδων Νηπιαγωγείου και Δημοτικού Σχολείου Μα-
ταράγκας.  

81) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύνδεσμος Κοινωνι-
κών Λειτουργών Ελλάδος  εκφράζει τη διαμαρτυρία του για την
αλλαγή του θεσμικού πλαισίου λειτουργίας των Προγραμμάτων
«Βοήθεια στο Σπίτι» με την ΚΥΑ 1.605/οικ.3.85 (ΦΕΚ17/Β/
141.2011).

82) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά, με την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμόνων Γυ-
μνασίου του ΔΔ Καλλιφωνίου του Δήμου Καρδίτσας αιτείται τη
συνέχιση της λειτουργίας του Γυμνασίου Καλλιφωνίου για το
σχολικό έτος 2011-2012.

83) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμό-
νων Μαθητών Γυμνασίου και Λυκειακών Τάξεων Ματαράγκας
Νομού Καρδίτσας ζητά την αναβάθμιση των σχολικών μονάδων
του Γυμνασίου και Λυκείου Ματαράγκας τα οποία μπορούν να
αποτελέσουν σχολεία υποδοχής μαθητών από άλλες γειτονικές
περιοχές.  

84) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά, με την οποία  οι τοπικοί φορείς του Δήμου Παλαμά
Καρδίτσας  αιτούνται τη συνέχιση της λειτουργίας των σχολικών
μονάδων του δήμου.

85) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά, με την οποία  οι τοπικοί φορείς του Δήμου Μουζακίου
Καρδίτσας  αιτούνται τη συνέχιση της λειτουργίας του ΕΠΑΛ
Μουζακίου και του Γυμνασίου Αγναντερού.

86) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, με την οποία, ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεμό-
νων Γυμνασίου - Λυκειακών Τάξεων και φορείς  Μαγούλας
Νομού  Καρδίτσας   διαμαρτύρονται για την επικείμενη κατάρ-
γηση των σχολικών μονάδων του Γυμνασίου και Λυκειακών Τά-
ξεων Μαγούλας και ζητούν τη διατήρηση τους. 

87) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, με την οποία  ο Δήμαρχος Μαντου-
δίου - Λίμνης - Αγίας Άννας Νομού Εύβοιας αιτείται τη

6098 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



στελέχωση των πυροσβεστικών κλιμακίων με περισσότερο προ-
σωπικό και οχήματα και όχι την κατάργηση τους.

88) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά με την οποία  ο Δήμος Παλαμά Νομού Καρδί-
τσας  διαμαρτύρεται για την επικείμενη κατάργηση των
δημοτικών σχολείων Ψαθοχώρας και Μεταμόρφωσης. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην με αριθμό 7417/07-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 156219 π.ε./IH/04-02-
2011 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευμάτων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην με αριθμό 7684/13-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. ΔΕΦΚ 5005517

ΕΞ 2011/04-02-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονομικών
η ακόλουθη απάντηση:

6100 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην με αριθμό 7742/13-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 158686 π.ε./ΙΗ/

04-02-2011 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευμάτων  η ακόλουθη απάντηση:

6102 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6104 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην με αριθμό 7949/16-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 160048 π.ε./ΙΗ/04-

02-2011 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευμάτων  η ακόλουθη απάντηση:

6106 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην με αριθμό 8495/30-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 519/IH/04-02-

2011 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευμάτων  η ακόλουθη απάντηση:

6108 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην με αριθμό 8774/10-01-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνας δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 3008/

ΙΗ/04-02-2011 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευμάτων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην με αριθμό 8903/11-01-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 4045 B/04-02-

2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιματικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

6110 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σημ. Τα συνημμένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τμήμα Ερωτήσεων)



8. Στην με αριθμό 9012/13-01-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 4067 B/04-02-2011

έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιματικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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Σημ. Τα συνημμένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τμήμα Ερωτήσεων)



9. Στις με αριθμό 9232/17-01-2011 και 9252/17-01-2011 ερω-
τήσεις των Βουλευτών κυρίων Κοραντή Ιωάννου και Βελόπουλου

Κυριάκου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. 2/9649/0022/04-02-2011 έγ-
γραφο  από τον Υφυπουργό Οικονομικών  η ακόλουθη απάντηση:

6112 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



10. Στην με αριθμό 9440/19-01-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βόζεμπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζας) δόθηκε με το υπ’ αριθμ.

7812/IH/04-02-2011 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευμάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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11. Στην με αριθμό 9509/20-01-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Οικονόμου  Βασιλείου δόθηκε με το υπ’ αριθμ. Δ14Α 1019929

ΕΞ 2011/04-02-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονομικών
η ακόλουθη απάντηση:

6114 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόμαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη με αριθμό 595/21-2-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήματος
κ. Σπυροπάνου Μαργέλη προς τον Υπουργό Οικονομικών, σχε-
τικά με τη λειτουργία της Κτηματικής Υπηρεσίας Λευκάδος
κ.λπ.. 

Ο Βουλευτής κ. Μαργέλης έχει το λόγο για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή του για δύο λεπτά.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε ο Νομός Λευκάδας αποτελεί-

ται από τέσσερα νησιά, τη Λευκάδα, τον Κάλαμο, τον Μαστό και
το Μεγανήσι. Η οικονομική δραστηριότητα των κατοίκων της
Λευκάδας αναπτύσσεται στην παράκτια ζώνη των νησιών. Του-
ρισμό έχουμε στη Λευκάδα. Χτίζουμε οικοδομές, κάνουμε κατα-
σκευές. 

Αντιλαμβάνεστε, ως εκ τούτου, ότι η εύρυθμη λειτουργία της
Κτηματικής Υπηρεσίας του Δημοσίου είναι αναγκαία, προκειμέ-
νου απρόσκοπτα να προχωράει η οικονομική δραστηριότητα των
κατοίκων. Άλλωστε είναι αναγκαία και για την προστασία της δη-
μόσιας περιουσίας. Όμως ούτε το ένα συμβαίνει, δηλαδή ούτε η
δημόσια περιουσία προστατεύεται ούτε βέβαια οι πολίτες εξυ-
πηρετούνται, διότι δυστυχώς τα τρία τελευταία χρόνια –και πα-
ραπάνω ίσως- η Κτηματική Υπηρεσία της Λευκάδος δεν
λειτουργεί. Όχι υπολειτουργεί, δεν λειτουργεί. 

Δεν λειτουργεί διότι τις περισσότερες φορές δεν έχει προϊστά-
μενο. Άλλες φορές ο προϊστάμενος καταργείται με φαξ, εντός
εικοσιτεσσάρων ωρών. Ο μηχανικός της υπηρεσίας παίρνει μο-
νίμως αναρρωτικές άδειες ή και άδειες άνευ αποδοχών. Δεν
υπάρχει στο γραφείο του ποτέ. 

Ως εκ τούτου συσσωρεύονται δεκάδες αιτήσεις πολιτών για
καθορισμό αιγιαλού και παραλίας. Συσσωρεύονται αιτήματα φο-
ρέων του δημοσίου, της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης, των
δήμων, της ίδιας της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων για πράξεις που
έχουν σχέση με την εκτέλεση έργων στον αιγιαλό, στην παραλία,
στη θαλάσσια ζώνη. 

Όλη αυτή η κατάσταση έχει σαν αποτέλεσμα όλη η αναπτυ-
ξιακή διαδικασία να «φρακάρει» και βεβαίως να δημιουργείται
μια σύγχυση και –πιστέψτε με- ένας εκνευρισμός, μια δίκαιη αγα-
νάκτηση στους Λευκαδίτες. 

Έχω επισημάνει πάρα πολλές φορές και προφορικά και γρα-
πτά στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονομικών το πρό-
βλημα. Δυστυχώς μέχρι σήμερα, παρά τις προσπάθειες που
ομολογώ ότι καταβάλλετε, εντούτοις δεν έχει δοθεί λύση στο
πρόβλημα και εδώ είμαι ακριβώς για να σας ζητήσω λύση και
χρονοδιάγραμμα αυτής της λύσης. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Οικο-

νομικών κ. Κουσελάς έχει το λόγο για να απαντήσει στην ερώ-
τηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και τον αγαπητό συνάδελφο για την ερώτηση και
για το ενδιαφέρον του, για τη λειτουργία της Κτηματικής Υπηρε-
σίας Λευκάδας, που όπως κάθε κτηματική υπηρεσία παίζει ση-
μαντικό ρόλο –όπως άλλωστε το σημείωσε και ο ίδιος- και για
την εξυπηρέτηση των πολιτών και για την προστασία του δημό-
σιου συμφέροντος.

Είναι γεγονός ότι σε πανελλήνια κλίμακα υπάρχει μια έλλειψη
προσωπικού που φτάνει περίπου το 26% στον τομέα αυτό των
κτηματικών υπηρεσιών. Έλλειψη προσωπικού, που υπό τις ση-
μερινές συνθήκες, όπως καταλαβαίνετε, δεν μπορεί να συμπλη-
ρωθεί με νέες προσλήψεις, παρά μόνο με αναδιοργάνωση και
των υπηρεσιών και των λειτουργιών.

Πιο συγκεκριμένα σε ό,τι αφορά στην Λευκάδα, με βάση το
υφιστάμενο οργανόγραμμα, που για εμάς είναι ενδεικτικό γιατί
έγινε σε άλλες εποχές και υπό άλλες συνθήκες και άλλες ανά-

γκες, υπάρχουν επτά οργανικές θέσεις: Τέσσερις εφοριακών, μία
οργανική θέση κλητήρα και δύο θέσεις μηχανικών. Σήμερα στη
Λευκάδα υπηρετούν τρείς εφοριακοί, ένας κλητήρας και δύο, θε-
ωρητικά, μηχανικοί. Λέω «θεωρητικά», γιατί ο ένας έχει άδεια
άνευ αποδοχών μέχρι τις 30-6-2011 και ο άλλος είναι εκείνος που
προσλάβαμε πρόσφατα στις 27-12-2010. Διορίστηκε σε κενή ορ-
γανική θέση ως Μηχανικός ΤΕ-Τοπογράφος, προκειμένου να συ-
μπληρωθεί το κενό στο οποίο αναφέρθηκε ο αγαπητός
συνάδελφος. Στις 30-12-2010 κοινοποιήθηκε στο νεοπροσληφθέ-
ντα μηχανικό ο διορισμός του, αλλά μέχρι και τη στιγμή που μι-
λάμε δεν έχει εμφανιστεί, προκειμένου να αναλάβει υπηρεσία.

Είναι φυσικό, λοιπόν, ότι σε αυτόν τον τομέα να υπάρχει, πράγ-
ματι, ένα κενό, γιατί ο μηχανικός είναι άκρως απαραίτητος για τη
λειτουργία της κτηματικής υπηρεσίας. Μετά την ενημέρωση που
είχα από τον αγαπητό συνάδελφο, έχω ήδη ενημερώσει το γενικό
διευθυντή προσωπικού για το συγκεκριμένο πρόβλημα και του
επέστησα την προσοχή, για να επιληφθεί άμεσα της κατάστασης.
Θα κληθεί, λοιπόν, στο αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα
άμεσα ο μηχανικός, ο οποίος είναι να διοριστεί, να ξεκαθαρίσει
εάν  θα αναλάβει θέση ή όχι. Εάν αναλάβει, καλώς. Εάν δεν ανα-
λάβει το κενό θα αντιμετωπιστεί με άλλη απόσπαση. Δεν πρόκει-
ται να αφήσουμε την κατάσταση έτσι όπως είναι αυτήν τη στιγμή.

Σε ό,τι αφορά στη θέση του προϊσταμένου υπηρεσίας -που σή-
μερα είναι κενή και καλύπτεται από αναπλήρωση- θέλω να σας
ενημερώσω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι έχει προκηρυχθεί η θέση
αυτή με τις διατάξεις του ν.2839. Οι διαδικασίες για την τοποθέ-
τηση νέου προϊσταμένου βρίσκονται στο τελικό στάδιο και πολύ
σύντομα το κενό αυτό το οποίο υπάρχει θα λήξει. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου ομιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέλω, λοιπόν, να πιστεύω ότι στο επόμενο διάστημα το πρό-
βλημα, το οποίο υπήρχε και το γνωρίζουμε, θα αντιμετωπιστεί
αποτελεσματικά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής, κ. Σπυ-

ροπάνος Μαργέλης, έχει το λόγο για τρία λεπτά για να δούμε αν
ικανοποιήθηκε από την απάντηση του κυρίου Υπουργού. 

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, από τις προσπά-
θειες που κάνει ο κύριος Υπουργός  είμαι ικανοποιημένος. Και
γι’ αυτό είμαι εδώ με την ερώτησή μου να συμπαρασταθώ και
στις προσπάθειές του.

Όμως, το γνωρίζει ο κύριος Υπουργός καλύτερα από όλους
μας ότι οι πολίτες δεν αρκούνται στις προσπάθειές μας. Οι πολί-
τες θέλουν αποτέλεσμα. Και δυστυχώς αποτέλεσμα μέχρι σή-
μερα δεν έχουμε καταφέρει να δώσουμε. Επαναλαμβάνω ότι
αυτό το πρόβλημα είναι χρόνιο, σέρνεται χρόνια ολόκληρα. 

Εγώ είμαι μάρτυρας των προσπαθειών σας, αλλά συγχρόνως
είμαι γνώστης της ατολμίας, των αργών ρυθμών, για να μην πω
της αδιαφορίας, με την οποία λειτουργεί γενικότερα η διοίκηση.
Και εδώ θέλω να αναφέρω τα εξής: Όταν επεσήμανα γραπτώς
το πρόβλημα με μια τηλεγραφική επιστολή –SOS απηύθυνα στον
Υπουργό- αμέσως απευθυνθήκατε στην αρμόδια Γενική Διευθύ-
ντρια, την κ. Βασιλοπούλου. Με τη σειρά της απευθύνθηκε στον
κ. Χατζάκη. Απευθύνθηκαν στην υπηρεσία της Λευκάδας. Αντήλ-
λαξαν αλληλογραφία και επιστολές και το θέμα τελείωσε εκεί.

Εγώ είχα ζητήσει και ζητάω το εξής: Ο επιθεωρητής που είναι
στα Ιόνια αναρωτιέμαι με τι ασχολείται, αν δεν ασχολείται με τον
έλεγχο των υπηρεσιών –με την καλή έννοια έλεγχος των υπηρε-
σιών- με την υποστήριξη των υπηρεσιών, με το να καταρτίσει ένα
σχέδιο δράσης αυτών των υπηρεσιών, με το να ελέγξει την πο-
ρεία και να γίνουν οι διορθωτικές κινήσεις για το πώς λειτουρ-
γούν αυτές οι υπηρεσίες. 

Αυτό, λοιπόν, παρά το γεγονός ότι το έχω ζητήσει και γραπτά,
εν τούτοις δεν έχει γίνει. Η αίσθησή μου είναι ότι υπάρχει μια
υπηρεσία, η οποία είναι αδύναμη, δεν μπορεί να λειτουργήσει,
παραμένει αβοήθητη, στο πουθενά. Αυτή είναι η πραγματικό-
τητα. 

Ξέρω ότι κάνετε προσπάθεια να προσλάβουμε μηχανικό. Έχει,
λοιπόν, αποσταλεί, όπως είπατε, από τις 30.12 επιστολή στο μη-
χανικό, για να αναλάβει υπηρεσία. Ο νόμος λέει με σαφήνεια ότι
εντός τριάντα ημερών οφείλει να αναλάβει υπηρεσία. Από τις
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30.12 μέχρι σήμερα έχουν περάσει σχεδόν δύο μήνες, δεν έχει
αναλάβει υπηρεσία, αλλά δεν έχει γίνει καμμία κίνηση από την
πλευρά –επαναλαμβάνω- της διοίκησης, παρά τις έντονες προ-
σπάθειές σας και τις εντολές που έχετε δώσει μπροστά μου στο
γραφείο σας. Δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα. Πέρασε ένας
μήνας, δύο μήνες, περιμένουμε ακόμα, χωρίς να κάνουμε απο-
λύτως τίποτα.

Είχα ζητήσει κατ’ επανάληψη μέχρι να συμβούν όλα αυτά, να
υπάρξει ένας μηχανικός από άλλη υπηρεσία, από την Κτηματική
Υπηρεσία της Πρέβεζας παραδείγματος χάριν, που ήλεγξα εγώ
ότι υπάρχει μηχανικός και μάλιστα πηγαίνει στην Ηγουμενίτσα
που είναι πολύ πιο μακριά –και καλά κάνει- και βοηθά την υπηρε-
σία. Στη Λευκάδα, όμως, δεν έρχεται. Λοιπόν; 

Εγώ σας ζητώ να έρθει επειγόντως από την ερχόμενη εβδο-
μάδα, δύο μέρες την εβδομάδα να είναι στη Λευκάδα, να μπορέ-
σει να βοηθήσει την υπηρεσία, τελικά να βοηθήσει τους πολίτες,
προς τους οποίους απολογούμαστε και οι οποίοι ευλόγως μας
ζητούν τα ρέστα και μας λένε τι κάνουμε γι’ αυτήν την ιστορία.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, ρωτώντας το εξής: Λέμε ότι στο δη-
μόσιο μας περισσεύουν υπάλληλοι –και είναι αλήθεια- και σε
κάθε ειδικότερο τομέα που διαπιστώνουμε ότι υπάρχει πρόβλημα
η απάντηση είναι ότι δεν υπάρχει προσωπικό. 

Ειλικρινά εγώ έχω ένα ερώτημα γι’ αυτό το ζήτημα. Δεν μπορεί
δηλαδή συνολικά να έχουμε πολύ περισσότερους υπαλλήλους
από όσους χρειάζεται η χώρα και σε κάθε τομέα που εντοπίζουμε
προβλήματα, η απάντηση να είναι «δεν υπάρχει προσωπικό». Το
ίδιο συμβαίνει στα νοσοκομεία, το ίδιο συμβαίνει στους αγροτι-
κούς γιατρούς, το ίδιο συμβαίνει στην κτηματική υπηρεσία, πα-
ντού, η απάντηση είναι «δεν υπάρχει προσωπικό», όταν την ίδια
στιγμή διακηρύσσουμε –και είναι αλήθεια- ότι περισσεύει προ-
σωπικό.

Χρειάζεται, λοιπόν, μια γενναιότητα από την πλευρά της Κυ-
βέρνησης να καλύψει τα κενά με το προσωπικό, το οποίο υπάρχει
και γι’ αυτό θα υπάρξει στήριξη από όλους τους Έλληνες πολίτες
σ’ αυτήν την ενέργεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κύριος Υφυπουργός

έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ δεν ισχυρίστηκα ότι το πρόβλημα που υπάρχει στη Λευ-

κάδα είναι πρόβλημα έλλειψης προσωπικού και, όπως είπα, δεν
προτιθέμεθα να προχωρήσουμε σε καμμία καινούργια πρόσληψη
είτε εκεί είτε συνολικότερα και γιατί δεν μπορούμε και γιατί πι-
στεύουμε ότι με την κατάλληλη αναδιοργάνωση που είναι σε εξέ-
λιξη αυτήν τη στιγμή στο Υπουργείο Οικονομικών θα μπορέ-
σουμε να αντιμετωπίσουμε αποτελεσματικά τα όποια κενά και
στον τομέα των κτηματικών υπηρεσιών, αλλά και συνολικότερα
στο φοροεισπρακτικό  μηχανισμό.

Από εκεί και πέρα, για τη Λευκάδα έχετε θέσει δυο πολύ συ-
γκεκριμένα προβλήματα. Το ένα είναι το κενό που έχει υπάρξει
σε ό,τι αφορά το μηχανικό, το οποίο είναι πρακτικό κενό, με την
έννοια του ότι στη δοσμένη χρονική συγκυρία υπάρχει αυτή η
υστέρηση. Γιατί αν είχε αναλάβει ο μηχανικός που φροντίσαμε
να διοριστεί –γιατί εμείς φροντίσαμε να διοριστεί εκεί- δεν θα
υπήρχε κανένα πρόβλημα.

Όμως, αυτή η κατάσταση δεν μπορεί να συνεχίζεται. Υπάρχει
νομοθεσία, όπως και εσείς είπατε. Αν δεν δέχεται να αναλάβει
το διορισμό του και να τοποθετηθεί εκεί, προφανώς θα προχω-
ρήσουμε σε αναπλήρωσή του και θα καλύψουμε, όπως δεσμεύ-
θηκα και προσωπικά, στο ενδιάμεσο χρονικό διάστημα αυτό το
κενό με απόσπαση άλλου. Αυτή, εν πάση περιπτώσει, η εκκρε-
μότητα, η οποία υπάρχει, θα λήξει και θα λήξει άμεσα.

Εγώ, αγαπητέ συνάδελφε, είμαι άνθρωπος της πράξης, των
έργων κι όχι των λόγων και το γνωρίζετε πάρα καλά.

Σε ό,τι αφορά στο άλλο ζήτημα που θέσατε για την ποιοτική
λειτουργία -γιατί αυτό τουλάχιστον υπαινίσσεσθε με το γραπτό
κείμενο της ερώτησής σας- έχει ενημερωθεί ήδη η Διεύθυνση Οι-
κονομικής Επιθεώρησης σε κεντρικό επίπεδο, η οποία και θα επι-
ληφθεί του συγκεκριμένου ζητήματος, εξετάζοντας πώς
λειτουργεί η συγκεκριμένη υπηρεσία και αν και κατά πόσο προ-

στατεύει –όπως είπατε- τα πραγματικά συμφέροντα του δημο-
σίου και εξυπηρετεί τους πολίτες με τον καλύτερο τρόπο ή όχι.

Να είστε σίγουρος πως θα παρακολουθήσω από κοντά αυτήν
την εξέλιξη και σε συνεργασία μαζί σας. Θέλω την ενημέρωσή
σας, ούτως ώστε αυτά τα προβλήματα που έχουν αναφυεί να λή-
ξουν στο αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα με τον καλύτερο
δυνατό τρόπο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πάντως, στη Λευκάδα

γνωρίζονται όλοι μεταξύ τους και ο κύριος Βουλευτής δεν μπορεί
να περπατήσει στη Λευκάδα, άμα δεν λυθεί το πρόβλημα. Γνω-
ρίζονται όλοι μεταξύ τους, πόσω μάλλον γνωρίζουν όλοι τον
κύριο Βουλευτή. Τα λέω επειδή έχω ιδία γνώση και ξέρω τι γίνε-
ται.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Έτσι είναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ακολουθεί η δεύτερη

με αριθμό 588/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου
του Βουλευτή της Νέας Δημοκρατίας κ. Ευσταθίου Κωνσταντι-
νίδη προς τον Υπουργό Οικονομικών, σχετικά με την ανάμειξη
πετρελαίου κίνησης με φωτιστικό πετρέλαιο, λάδι μηχανής ή
αντιπαγωτικά για τη λειτουργία μηχανών και οχημάτων κατά τη
χειμερινή περίοδο στη βόρεια Ελλάδα κ.λπ..

Ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης παρακαλείται να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του για δύο λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Πρόεδρος γνωρίζει, ως παλιός κοινοβουλευτικός, ότι

πολλές ερωτήσεις γίνονται για την τιμή των όπλων, άλλες γίνο-
νται γιατί υπάρχει λάθος ερμηνεία στο νόμο, άλλες γίνονται για
παραλείψεις της κρατικής μηχανής. 

Η συγκεκριμένη ερώτηση, καθώς και οι διάφορες ερωτήσεις
αυτού του είδους, έχουν να κάνουν με το ότι υπάρχει κάποιος
νόμος, τα όργανα του κράτους ενήργησαν σύμφωνα με το νόμο,
επετέλεσαν το καθήκον τους σύμφωνα με το νόμο, αλλά αυτός
ο νόμος αδικεί κατάφωρα κάποιες περιοχές. Εάν δεν βρεθεί
λύση, δεν μπορεί να μιλάμε για ισονομία και ισοπολιτεία. Θα
έρθω επί της ουσίας, καθώς δεν έχουμε πολύ χρόνο. 

Στη βόρεια Ελλάδα, ξέρετε πολύ καλά, κύριε Υφυπουργέ, ότι
οι καιρικές συνθήκες, κατά τη χειμερινή περίοδο είναι δυσμενέ-
στερες από την υπόλοιπη Ελλάδα και σίγουρα, είναι πολύ επιβα-
ρυμένες. Το κρύο που υπάρχει, τα μείον που υπάρχουν
επιβαρύνουν πάρα πολύ όλη τη ζωή εκεί πέρα και, βέβαια, τη λει-
τουργία των μηχανών εσωτερικής καύσης.

Ο συγκεκριμένος τύπος –θα τα πω και στη δευτερολογία μου-
του πετρελαίου κίνησης, που χρησιμοποιείται κατά τη διάρκεια
του χειμώνα, όταν έχουμε καιρικές συνθήκες υπό του μηδενός,
παγώνει, όπως λέει ο λαός μας. Οι παραφίνες που υπάρχουν δεν
επιτρέπουν στο να λειτουργήσουν, στο να πάρουν μπρος, οι μη-
χανές εσωτερικής καύσης. Τι κάνει ο πολίτης; Βρίσκει τρόπο και
αναμιγνύει πετρέλαιο κίνησης με φωτιστικό πετρέλαιο -αναφέρω
στη ερώτησή μου ότι δεν αποτελεί λαθρεμπορία, γιατί έχει τους
ίδιους φόρους με το πετρέλαιο κίνησης, μάλιστα, είναι και πιο
ακριβό το φωτιστικό- ή με λάδι μηχανής ή με οποιοδήποτε άλλο
τρόπο, ώστε να μην παγώνει το πετρέλαιο για να μπορεί να πάρει
μπρος το πρωί στο -5, στο -10, στο -20  η μηχανή εσωτερικής
καύσης.

Αυτό, όμως, αποτελεί παράβαση. Τα όργανα που ελέγχουν το
βεβαιώνουν και πληρώνει 3.000 πρόστιμο για το περιβάλλον. Και,
βέβαια, τώρα τελευταία, μετά από ερωτήσεις που έχουν γίνει και
επισημάνσεις του Υπουργείου προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση,
έχει υποχρέωση και η Τοπική Αυτοδιοίκηση να του επιβάλει πρό-
στιμα από 15.000 έως 75.000 ευρώ.

Καταλαβαίνετε που θα οδηγήσουμε αυτούς τους ανθρώπους,
οι οποίοι δεν έχουν άλλο τρόπο αντιμετώπισης του προβλήμα-
τος. Κατέθεσα και ερώτηση γι’ αυτό και μου απάντησε το Υπουρ-
γείο, αλλά δεν δίνεται λύση μόνο με το να αναγνωρίζουμε το
πρόβλημα. Κι εγώ αναγνώρισα ότι αυτός είναι ο νόμος. Δεν λει-
τούργησαν τα όργανα εκτός νόμου. Πρέπει να αλλάξει, όμως
κάτι, να βρεθεί μία λύση σ’ αυτό το νόμο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Οικο-

νομικών κ. Δημήτριος Κουσελάς παρακαλείται να απαντήσει στην

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΖ’ - 24 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2011                                                                                      6117



επίκαιρη ερώτηση.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο για την ερώτηση που κάνει για

ένα θέμα που αφορά αρκετές περιοχές της βόρειας Ελλάδας με
χαμηλές θερμοκρασίες και είναι πράγματι σημαντικό.

Κατ’ αρχάς να τον ενημερώσω ότι στη χώρα μας, ειδικά για τα
καύσιμα, υπάρχουν εν ισχύ δύο οδηγίες, η οδηγία 70/1998 και η
οδηγία 30/2009 και δύο αντίστοιχες αποφάσεις του Ανώτατου
Χημικού Συμβουλίου του Κράτους, με τις  οποίες οι οδηγίες εν-
σωματώθηκαν στο εθνικό μας δίκαιο. Με βάση αυτές είναι γενικά
υποχρεωτική η συμμόρφωση σε συγκεκριμένες ποιοτικές προ-
διαγραφές.

Συγκεκριμένα, για τη χρήση του πετρελαίου κίνησης, τηρείται
το λεγόμενο «Πρότυπο ΕΛΟΤ ΕΝ 590» και για το βιοντίζελ το
«Πρότυπο ΕΛΟΤ ΕΝ 14214». Αυτά τα πρότυπα αφορούν στο μέ-
γιστο επιτρεπόμενο όριο περιεκτικότητας σε θείο που ορίζεται
ευθέως από την προαναφερθείσα κοινοτική νομοθεσία.

Νομίζω ότι καταλαβαίνετε και καταλαβαίνει και ο καθένας που
μας ακούει ότι για προφανείς λόγους προστασίας του περιβάλ-
λοντος, δεν είναι δυνατή καμμία εξαίρεση σε ό,τι αφορά αυτά τα
πρότυπα ούτε γεωγραφική εξαίρεση ούτε εποχική.

Συνεπώς, δεν μπορούμε να μειώσουμε επιλεκτικά τα όρια του
εκπεμπόμενου θείου πάνω από τα οποία επιβάλλονται πρόστιμα
ούτε, βέβαια, μπορούμε να πάμε σε επιλεκτική, αν θέλετε, υλο-
ποίηση του νόμου για τα τελωνειακά πρόστιμα στις περιπτώσεις
προσμείξεων, ανάλογα με την περιοχή.

(Στο σημείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου ομιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Το ζήτημα που θίγετε σχετικά με τη βελτίωση του λεγόμενου
«χειμερινού προτύπου» που αφορά το σημείο απόφραξης του
ψυχρού φίλτρου, το λεγόμενο SFPP. 

Συγκεκριμένα, η Διεύθυνση Πετροχημικών του Γενικού Χη-
μείου του Κράτους στις 13-2-2009 αποφάσισε την εκπόνηση τε-
χνικής μελέτης, την οποία ανέθεσε στο Εθνικό Μετσόβιο
Πολυτεχνείο. Στη συνέχεια, αυτή η μελέτη θα υποβαλλόταν στον
ΕΛΟΤ για τη λήψη σχετικών αποφάσεων. Εν τούτοις και παρ’ ότι
κινήθηκε αυτή η διαδικασία, που θα άλλαζε τα συγκεκριμένα
πρότυπα στα οποία αναφέρθηκα προηγουμένως, στις 4-9-2009
η αρμόδια επιτροπή του ΕΛΟΤ συμπλήρωσε το εθνικό παράρ-
τημα του προτύπου χωρίς να έχει ολοκληρωθεί η σχετική μελέτη. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Έτσι, το πρότυπο που υιοθετήθηκε και με βάση το οποίο υπάρ-
χει το πρόβλημα που αναφέρετε, προβλέπει όριο κλάσης Α’, όριο
δηλαδή μέχρι τους 5 βαθμούς Κελσίου για τις ημερομηνίες από
1ης του Απρίλη μέχρι και 30 Σεπτεμβρίου και για τους χειμερι-
νούς μήνες όριο κλάσης με ανώτατο όριο τους μείον 5, μέχρι εκεί
δηλαδή που μπορεί να αντέξει το χρησιμοποιούμενο πετρέλαιο.

Καταλαβαίνουμε όλοι, λοιπόν, ότι στις περιοχές που αναφέρε-
στε, επειδή οι θερμοκρασίες είναι κάτω από τους 5 βαθμούς Κελ-
σίου, υπάρχει πρόβλημα.

Σε άλλες χώρες της Ευρώπης, το πρόβλημα έχει αντιμετωπι-
στεί με την υιοθέτηση καλύτερων χειμερινών προτύπων, που
αντέχουν δηλαδή σε χαμηλότερες θερμοκρασίες, όπως είναι το
«Πρότυπο D» που φθάνει μέχρι τους μείον 10 βαθμούς Κελσίου
ή το «Πρότυπο Ε» που φθάνει μέχρι τους 15 βαθμούς Κελσίου ή
το «Πρότυπο F» που φθάνει μέχρι τους μείον 20 βαθμούς Κελ-
σίου.

Στις αρχές του 2010, η επιτροπή του ΕΛΟΤ είχε αφήσει ανοι-
χτό το θέμα της εκπόνησης μελέτης για τις ιδιότητες του ψυχρού
πετρελαίου. Τώρα έχουμε επανέλθει και σε λίγες μέρες, στις 28
Φεβρουαρίου, αυτό το θέμα θα τεθεί εκ νέου στη συνεδρίαση
του ΕΛΟΤ, προκειμένου να αλλάξει το πρότυπο και με τη σειρά
τους οι βιομηχανίες να αλλάξουν τη σύνθεση του παραγόμενου
πετρελαίου κίνησης.

Εμείς ενθαρρύνουμε και στηρίζουμε αυτήν τη διαδικασία,
επειδή πιστεύουμε ότι αποτελεί και τη μόνη λύση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Ευστάθιος Κων-

σταντινίδης έχει το λόγο, για να αναπτύξει περαιτέρω την ερώ-

τησή του.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, αυτό είναι το πρόβλημα, αυτό ακριβώς που

είπατε, δηλαδή ότι δεν έγινε η μελέτη. Εγώ ως τελωνειακός γνω-
ρίζω ότι τα πρόστιμα δεν μπορούν να αλλάξουν και ανέφερα και
εγώ ότι ο ελεγκτικός μηχανισμός έκανε τη δουλειά του και την
έκανε σωστά. Λύση στο πρόβλημα δεν υπάρχει! Η μελέτη που εί-
πατε δεν ολοκληρώθηκε. 

Αυτό το θέμα το είχα φέρει ξανά στο Υπουργείο Οικονομικών
πριν από δύο χρόνια! Δεν μπορεί να συνεχιστεί αυτό το πράγμα!

Αυτή που είπατε, δηλαδή το να αλλάξει ο τύπος του πετρε-
λαίου, είναι μια λύση. Και βέβαια στην ερώτησή μου σας ζητώ –
γι’ αυτό υπάρχει και αυτή η απάντηση- να μου πείτε με ποιο
τρόπο αντιμετωπίζουν άλλες χώρες, όπως για παράδειγμα οι πιο
βόρειες χώρες, αυτό το πρόβλημα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Έτσι
το αντιμετωπίζουν. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Έτσι το αντιμετωπίζουν,
αλλά το γεγονός ότι το ελληνικό κράτος, το ελληνικό δημόσιο
δεν έχει κάνει κάτι προς αυτήν την κατεύθυνση, ότι δεν ολοκλη-
ρώθηκε μία μελέτη και το ότι οι υπεύθυνοι του ΕΛΟΤ κατέθεσαν
ένα συγκεκριμένο τύπο πετρελαίου μέχρι συγκεκριμένο όριο κα-
τώτατης θερμοκρασίας, δεν σημαίνει ότι θα πρέπει να πληρώνει
ο πολίτης. Δεν φταίει ο πολίτης για να πληρώνει. Και δεν γίνεται
να πληρώνει ο πολίτης τα εξοντωτικά πρόστιμα που υπάρχουν. 

Και αναγνώρισα ότι αυτό είναι το πρόβλημα, ότι ο νόμος υπάρ-
χει και ότι ο νόμος αυτός τηρείται, αλλά το θέμα είναι ότι έχει
πρόβλημα ο ίδιος ο νόμος και κάτι πρέπει να γίνει. Δεν μπορεί
να συνεχιστεί αυτό. Υπάρχουν αγροτικές οικογένειες και μιλάμε
για αγροτικά μηχανήματα, για τρακτέρ, για τις μηχανές εσωτε-
ρικής καύσης και για μηχανήματα στα εργοστάσια. Δεν μπορεί
να συνεχιστεί αυτό το πράγμα, να μην μπορούν δηλαδή να λει-
τουργήσουν, να μη μπορούν να ξεκινήσουν το πρωί με μείον 10
και μείον 15 βαθμούς. 

Ακόμα και τα αντιπαγωτικά, κύριε Υφυπουργέ, έχουν διάφορα
όρια. Αυτό που κυκλοφορεί αφορά τους μείον 5 βαθμούς. Ισχύ-
ουν, βέβαια, άλλα για τη βόρεια Ελλάδα. Όμως, ειδικά στον
Έβρο, στη Φλώρινα και στη Δράμα –μια και είναι δίπλα σας ο
Υφυπουργός από τη Δράμα- οι θερμοκρασίες φτάνουν τους
μείον 15 ή μείον 20 στις 5.00’ ή 6.00’ το πρωί. Πώς θα κινηθούν
αυτοί οι άνθρωποι; Βρείτε έναν τρόπο! Δηλαδή, θα πρέπει ανά
πάσα στιγμή να κινδυνεύουν ή να μη δουλέψουν ή να πληρώσουν
πρόστιμο. Και σας είπα ότι τα πρόστιμα είναι εξοντωτικά. Δεν
ξέρω αν υπάρχει κάποιος τρόπος.

Εξαιτίας, λοιπόν, του γεγονότος ότι υπάρχει κενό σ’ αυτόν το
νόμο, δεν φταίνε οι άνθρωποι αν ο ΕΛΟΤ υιοθέτησε έναν τύπο
πετρελαίου στους μείον 5 βαθμούς, όπως έχει κάνει η Ιταλία.
Γιατί δεν υιοθέτησε ο ΕΛΟΤ τον τύπο και τον τρόπο που έχει η
Γερμανία, η οποία χωρίζεται σε τρεις περιόδους, ανάλογα με την
περίοδο και τις θερμοκρασίες; Δεν βρίσκω σωστό να πληρώνουν
οι πολίτες επειδή ο ΕΛΟΤ υιοθέτησε ένα συγκεκριμένο τύπο πε-
τρελαίου και γι’ αυτό σας καλώ να βρείτε μια λύση. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Οικονομικών κ. Κουσελάς. 
Κύριε Υφυπουργέ, είναι σίγουρο ότι στην Καλαμάτα δεν θα

έχετε δει ποτέ τι θα πει να έχεις μείον 15 βαθμούς Κελσίου!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Σπά-

νια, κύριε Πρόεδρε. Αντίθετα, έχουμε πολύ υψηλές θερμοκρα-
σίες. 

Όπως είπα στον αγαπητό συνάδελφο, έχουμε ήδη προβεί στις
αναγκαίες επισημάνσεις προς τον ΕΛΟΤ. Ενθαρρύνουμε και στη-
ρίζουμε αυτήν τη διαδικασία για την αλλαγή των προτύπων.

Όμως, όλοι οι ενδιαφερόμενοι χρήστες είτε οχημάτων είτε μη-
χανών πετρελαίου κίνησης, θα πρέπει να μην προσφεύγουν αυτό
το διάστημα και μέχρι να αντιμετωπιστεί αποφασιστικά το πρό-
βλημα σε πατέντες και σε μη πιστοποιημένα ή ακατάλληλα προϊ-
όντα. Όπως γνωρίζετε, τέτοιες πατέντες και πλήττουν το
περιβάλλον αλλά και καταστρέφουν τους κινητήρες. Παράλληλα
οι χρήστες διατρέχουν το μεγάλο κίνδυνο, όπως και εσείς εντο-
πίσατε ή να τους επιβληθούν περιβαλλοντολογικά ή τελωνειακά
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πρόστιμα, τα οποία όντως είναι πολύ υψηλά. 
Εμείς εξετάζουμε και το θέμα των τελωνειακών προστίμων που

μας αφορά, αλλά οφείλω να ομολογήσω ότι δεν μπορεί επιλε-
κτικά, αν θέλετε, σε συγκεκριμένες περιοχές να κάνουμε κάτι τέ-
τοιο. Από την άλλη δεν μπορούμε να αφήσουμε τα πράγματα
ελεύθερα, γιατί καταλαβαίνω ότι το λαθρεμπόριο θα οργιάσει αν
πάμε σε μία τέτοια λογική. Και αυτό το λέω, γιατί γνωρίζω ότι
είστε και τελωνειακός και γνωρίζετε πολύ καλά το τι συμβαίνει
σ’ αυτόν τον τομέα.

Από την πλευρά μας κατανοούμε το πρόβλημα και είναι σημα-
ντικό. Δεν μπορούμε να παραβούμε την ευρωπαϊκή νομοθεσία
και γι’ αυτό είμαστε θετικοί σε λύσεις που δεν θα παραβιάζουν
τις προδιαγραφές της ευρωπαϊκής νομοθεσίας, ενώ ταυτόχρονα
πλευρά θα είναι εφικτές.

Έτσι, λοιπόν, καταλήγουμε ότι η πλέον σωστή και συμφέ-
ρουσα λύση είναι η συμπλήρωση του προτύπου, ώστε να επιτρα-
πεί η κυκλοφορία του αναγκαίου ειδικού τύπου πετρελαίου
κίνησης. Αυτό αφορά τον ΕΛΟΤ. Ο ΕΛΟΤ, όμως, δεν είναι δική
μας υπηρεσία. Αν ήταν δική μας υπηρεσία, ίσως τα πράγματα θα
ήταν πιο εύκολα. Είναι, όπως γνωρίζετε, μία ανεξάρτητη υπηρε-
σία. Παρ’ όλα αυτά, όμως, θα επιμείνουμε, προκειμένου η μελέτη
αυτή και να ολοκληρωθεί και να αντιμετωπιστεί το πρόβλημα.

Σε κάθε περίπτωση και με την ευαισθητοποίηση της δικής σας
ερώτησης, θα το παρακολουθήσω, αγαπητέ συνάδελφε, από
κοντά, προκειμένου όντως να βρεθεί μία λύση, γιατί καταλαβαίνω
ότι το πρόβλημα αυτό είναι πολύ μεγάλο. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εμείς ευχαριστούμε

τον Υπουργό.
Επανερχόμαστε στη δεύτερη υπ’ αριθμ. 587/21-2-2011 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δημο-
κρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς τον Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά με την αντιμετώπιση των
προβλημάτων του Γενικού Νοσοκομείου Μολάων κ.λπ..

Ο Βουλευτής κ. Γρηγόριος Αποστολάκος έχει το λόγο για δύο
λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, πριν αναπτύξω τα επιχειρήματά μου για τα

δύο ερωτήματα τα οποία σας έχω θέσει, θέλω να κάνω τρεις πα-
ρατηρήσεις.

Κατ’ αρχάς, χαίρομαι που είστε σήμερα εδώ και εκτιμώ την κοι-
νοβουλευτική σας συνέπεια. 

Θέλω να κάνω κάποιες παρατηρήσεις και είμαι βέβαιος ότι θα
μου δώσετε απάντηση επί της ουσίας, ακόμα κι αν δεν είναι στην
αποκλειστική σας καθ’ ύλην αρμοδιότητα οι όποιες απαντήσεις
πρέπει να μου δώσετε.

Παρατήρηση πρώτη. Μιλάμε για το Γενικό Νοσοκομείο Μο-
λάων και θα πρέπει να σας πω ότι το Γενικό Νοσοκομείο Μολάων,
σύμφωνα με την έρευνα την οποία έχει κάνει το Υπουργείο σας,
ΕΣΔΥ λέγεται αυτή η επιτροπή υπό τον καθηγητή κ. Κυριόπουλο,
το κατέταξε στα πιο αξιόλογα επαρχιακά νοσοκομεία.

Δεύτερον, οι όποιες παρατηρήσεις μου δεν σχετίζονται ούτε
με το ιατρικό προσωπικό ούτε με το νοσηλευτικό προσωπικό
ούτε με το διοικητικό προσωπικό που κάνει καλά τη δουλειά του
ούτε καν και με τη διοίκηση του νοσοκομείου, η οποία προσπαθεί
κι αυτή να κάνει καλά τη δουλειά της. Άρα, αναφέρομαι στις
όποιες ευθύνες υπάρχουν από το Υπουργείο. 

Είναι δύο τα θέματα στα οποία σας ζητάω να μου απαντήσετε,
αφού βέβαια σας πω και κάτι άλλο, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, που
εμπλέκεστε κι εσείς, -ως Προεδρείο εννοώ- ότι εδώ και δυόμιση
μήνες έχω υποβάλει δύο ερωτήσεις από το Δεκέμβριο μήνα και
δεν έχω πάρει απάντηση, για το Νοσοκομείο των Μολάων στις
21 Δεκεμβρίου και στις 14 Δεκεμβρίου του περασμένου έτους
για το Νοσοκομείο της Σπάρτης. Δεν έχω πάρει καμμία απά-
ντηση. Αναγκάστηκα, λοιπόν, αρχές τρέχοντος μηνός να κάνω
επίκαιρη ερώτηση, κύριε Πρόεδρε. Εκτιμώ ότι, στο πλαίσιο λει-
τουργίας του κοινοβουλευτικού ελέγχου, είναι απαράδεκτη αυτή
η κατάσταση. Θα έπρεπε να έχουμε πάρει, λοιπόν, μία απάντηση
νωρίτερα.

(Στο σημείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου ομιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Στην ερώτησή μου συμπεριλαμβάνονται αναλυτικά όλα τα θέ-
ματα. Τα είχα υποβάλει εγγράφως, γιατί σέβομαι και τη δουλειά
την οποία θα πρέπει να κάνει ο κάθε Υπουργός και Υφυπουργός
για την αντιμετώπιση των όποιων κυβερνητικών ευθυνών έχει.
Άρα, λοιπόν, θέλω να μου δώσετε μία απάντηση για τα δύο συ-
γκεκριμένα ερωτήματα, τα οποία σας έχω θέσει και στη δευτε-
ρολογία μου θα πω κάποια πράγματα για τα υπόλοιπα, στα οποία
δεν έλαβα απάντηση.

Αναφέρομαι, λοιπόν –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- στο ότι δεν
μπορεί να λειτουργήσει σήμερα το Νοσοκομείο Μολάων χωρίς
οδηγούς. Έχει ένα μόνιμο οδηγό, που είναι σε μόνιμη άδεια και
έναν επίκουρο και λειτουργεί με αυτή τη βάση. Δεν είναι δυνατόν
ένα τέτοιο νοσοκομείο να λειτουργήσει έτσι.

Το δεύτερο ζήτημα, στο οποίο θέλω να μου δώσετε μία απά-
ντηση, αφορά το νοσηλευτικό προσωπικό, όπου αυτήν τη στιγμή
υπάρχει τεράστιο πρόβλημα με δεκαέξι κενά. Τι θα γίνει τελικά;
Το νοσοκομείο έχει μονάδα τεχνητού νεφρού. Πώς θα αντιμετω-
πιστεί το πρόβλημα; 

Και τα λέω άκρως επιγραμματικά, κύριε Πρόεδρε, για να είμαι
μέσα στο χρόνο μου. Ας μου δώσετε αυτές τις δύο απαντήσεις.
Επίσης, το ΕΚΑΒ γιατί δεν καλύπτει και τη νότια Λακωνία, τους
Μολάους, τη Νεάπολη και το Ζάρακα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στην ερώτηση θα απα-

ντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Χρήστος Αηδόνης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι ο τομέας της υγείας είναι
ένας χώρος πάρα πολύ ευαίσθητος και εκ των πραγμάτων οι
όποιες απαντήσεις πρέπει να είναι ουσιώδης και πολύ
σημαντικές και πάνω απ’ όλα πρέπει να στεκόμαστε στο ύψος
της ευθύνης μας απέναντι στο ελληνικό Κοινοβούλιο και φυσικά
και προς όλους εσάς που ασκείτε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο.

Σε σχέση, λοιπόν, με το κομμάτι που αφορά τις δύο ερωτήσεις
που έχετε καταθέσει εγγράφως και δεν έχετε λάβει απαντήσεις
δεν μπορώ να σας απαντήσω γιατί δεν γνωρίζω ποια είναι η εξέ-
λιξη του θέματος. Απ’ ό,τι φαντάζομαι, το περιεχόμενο των ερω-
τήσεών σας θα είναι αυτό το οποίο τελικά κατέληξε ως επίκαιρη
ερώτηση και συζητείται σήμερα στη Βουλή. 

Επί του συγκεκριμένου, λοιπόν, θα ήθελα να σας πω πως σ’
ό,τι αφορά το ΕΚΑΒ, μετά από αίτημα του Γενικού Νοσοκομείου
Μολάων έχουμε ζητήσει να εξεταστεί η δυνατότητα δημιουργίας
τομέα ΕΚΑΒ και στο Γενικό Νοσοκομείο Μολάων στο πλαίσιο των
δυνατοτήτων του εν λόγω φορέα.

Σ’ ό,τι αφορά τη δυνατότητα προμήθειας νέων ασθενοφόρων
για την κάλυψη των αναγκών των υγειονομικών μονάδων της πε-
ριοχής, έχει εγκριθεί ήδη από το Υπουργείο Υγείας η ένταξη
έργου στο ΠΕΠ Πελοποννήσου, που αφορά τη βελτίωση της
επείγουσας προνοσοκομειακής φροντίδας δέκα ασθενοφόρων
για την κάλυψη των αναγκών των νοσοκομείων και των κέντρων
υγείας της περιοχής. Καταλαβαίνετε ότι αυτό το πρόγραμμα,
προϋπολογισμού περίπου 700 εκατομμυρίων ευρώ, αφορά και
το Νοσοκομείο των Μολάων.

Επίσης, υπάρχει σε εξέλιξη και η διαδικασία προμηθειών που
έχει να κάνει με τη Γενική Γραμματεία του Υπουργείου Εμπορίου,
για την πλήρωση εκατόν δέκα περίπου θέσεων νέων ασθενοφό-
ρων για την κάλυψη των αναγκών των νοσοκομείων. Καταλαβαί-
νετε ότι μέσα απ’ αυτό το πρόγραμμα ουσιαστικά θα υπάρχει και
η κάλυψη των αναγκών του συγκεκριμένου νοσοκομείου.

Σε σχέση με τις προσλήψεις προσωπικού, σας ενημερώνω ότι
με την τελευταία προκήρυξη έχουν προσληφθεί ήδη δύο νοση-
λεύτριες ΤΕ. Παράλληλα έχει προσληφθεί άλλη μία αδελφή νο-
σοκόμα ΔΕ και εκκρεμεί η πλήρωση άλλης μιας θέσης στην
κατηγορία ΔΕ. Με βάση τα στοιχεία που μας καταθέτει η 6η Υγει-
ονομική Περιφέρεια, φαίνεται ότι από τις εξήντα τέσσερις οργα-
νικές θέσεις της νοσηλευτικής υπηρεσίας υπηρετούν σήμερα
τριάντα έξι άτομα και εκκρεμούν να πληρωθούν άλλες πέντε θέ-
σεις. Αυτές οι πέντε θέσεις έχουν ζητηθεί πολύ πρόσφατα και οι
διαδικασίες πρόσληψης είναι ήδη σε εξέλιξη. 

Παράλληλα, θα ήθελα να σας ενημερώσω ότι ήδη είναι σε  τε-
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λικό στάδιο μετατάξεις δύο ή τριών νοσηλευτριών, που καλύ-
πτουν κενές οργανικές ανάγκες της συγκεκριμένης μονάδας
υγείας στους Μολάους και πολύ σύντομα θα καλύψουν αυτό το
κενό στο οποίο πριν από λίγο αναφερθήκατε.

Σε σχέση με το κομμάτι των οδηγών υπάρχουν όντως έξι κενές
οργανικές θέσεις. Σήμερα υπηρετούν εργαζόμενοι σε δύο θέσεις
και έχουν ζητηθεί τρεις επιπλέον επικουρικές θέσεις οι οποίες
πολύ σύντομα θα καλυφθούν. Παράλληλα, μέσα στις διαδικασίες
των μετατάξεων από τους υπαλλήλους του ΟΣΕ, υπάρχουν αι-
τήσεις υπαλλήλων για να καλύψουν αυτές τις ανάγκες.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι το ενδιαφέρον είναι πάρα πολύ με-
γάλο. Έχουμε κινήσει μια σειρά από διαδικασίες σε πολύ δύσκο-
λες εποχές. Δεν πρέπει να ξεχνάμε πού βρισκόμαστε αυτήν τη
στιγμή και ποια είναι η οικονομική συγκυρία. Ότι έχει γίνει αυτή
την περίοδο στο Υπουργείο Υγείας είναι ένα τιτάνιο έργο. Κινη-
θήκαμε στη λογική που λέει ότι πρέπει πρώτα απ’ όλα και σε
προτεραιότητα να καλύψουμε τις υπάρχουσες ανάγκες των μο-
νάδων υγείας έτσι ώστε να υπάρχει προσωπικό και να μπορεί ο
κάθε υπάλληλος να ανταποκρίνεται στα καθήκοντά του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Αποστολάκος έχει
το λόγο.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, εκτιμώ την
ειλικρίνειά σας για την τύχη των δύο ερωτήσεων, στις οποίες δεν
έχω πάρει απάντηση.

Κοιτάξτε να δείτε τώρα τι συμβαίνει: Δεν είμαι από εκείνους
που δεν αναγνωρίζουν ότι η χώρα περνάει δύσκολες και δραμα-
τικές στιγμές, όμως υπάρχουν κάποια πράγματα, τα οποία μπο-
ρούν να αντιμετωπιστούν. Εκτιμώ λοιπόν, ότι ένα σημαντικό
μέρος της δραστηριότητας του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας
-και του ενδιαφέροντός του κυρίως- θα πρέπει να στραφεί στην
ελληνική περιφέρεια. Εκλέγεστε κι εσείς στην ελληνική περιφέ-
ρεια. Φοβάμαι ότι η απόσταση και η γραφειοκρατική προσέγγιση
των πραγμάτων δεν θα λύσει τα προβλήματα, παρά τις καλές
προθέσεις που ενδεχομένως υπάρχουν από την πλευρά σας.

Άρα, χρειάζεται η ενεργός παρουσία της πολιτικής ηγεσίας και
η ενεργός στήριξη των διοικήσεων και των όποιων φορέων υπάρ-
χουν και εκπροσωπούν τους εργαζόμενους στα νοσοκομεία.
Αναφέρομαι και στο Νοσοκομείο της Σπάρτης.

Ακούστε τι θέλω να σας πω: Θέλω να μεταφέρετε και στον
κύριο Υπουργό, αν δεν είναι δική σας αρμοδιότητα, ότι δεν λύ-
νεται με ευχολόγια το θέμα των οδηγών. Πρέπει να υπάρξει
άμεσα μία λύση. Μ’ έναν άνθρωπο δεν γίνεται να καλύψεις τη
μισή Λακωνία και να μεταφέρονται οι άνθρωποι πάνω σε καρό-
τσες ημιφορτηγών, για να πηγαίνουν στο νοσοκομείο. Είναι τρα-
γικό για όλους μας.

Επίσης, για το νοσηλευτικό προσωπικό που σας λέω, για ένα
πολύ καλό νοσοκομείο αυτά τα δεκαέξι κενά είναι απαραίτητο να
καλυφθούν.

Από εκεί και πέρα, ακούστε τι συμβαίνει. Παρακαλώ, επειδή
δεν το ξέρατε αυτό, να το δείτε. ‘Εχουμε καθυστέρηση στην το-
ποθέτηση ιατρών, οκτώ στους Μολάους και δεκατρείς στη
Σπάρτη. Αυτά έλεγα στις ερωτήσεις μου. Είναι  επείγουσα η ενί-
σχυση σε διοικητικό προσωπικό, ειδικότερα στους Μολάους.
Τουλάχιστον δέκα άτομα απαιτούνται, όπως και πιστώσεις για τις
εφημερίες. 

Κύριε Υφυπουργέ, ξέρω τα προβλήματα που έχουν δημιουρ-
γηθεί. Δεν είναι δυνατόν να  βρεθούν 20.000 ευρώ για τα δύο νο-
σοκομεία, των Μολάων και της Σπάρτης, για τις εφημερίες των
γιατρών; Μα, είναι δυνατόν; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το έχουμε λύσει.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Δεν ξέρω αν το έχετε λύσει.
Μακάρι να το έχετε λύσει. Εμένα μου λένε ότι δεν το έχετε λύσει.
Και βγάζω αυτό το συμπέρασμα όταν κοιτάω μια προσέγγιση σε
ό,τι αφορά τη δραματική περικοπή των επιχορηγήσεων του Νο-
σοκομείου Μολάων. Από τα 12 εκατομμύρια ευρώ πέρυσι πήγαμε
στα 3 εκατομμύρια ευρώ φέτος. Είχαμε μείωση 75%. Είναι δυνα-
τόν έτσι να στηρίξουμε ένα πολύ καλό νοσοκομείο όπως είναι
αυτό των Μολάων; 

Εκτιμώ, λοιπόν, ότι στο πλαίσιο των υποχρεώσεων που έχετε
χρειάζεται μια μεγαλύτερη εποπτεία και μεγαλύτερο ενδιαφέρον

της πολιτικής ηγεσίας. Μ’ αυτό θα κλείσω. Εάν δεν γίνει αυτό,
φοβάμαι ότι σε λίγο καιρό θα δεχτούμε όλοι, με πρώτους εσάς,
που έχετε και τη γενική ευθύνη, την αγανάκτηση του κόσμου. 

Ξέρετε κάτι; Μιλάμε για ένα νοσοκομείο που έχει κοινωνική
αποδοχή. Είναι το καμάρι της περιοχής. Στους Μολάους, στη Μο-
νεμβάσια, στο Ζάρακα, στη Νεάπολη, στον Ασωπό το θέλουν, το
πιστεύουν, είναι καλοί οι γιατροί, καλό το νοσηλευτικό προσω-
πικό και προσφέρουν έργο. 

Νομίζω ότι υπάρχει στοιχειώδης πολιτική υποχρέωση της Κυ-
βέρνησης αυτήν τη στιγμή –και καλόπιστα κάνω την έκκληση απ’
αυτό το Βήμα- να το βοηθήσετε με την ενεργό στήριξη και πα-
ρέμβαση που πρέπει να κάνετε, για να λύσετε αυτά τα καθημε-
ρινά προβλήματα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός έχει το

λόγο για να απαντήσει. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τα στοιχεία που σας έδωσα πριν από λίγο, κύριε συνάδελφε,

αποδεικνύουν πραγματικά ότι ενδιαφερόμαστε να έχουμε απο-
κεντρωμένες μονάδες υγείας, οι οποίες θα στέκονται στο ύψος
των περιστάσεών τους και θα μπορούν να παρέχουν το αγαθό
της υγείας, που είναι το πολυτιμότερο αγαθό σήμερα. Αντιλαμ-
βάνεστε ότι με τις υπάρχουσες δυνατότητες αυτό το οποίο έχει
γίνει επαναλαμβάνω και το πιστεύω, είναι κάτι εξαιρετικό. 

Πιστεύω ότι η προτεραιότητα της Κυβέρνησης είναι μια και μο-
ναδική. Να μπορούμε να παρέχουμε υπηρεσίες υγείας υψηλού
επιπέδου.

Αντιλαμβάνομαι την αγωνία σας, γιατί και εγώ Βουλευτής πε-
ριφέρειας είμαι και ο καθένας από εμάς θέλει οι δικές του  μο-
νάδες υγείας να στέκονται στο ύψος των περιστάσεων. Όπως,
επίσης, αντιλαμβάνομαι την ευαισθησία σας, γιατί καταλαβαίνω
πάρα πολύ καλά ποια είναι η περιοχή για την οποία μιλάτε, μιας
και έχει τύχει να έρθω αρκετές φορές οπότε, και να γνωρίζω εκ
των πραγμάτων την ανάγκη ύπαρξης μιας μονάδας υγείας σ’
αυτήν την αποκεντρωμένη περιφέρεια, σ’ αυτό το αποκεντρω-
μένο σημείο της χώρας, με τις συγκεκριμένες γεωγραφικές ιδιο-
μορφίες. 

Σε σχέση με το ιατρικό προσωπικό που είπατε,  υπήρξε προ-
κήρυξη για δεκατέσσερις γιατρούς όλων των ειδικοτήτων, καρ-
διολογίας, παθολογίας, ουρολογίας, ανοσιολογίας, ορθοπεδικής
και μια σειρά άλλες. Απ’ αυτές κάποιες είναι στο τελικό στάδιο
κρίσης. Για παράδειγμα, η παθολογία είναι στο τελικό στάδιο κρί-
σης, όπως και οι θέσεις στην ορθοπεδική, παιδιατρική και ωτο-
ρινολαρυγγολογία. Σε σχέση με κάποιες άλλες ειδικότητες,
δυστυχώς δεν είχαμε υποψηφιότητες. Αυτό είναι κάτι για το
οποίο δεν μπορούμε να απολογηθούμε εμείς. 

Αντιλαμβάνεστε, λοιπόν, ότι το Υπουργείο Υγείας βλέποντας
τις ανάγκες να στηρίξει αυτή τη μονάδα υγείας, η οποία παρέχει
πραγματικά πολύτιμες υπηρεσίες -είναι έτσι ακριβώς όπως τα
έχετε πει και κατατάσσεται στα νοσοκομεία που έχουν τεράστια
προσφορά- έχει κινήσει μια μεγάλη διαδικασία ώστε να μπορέσει
να καλύψει και τις ανάγκες του ιατρικού προσωπικού. 

Απ’ αυτές τις δεκατέσσερις θέσεις περίπου οι επτά, αν δεν
κάνω λάθος, είναι στο τελικό τους στάδιο, δυστυχώς όμως σε
κάποιες δεν έχουμε υποψηφιότητες. Πρέπει λοιπόν, την ίδια δια-
δικασία να την τρέξουμε ξανά για να μπορέσουμε να καλύψουμε
και αυτές τις θέσεις, ώστε να υπάρχει το απαραίτητο ιατρικό
προσωπικό το οποίο παρέχει αυτή τη φροντίδα. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου ομιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε σχέση με το διοικητικό προσωπικό δεν πρέπει να ξεχνάμε
ότι όλες οι προσλήψεις που αφορούν διοικητικό προσωπικό εμπί-
πτουν σε διατάξεις που έχουν να κάνουν πια με το 1 προς 5. Εί-
μαστε σε μια νέα πραγματικότητα. Δεν πρέπει να την αγνοούμε.
Προτεραιότητά μας είναι η υγεία. Το έχουμε αποδείξει. Έχουμε
κάνει μέσα το 2010 τρεις χιλιάδες εννιακόσιες σαράντα τρεις
προσλήψεις –αν δεν κάνω λάθος- νοσηλευτικού προσωπικού. Μι-
λάμε για τρεις χιλιάδες εννιακόσιους σαράντα τρεις ανθρώπους,
έναν τεράστιο αριθμό προσλήψεων, όταν η προηγούμενη κυβέρ-
νηση είχε άλλες προτεραιότητες. Αυτή είναι η δική μας προτε-
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ραιότητα σ’ αυτήν την περίοδο κρίσης και το έχουμε δηλώσει.
Όπως το ίδιο θα συμβεί και το 2011. Αυτή παραμένει η προτε-
ραιότητά μας, αυτήν υποστηρίζουμε και πάνω σ’ αυτήν τη λογική
κινούμαστε συνεχώς. 

Σε σχέση, λοιπόν, με το κομμάτι που πριν από λίγο περιγρά-
ψατε και είπατε κι ένα χαρακτηριστικό παράδειγμα, ότι: «Δεν
μπορεί ένας οδηγός να ανταποκριθεί» κι έτσι ακριβώς είναι,  τα
στοιχεία που εγώ έχω μιλάνε για δύο. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε κύριε
συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σας επαναλαμβάνω ότι τρέχουμε τη διαδικασία
μετατάξεων από τον ΟΣΕ, όπως επίσης και μέσα στο επόμενο
διάστημα -όταν λέμε «επόμενο διάστημα» μιλάμε για τον επόμενο
μήνα- θα έχουν καλυφθεί άλλες τρεις θέσεις επικουρικού προ-
σωπικού.

Άρα, εκ των πραγμάτων αυτό το θέμα που περιγράψατε, θα
κλείσει εφόσον είναι έτσι, δεν το γνωρίζω. Τα στοιχεία τα οποία
εγώ έχω από την υπηρεσία είναι διαφορετικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίζουμε με την
τρίτη υπ’ αριθμόν 605/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου της Βουλευτού του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας κ.
Σοφίας Καλαντίδου προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης σχετικά με τη λήψη μέτρων για τους
συμβασιούχους στο Δήμο Θεσσαλονίκης κ.λπ..

Κυρία Καλαντίδου, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την επί-
καιρη ερώτησή σας. 

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω απ’ αυτό. Ένα από τα σημαντικά αιτήματα των

εργαζομένων στις χθεσινές μεγαλειώδεις απεργιακές συγκε-
ντρώσεις του ΠΑΜΕ ήταν η κατάργηση των ελαστικών σχέσεων
εργασίας. Είναι ένα αίτημα που αρκετό καιρό τώρα το ταξικό
συνδικαλιστικό κίνημα το έχει στην πρώτη γραμμή. 

Για τέτοιες σχέσεις εργασίας μιλούμε και για τους χίλιους
εκατό εργαζόμενους στο Δήμο Θεσσαλονίκης. Είναι χίλιοι εκατό
συμβασιούχοι σήμερα, συμβασιούχοι όμως που δουλεύουν χρό-
νια, συμβασιούχοι με διαφορετικές μορφές συμβάσεων, άλλες
είναι συμβάσεις έργου άλλες είναι μερικής απασχόλησης, οκτά-
μηνες, τετράμηνες κ.λπ.. 

Είναι οκτακόσιοι στην καθαριότητα, με οκτάμηνη σύμβαση και
απολύονται το Μάρτη. Είναι τριακόσιοι εργαζόμενοι τετράωροι,
οι διακόσιοι στην καθαριότητα, οι εκατό στο πράσινο και απο-
λύονται το Μάιο. Και ήδη από τον Αύγουστο κύριε Υπουργέ,
έχουν απολυθεί σταδιακά διακόσιοι εργαζόμενοι που υπηρετού-
σαν στο δήμο, σε υπηρεσίες, σε νομικά πρόσωπα δημοσίου δι-
καίου, σε κεντρικές υπηρεσίες, ακόμα και στα δημοτολόγια, σε
δημοτικές επιχειρήσεις.

Δημιουργούνται μεγάλα προβλήματα σε αυτούς τους τομείς
από τις απολύσεις αυτών των εργαζομένων. Κυρίως δημιουργού-
νται πολλά προβλήματα στον ευαίσθητο τομέα της καθαριότητας
για μία πόλη. Στο όνομα αυτών των προβλημάτων, κατά την
άποψή μας, επιδιώκετε να απαξιώσετε πραγματικά τις υπηρεσίες
και να τις παραδώσετε, με αρχή αν θέλετε, την υπηρεσία της κα-
θαριότητας σε ιδιωτικές επιχειρήσεις, σε ιδιωτικές εταιρείες. 

Έχει τεράστια ευθύνη και η Κυβέρνηση και η δημοτική αρχή.
Και στη συγκεκριμένη περίπτωση δεν μπορείτε να απεμπολήσετε
μέρος της ευθύνης μιλώντας ή κατηγορώντας ή «ρίχνοντας το
μπαλάκι» στη δημοτική αρχή, μια που η πλειοψηφία σήμερα της
δημοτικής αρχής στηρίχθηκε από το ΠΑΣΟΚ και ταυτίζεται με τις
απόψεις της Κυβέρνησης. 

Τα υπόλοιπα μετά. Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα απαντήσει ο Υφυ-

πουργός Εσωτερικών Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης, κ. Γεώργιος Ντόλιος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κυρία
συνάδελφε, είναι ένα θέμα το οποίο έχουμε απαντήσει πολλές
φορές στη Βουλή μετά τις 28 Δεκεμβρίου του 2009 που

δημοσιεύθηκε σε ΦΕΚ ο ν.3812. 
Με δύο λόγια, τι έλεγε αυτός ο νόμος; Όλοι οι συμβασιούχοι

στο δημόσιο τομέα όταν λήγουν οι συμβάσεις τους δεν έχουν
κανένα άλλο δικαίωμα και δεν προέρχεται κανένα δικαίωμα από
τις συμβάσεις τους. Έχουν βεβαίως το δικαίωμα να ξανακάνουν
αίτηση και να επιδιώξουν τη σύναψη νέας σύμβασης, όπως όλοι
οι Έλληνες πολίτες. Η λογική του νόμου είναι ότι δεν μπορεί
αυτοί, που σκάλωσαν καθ’ οιονδήποτε τρόπο στον ευρύτερο
δημόσιο τομέα, να έχουν περισσότερες δυνατότητες επανα-
πρόσληψης από τους εκατοντάδες χιλιάδες ανέργους. Είναι
δίκαιη προσέγγιση, την υποστηρίξαμε, την υποστηρίζουμε και
θέλω να είμαι απόλυτα σαφής. 

Τώρα έρχομαι στο θέμα για τους συμβασιούχους του
συγκεκριμένου δήμου. Είναι ένα θέμα το οποίο αφορά βέβαια και
άλλους δήμους και τον ευρύτερο δημόσιο τομέα. Επειδή
μιλήσατε για εργασιακές σχέσεις, κάποια στιγμή θα πρέπει να
πείτε εσείς, σαν εκπρόσωποι του Κομμουνιστικού Κόμματος, ότι
η χειρότερη μορφή σχέσης εργασίας που υπήρχε στο δημόσιο
ήταν οι συμβάσεις έργου. 

Ήταν φτηνές συμβάσεις, με μπλοκάκι. Υποτίθεται ότι ανταπο-
κρίνονταν σε κάποιο έργο, ενώ στην πραγματικότητα επρόκειτο
για εξαρτημένη εργασία. Οι αμοιβές των συμβασιούχων έργου
στην τοπική αυτοδιοίκηση είναι πολύ διαφορετικές από τις αμοι-
βές των συμβασιούχων ορισμένου χρόνου, οι αμοιβές των
οποίων και το εργασιακό καθεστώς είναι ίδιο με αυτό των μονί-
μων υπαλλήλων. Κοστίζουν, δηλαδή, στους δήμους οι συμβάσεις
ορισμένου χρόνου πολύ περισσότερο. 

Εμείς με το ν.3812 τι είπαμε; Όλες οι συμβάσεις έργου καταρ-
γούνται, πλην αυτών για τις οποίες το ΑΣΕΠ γνωμοδοτεί ότι πρό-
κειται περί γνήσιων συμβάσεων έργου. Το αποτέλεσμα, το οποίο
προέκυψε είναι ότι η σχέση μεταξύ ορισμένου χρόνου και συμ-
βασιούχων έργου άλλαξε σε πολύ μεγάλο βαθμό, ανετράπη.
Τώρα, πλέον, στους δήμους οι καινούργιοι συμβασιούχοι στη συ-
ντριπτική τους πλειοψηφία είναι συμβασιούχοι ορισμένου χρό-
νου, είναι ασφαλισμένοι στο ΙΚΑ με πολύ καλές εργασιακές
σχέσεις, ίδιες με αυτές των μονίμων. 

Οι συμβασιούχοι έργου τώρα, αυτοί που λέτε ότι φεύγουν από
το Δήμο Θεσσαλονίκης. Δεν πρόκειται περί απολύσεων. Έληξαν
οι συμβάσεις τους. Ο Δήμος της Θεσσαλονίκης, όπως και όλοι
οι άλλοι δήμοι, στον προγραμματισμό που κάνουν, μπορούν να
ζητήσουν νέους συμβασιούχους, ορισμένου χρόνου εάν στον ορ-
γανισμό τους αναφέρονται εποχικές ανάγκες ως οργανικές θέ-
σεις. Μπορούν να ζητήσουν συμβάσεις έργου, όταν πρόκειται
για έργο μετά από γνωμοδότηση του ΑΣΕΠ και μπορούν να προ-
κηρύξουν θέσεις για τις υπηρεσίες ανταποδοτικού χαρακτήρα,
χωρίς καμμία έγκριση από την Κυβέρνηση. Για την καθαριότητα,
παραδείγματος χάριν, για την ύδρευση, για την αποχέτευση δεν
απαιτείται έγκριση από την Κυβέρνηση.

Εμείς και για φέτος, με βάση τις δημοσιονομικές συνθήκες,
προετοιμάζουμε έναν προγραμματισμό σε όλη την τοπική αυτο-
διοίκηση, αναμένοντας στο τέλος του μηνός, 28 Φεβρουαρίου,
που ενοποιούνται τα νομικά πρόσωπα, που ολοκληρώνεται μια
σειρά διαδικασιών, έτσι ώστε ο προγραμματισμός εκ μέρους των
δήμων κυρίως να ανταποκρίνεται στις πραγματικές τους ανάγκες
και να μη γίνουν λάθη και προσλάβουν ή ζητήσουν ανθρώπους,
τους οποίους δεν τους χρειάζονται.

Στη Θεσσαλονίκη δεν μπορεί  να υπάρξει καμμία εξαίρεση.
Ό,τι ισχύει σε όλους τους δήμους, ό,τι ισχύει σε όλο το δημόσιο
τομέα, θα ισχύσει και στη Θεσσαλονίκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιμή να ανακοινώσω στο Σώμα ότι τη συνε-
δρίασή μας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουμένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενημερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, σαράντα τέσσερις μαθητές και μαθήτριες και τρείς εκ-
παιδευτικοί τους, από το 1ο Γυμνάσιο Ίλιου. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήματα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Βουλευτής του Κομμουνιστικού Κόμματος κ.
Σοφία Καλαντίδου για να αναπτύξει την ερώτησή της.
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ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, είμαστε σύμφωνοι σε
αυτό που είπατε ως προς το μπλοκάκι, ως προς τις συμβάσεις
έργου. Άλλωστε και εμείς το είχαμε αναδείξει.  Παρ’ όλα αυτά,
το μεγάλο πρόβλημα δεν έχει λυθεί. Δεν λύνεται έτσι.

Κοιτάξτε τώρα. Το παραδεχτήκατε και εσείς. Χθες διάβασα
στον Τύπο, για εννιακόσιες δώδεκα νέες θέσεις εργασίας, νέες
προσλήψεις στο Δήμο Θεσσαλονίκης. Γίνεται η προκήρυξη για
εννιακόσιες δώδεκα θέσεις στην καθαριότητα και στο τμήμα ηλε-
κτροφωτισμού του δήμου.

Πραγματικά, κύριε Υπουργέ, το λέει και η πλειοψηφία του δη-
μοτικού συμβουλίου. Θα αναφέρω και παρακάτω. Οκτακόσιοι
ήταν στην καθαριότητα -τώρα απολύονται- αυτοί είναι έκτακτοι;
Αυτοί είναι γιατί υπάρχει κάποια παραπάνω δουλειά; Είναι η
ουσία του προβλήματος. Να αποδεχτούμε τους συμβασιούχους
ορισμένου χρόνου. Να αποδεχτούν και οι εργαζόμενοι, αν θέ-
λετε, που είναι δικαίωμά τους η δουλειά, η αξιοπρέπεια, το με-
ροκάματο, ότι θα υπάρχουν δουλειές εποχικές, ότι θα υπάρχουν
ανάγκες που δεν θα κρατούν όλο το χρόνο, να πάνε. 

Η καθαριότητα μπαίνει σε αυτές τις ανάγκες; Οκτακόσια και
εννιακόσια άτομα στο Δήμο Θεσσαλονίκης; Γιατί, αφού απολύο-
νται τώρα το Μάρτη οι χίλιοι εκατό παίρνετε άλλους εννιακόσι-
ους αμέσως μετά, τον επόμενο μήνα;

Οι κατευθύνσεις είναι αυτές. Κι, αν θέλετε, δεν είναι κατεύ-
θυνση μόνο στην Ελλάδα, αλλά σε όλη την Ευρώπη. 

Η ουσία είναι: Το μοίρασμα της ανεργίας σε πολλούς συμβα-
σιούχους λες και δεν έχουμε ανάγκη τους υπόλοιπους τέσσερις
μήνες από τους οκτώ που δουλεύουμε. Ναι, έτσι, εκ περιτροπής
θα δουλεύουμε, εκ περιτροπής θα έχουμε μεροκάματο και αξιο-
πρέπεια. 

Κοιτάξτε, όμως, πόσο υποκριτικό είναι: Βγαίνει η πλειοψηφία
στο δήμο και βγάζει ανακοίνωση, βγάζει απόφαση δημοτικού
συμβουλίου και λέει: Όλοι οι εργαζόμενοι, αυτοί που απολύονται,
αλλά και αυτοί που παραμένουν τώρα και θα απολυθούν το επό-
μενο διάστημα και βρίσκονται είτε στα δικαστήρια είτε όχι –γιατί
δεν πάνε όλοι οι εργαζόμενοι στα δικαστήρια, δεν έχουν αυτό το
περιθώριο- καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. Το λέτε
αυτό. Και φέρνετε μετά το ν.3812. Πολύ σωστά τον αναφέρατε.
Άρα ούτε στα δικαστήρια μπορούν να χρησιμοποιήσουν την από-
φαση αυτή του δημοτικού συμβουλίου. Δηλαδή, καθαρά υποκρι-
τικά η πλειοψηφία πήρε απόφαση.

Τώρα, φταίει μόνο ο δήμος; Όχι. Έχει συγκεκριμένες ευθύνες
η διοίκηση του δήμου, έχει συγκεκριμένη ευθύνη αυτή η δημο-
τική διοίκηση που άλλα έλεγε προεκλογικά. Είναι πρόσφατα. Τα
θυμόμαστε. Κυρίως, όμως, έχει ευθύνη η Κυβέρνηση, έχει ευ-
θύνη η πολιτική σας, γιατί συνεχίζει αυτό που κάνατε παλαιό-
τερα, συνεχίζει αυτό που έκανε και η Νέα Δημοκρατία.
Χρησιμοποιείτε διάφορες συμβάσεις, για να έχετε δέσμιους τους
εργαζόμενους, με λιγότερα δικαιώματα, με μειωμένο μισθό, με
λιγότερα ασφαλιστικά δικαιώματα. 

Αυτή είναι η ουσία. Δεν δίνετε άλλη εξήγηση. Από την ίδια
πηγή που πληρώνετε τους συμβασιούχους, από την ίδια πηγή
πληρώνονται και –πώς να το πω;- στην καθαριότητα. Από την ίδια
πηγή θα δώσετε χρήματα. Γιατί τους έχετε συμβασιούχους και
δεν τους μονιμοποιείτε;

Εμείς –και είναι μία άποψη που την καταθέτουμε και στα δη-
μοτικά συμβούλια, την καταθέσαμε κι εδώ στη Βουλή- λέμε ότι
όλοι αυτοί οι εργαζόμενοι πρέπει να έχουν μόνιμη και σταθερή
δουλειά, αφού καλύπτουν πάγιες ανάγκες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ.
Ντόλιος έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Δεν θέλω να κάνω
το συνήγορο κανενός δήμου. Ούτε και της Θεσσαλονίκης. Θα
πρέπει, όμως, να πω ότι εφόσον πρόκειται περί παγίων και διαρ-
κών αναγκών, ο δήμος ο συγκεκριμένος ή άλλοι δήμοι της
χώρας, θα έπρεπε εδώ και χρόνια να είχαν προγραμματίσει την
πρόσληψη μονίμου προσωπικού, κάτι το οποίο δεν έγινε.

Στον Οργανισμό του Δήμου Θεσσαλονίκης –τον παλιό οργανι-
σμό, δεν υπάρχει καινούργιος ακόμη- αναφέρονται αυτές οι θέ-
σεις, ως εποχικού προσωπικού. Υπάρχουν ανάγκες για εποχικό

προσωπικό και στους ΟΤΑ της χώρας -είναι άλλες οι ανάγκες του
καλοκαιριού, άλλες οι ανάγκες του χειμώνα- αλλά και στον ευ-
ρύτερο δημόσιο τομέα συνολικά. Αυτές οι ανάγκες γράφονται
ως τέτοιες στους οργανισμούς τους. Οι συμβάσεις ορισμένου
χρόνου εγκρίνονται με βάση και την ανταπόκριση που υπάρχει
στους συγκεκριμένους οργανισμούς.

Θέλω να πω δύο λόγια για τους συμβασιούχους έργου, γιατί
αναφερθήκατε και πάλι στα εργασιακά δικαιώματα και στις αμοι-
βές των εργαζομένων. Οι συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου έχουν
τις ίδιες αμοιβές, τις ίδιες εργασιακές σχέσεις, που έχουν οι μό-
νιμοι υπάλληλοι του δήμου. Υπήρξε ένα μεγάλο άλμα στη βελ-
τίωση των εργασιακών σχέσεων σε όλο το δημόσιο τομέα, με την
ουσιαστική κατάργηση των συμβάσεων έργου. Είναι οι γνωστές
συμβάσεις με το μπλοκάκι. Εκεί πραγματικά, υπήρχε μεγάλη εκ-
μετάλλευση.

Οι συμβάσεις έργου είναι πλέον ελάχιστες. Είναι αυτές, που
είναι αυθεντικές συμβάσεις έργου. Αυτό το καθορίζει γνωμοδό-
τηση εκ μέρους του ΑΣΕΠ. 

Το ότι -δεν ήμουν ενημερωμένος γι’ αυτό που μου είπατε- προ-
κηρύχθηκαν θέσεις συμβασιούχων ορισμένου έργου στη Θεσσα-
λονίκη, επιβεβαιώνει και αυτό που σας είπα στην αρχή, ότι έχει
τη δυνατότητα στις υπηρεσίες ανταποδοτικών τελών ο κάθε
δήμος, όπως και ο Δήμος Θεσσαλονίκης, να προκηρύξει θέσεις
για συμβασιούχους ορισμένου χρόνου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούμε τον
Υπουργό.

Συνεχίζουμε με την τέταρτη υπ’ αριθμ. 591/21.2.2011 επίκαιρη
ερώτηση της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερμού κ.
Ουρανίας Παπανδρέου – Παπαδάκη προς τον Υπουργό Υποδο-
μών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά με το οδικό δίκτυο στο
Νομό Ευβοίας κ.λπ..

Η κ. Ουρανία Παπανδρέου - Παπαδάκη έχει το λόγο για να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή της.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Σήμερα, επανέρχομαι με την επίκαιρη ερώτησή μου, για να
σας υπενθυμίσω –γιατί σίγουρα το ξέρετε- την άθλια και επικίν-
δυνη κατάσταση του οδικού δικτύου του νομού μου, δηλαδή της
Εύβοιας. Είναι ένα οδικό δίκτυο, που, απ’ ό,τι ξέρετε, έχει ένα
διαμήκη άξονα από την Αιδηψό μέχρι την Κάρυστο και την Κύμη.
Ένα μεγάλο τμήμα, μάλιστα, μέχρι τα Λέπουρα είναι και εθνικό
δίκτυο. 

Το οδικό δίκτυο του νομού μου βρίσκεται, κύριε Υπουργέ –και
πρέπει να το πω αυτό- στην ίδια κατάσταση που ήταν και πριν
τον πόλεμο. Είναι, δηλαδή, στην ίδια κατάσταση από την εποχή
που κατασκεύασε αυτό το οδικό δίκτυο στην Εύβοια ο Μεταξάς.
Ειλικρινά, θέλω να ρωτήσω: Υπάρχουν άλλες περιοχές στη χώρα
μας τόσο εγκαταλελειμμένες όσο είναι το οδικό δίκτυο της Εύ-
βοιας; 

Βέβαια, δεν θέλω να σας αδικήσω, γιατί είναι αλήθεια ότι έχετε
κάνει συσκέψεις και στο νομό μου με τον τέως νομάρχη και τους
Βουλευτές του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήματος, αλλά και
στο γραφείο σας είχαμε κάνει σύσκεψη με όλους τους φορείς
και τους Βουλευτές. Αυτά έχουν γίνει. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου ομιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Όμως, δεν είστε ο μόνος που έχει εγκαταλείψει, κύριε
Υπουργέ, την προσπάθεια αντιμετωπίσεως του προβλήματος,
αφού τρεις Πρωθυπουργοί της Ελλάδας, ο Ανδρέας Παπαν-
δρέου, ο Κώστας Σημίτης και βέβαια ο Κώστας Καραμανλής δε-
σμεύτηκαν για το οδικό δίκτυο του νομού μας. Δυστυχώς, όμως,
«άνθρακας ο θησαυρός»! Το δίκτυο είναι ακριβώς στην κατά-
σταση που ανέφερα παραπάνω.

Απ’ ό,τι μπορείτε να δείτε στην επιστολή του τέως νομάρχη και
νυν Αντιπεριφερειάρχη, του κ. Μπουραντά, προς το σημερινό
Πρωθυπουργό συνεστήθη να μην επιχειρήσει –ακριβώς έτσι
είναι, κύριε Υπουργέ- νέο εμπαιγμό για το συγκεκριμένο οδικό
δίκτυο. 

Εγώ επανέρχομαι σήμερα, κύριε Υπουργέ, γιατί ακριβώς πριν
από ένα χρόνο είχα καταθέσει πολλές ερωτήσεις και αναφορές
και είχα πάρει από εσάς συγκεκριμένη απάντηση σε ερωτήσεις
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και αναφορές μου. Εκεί, μου λέτε για μελέτες που βρίσκονται σε
εξέλιξη στη βόρεια Εύβοια, για έργα που εντάσσονται, που θα
ενταχθούν, που πρόκειται να γίνουν στην κεντρική και νότια Εύ-
βοια, για το ειδικό αναπτυξιακό πρόγραμμα που αναφέρεται στην
Εύβοια. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Όλα αυτά, κύριε
Υπουργέ, σήμερα είναι γράμμα κενό. Στην κυριολεξία, δηλαδή,
δεν έχουμε δει απολύτως τίποτα στο νομό μας. Δικαιολογημένα
οι πολίτες και εγώ λέμε ότι και εσείς και οι προηγούμενοι έχετε
καταδικάσει ένα νομό με πρωτιά στα τροχαία δυστυχήματα και
ανθρώπινες απώλειες σε αναπτυξιακό μαρασμό. Είναι πολύ με-
γάλη η ευθύνη σας. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Στη δευτερολογία μου επιφυλάσσομαι να συνεχίσω.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στην ερώτηση της κ.

Παπανδρέου θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδομών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων κ. Γιάννης Μαγκριώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδομών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Είναι δίκαιη η αγανάκτηση της συναδέλφου, ανεξάρτητα εάν
και δεν συμφωνώ με τις εκφράσεις και τις χρεώσεις που κάνει.
Πράγματι, όμως, διαχρονικά υπάρχει πρόβλημα και ευθύνη για
το οδικό δίκτυο της Εύβοιας. 

Εγώ από την πρώτη στιγμή, αγαπητή συναδέλφισσα, μίλησα
με τη γλώσσα της αλήθειας, όπως και τώρα, γιατί δεν ήρθαμε
ούτε προεκλογικά ούτε μετεκλογικά στο νομό όπως είπατε και
εσείς. Ήταν πολλές οι συναντήσεις και οι συσκέψεις και στην Εύ-
βοια και εδώ στην Αθήνα, με θέμα πάντοτε την Εύβοια. Οι Βου-
λευτές όλων των κομμάτων πρωταγωνιστούν σ’ αυτές, όπως και
όλοι οι εκπρόσωποι του νομού. Ο κ. Μπουραντάς, όπως είπατε,
οι δήμαρχοι, οι εκπρόσωποι του τεχνικού επιμελητηρίου, με τους
οποίους είχα την ευκαιρία και τη χαρά να συνεργαστώ πολλές
φορές και θα συνεργαστούμε στο μέλλον. 

Υπάρχει ένα διαχρονικό μεγάλο έλλειμμα για την Εύβοια και
γενικότερα για τους νομούς της Στερεάς Ελλάδας. Εύβοια, Φω-
κίδα και Ευρυτανία, όπως έχω ξαναπεί και το επαναλαμβάνω.
Είναι τρεις νομοί που έχουν ιδιαίτερα δύσκολο ανάγλυφο. Επί-
σης, η σύνθεση του εδάφους είναι δύσκολη, κάτι που σημαίνει
πάρα πολύ ακριβές μελέτες και πολύ κοστοβόρα έργα. Ειδικό-
τερα η Εύβοια, που είναι ένας μεγάλος νομός, τα συνδυάζει όλα
μαζί. 

Δεν ξέρω εάν αυτός ήταν ο λόγος που διαχρονικά έμεινε η Εύ-
βοια πίσω όσον αφορά τις υποδομές της. Πάντως, η ανάπτυξη
οδικών δικτύων είναι πολύ πιο δύσκολη στην Εύβοια απ’ ό,τι σε
άλλους νομούς γι’ αυτό και πρέπει η υποστήριξη της πολιτείας
να είναι πιο μεγάλη, όπως και γενικότερα στη Στερεά Ελλάδα.

Το δεύτερο πρόβλημα που έχει ο Νομός Εύβοιας και γενικό-
τερα η Στερεά Ελλάδα είναι αυτό που προκύπτει από το στατι-
στικό παράδοξο, όπως το έχω ονομάσει. Η Περιφέρεια Στερεάς
Ελλάδας, λόγω του ότι στη Βοιωτία και στην ευρύτερη περιοχή
είναι εγκατεστημένες οι βιομηχανίες των Αθηναίων και είναι εγ-
γεγραμμένες στις τοπικές ΔΟΥ, εμφανίζεται ως η πιο πλούσια
περιφέρεια της χώρας. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Αυτό πληρώνουμε
εμείς. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδομών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Αυτό το πληρώνει, πράγματι, η Στερεά Ελ-
λάδα και ειδικότερα οι νομοί, όπως ο δικός σας. 

Γι’ αυτό, με βάση τον τελευταίο κανονισμό για την τέταρτη
προγραμματική περίοδο, το ΕΣΠΑ της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν
μπορεί να χρηματοδοτηθεί από το κεντρικό επιχειρησιακό πρό-
γραμμα προσπελασιμότητας της Κυβέρνησης. Μπορεί μονάχα
από το «ΕΠΤΑ» της περιφέρειας, το οποίο είναι πάρα πολύ πε-
ριορισμένο με πολλές ανάγκες σε όλη την περιφέρεια και δεν
μπορεί να τις καλύψει. 

Δεν μπορεί το «ΕΠΤΑ» το τομεακό, δεν μπορεί και το Ταμείο
Συνοχής, διότι δυστυχώς δεν είναι χαρακτηρισμένα διευρωπαϊκά
δίκτυα, πλην της σύνδεσης με τον ΠΑΘΕ της Χαλκίδας, το οποίο
κατασκευάστηκε, ολοκληρώθηκε και έχει δοθεί σε χρήση. Κά-
ποια λίγα τμήματα έχουν μείνει που είναι περίπου 5%. Αυτός είναι
ο λόγος που δεν επιτρέπει και το Ταμείο Συνοχής να χρηματο-
δοτήσει το νομό σας. 

Αυτό μπορεί να ανατραπεί μόνο εάν υπάρχει ένα ειδικό, σχε-
διασμένο, ολοκληρωμένο πρόγραμμα των τοπικών περιφερεια-
κών δυνάμεων από την πολιτεία, πάρα πολύ υψηλό, ειδικό για
την ανάπτυξη των υποδομών. Αυτό είναι ένα θέμα, το έχω θέσει,
το έχω πει και δημόσια, το έχουμε θέσει και στους αρμόδιους
Υπουργούς από τη δική μας πλευρά, ως Υπουργείο Υποδομών. 

Θέλω, όμως, να σας πω ότι εμείς καταθέσαμε ήδη το αίτημα.
Από το  2010 άρχισε η συζήτηση για τον επανασχεδιασμό των
ευρωπαϊκών δικτύων. Πριν  από δύο εβδομάδες ήμουν στη Βου-
δαπέστη, η Ουγγαρία έχει την Ευρωπαϊκή Προεδρία, όπως ξέ-
ρετε, αυτήν την περίοδο, στην άτυπη Σύνοδο των Υπουργών
Υποδομών και Μεταφορών, όπου θέσαμε και το θέμα της Εύ-
βοιας, δηλαδή να ενταχθεί το οδικό δίκτυο, ειδικά ο βόρειος άξο-
νας της Εύβοιας, που είναι το πιο σημαντικό και το πιο
κοστοβόρο έργο, στα διευρωπαϊκά δίκτυα για να μπορεί στην
επόμενη προγραμματική περίοδο να χρηματοδοτηθεί από το Τα-
μείο Συνοχής. 

Είμαι αισιόδοξος γι’ αυτήν την ένταξη και στη δευτερομιλία
μου θα αναφερθώ και ειδικότερα στα έργα αυτά που έχουν ανά-
δοχο και ξεκινούν, όπως η παράκαμψη  Βασιλικών, αλλά και στις
μελέτες και στα άλλα έργα που κάνουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλευτής Ουρανία
Παπανδρέου Παπαδάκη, έχει το λόγο για την ανάπτυξη της επί-
καιρης ερώτησής της. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, τι να
πω τώρα; Αυτό που λέει ο λαός μας, μας κάνετε όχι μόνο σε
εμένα, αλλά και σε όλους τους συμπατριώτες τους, τους Ευβο-
είς, την καρδιά περιβόλι. Δηλαδή μας λέτε «περιμένετε κάποια
χρόνια» ή «θα δείτε κάτι μετά θάνατον». 

Αυτό νομίζω ότι μια Κυβέρνηση σαν τη δική σας δεν δικαιούται
πλέον να το λέει σε ένα λαό, κύριε Υπουργέ, ο οποίος -θα σας
πω τα τελευταία δεδομένα- θρηνεί καθημερινά θύματα, γιατί εί-
μαστε από τις πρώτες περιοχές στην Ελλάδα στα τροχαία ατυ-
χήματα, λόγω ακριβώς αυτού του δικτύου και δεν έχουμε
δυνατότητα στοιχειώδους ανάπτυξης και θα σας πω στοιχειώ-
δους τουριστικής ανάπτυξης, γιατί είμαστε καταδικασμένοι μ’
αυτό το οδικό δίκτυο. 

Επομένως, δηλαδή, δεν έχουμε να ελπίζουμε τίποτα;  Ειλικρινά
η απάντησή σας, αν όχι τίποτα άλλο, με στενοχώρησε και με απο-
γοήτευσε. Θα ήθελα βέβαια να σας πω και κάποια άλλα στοιχεία
εκτός από αυτούς τους μεγάλους προγραμματισμούς που λέτε,
που σίγουρα δεν τα ξέρετε, κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα να σας
τα θέσω υπ’ όψιν. 

Πριν από τρεις ή τέσσερις μήνες, το Παρατηρητήριο Οδικής
Ασφάλειας μαζί με το περιφερειακό τμήμα της Εύβοιας είχε
κάνει  ένα σεμινάριο-συνέδριο στη Χαλκίδα. Πιστεύω τα αποτε-
λέσματα να σας τα έστειλαν ή να τα γνωρίζετε. Είχαμε προσκλη-
θεί και ήμασταν όλοι εκεί. Τι το απλό είπαν αυτοί οι άνθρωποι,
δηλαδή; Είπαν ότι ο Νομός της Εύβοιας διαθέτει ένα εξαιρετικά
φτωχό οδικό δίκτυο, χαμηλή  γεωμετρία -είναι ορολογία κατα-
σκευαστική- πάρα πολύ παλιό, με συνεχείς διελεύσεις μέσα από
οικισμούς και κατά συνέπεια έχει χαμηλό επίπεδο οδικής ασφά-
λειας. Σκοτώνονται καθημερινά άνθρωποι άδικα ή τραυματίζο-
νται και μένουν ανάπηροι. 

Θα σας αναφέρω ορισμένα στοιχεία, κύριε Υπουργέ, και νο-
μίζω ότι είναι απλά πράγματα. Μέχρι να μας βάλετε –αν θα
μπούμε κάποτε-  σε όλες αυτές τις μελλοντικές καταστάσεις, ας
δείτε τουλάχιστον την καθημερινότητα. Στον οδικό άξονα Χαλ-
κίδα-Λέπουρα-Κύμη, ο οποίος είναι εθνικό κομμάτι, εντοπίζονται
επικίνδυνα σημεία, σκοτώνονται δηλαδή άνθρωποι σε κάθε δυό-
μισι χιλιόμετρα. Αυτά λένε οι ειδικοί. Στον ίδιο άξονα έχουμε έναν
κόμβο σε ενάμισι χιλιόμετρο, που σημαίνει ότι έχουμε συνεχώς
ατυχήματα. 

Τι να πω άλλο; Αναφέρεται σε έρευνα-εισήγηση ότι λείπουν
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δύο χιλιάδες πινακίδες κατακόρυφης σήμανσης, με ό,τι αυτό συ-
νεπάγεται για την οδική ασφάλεια. Χρειάζεται δηλαδή η Ευρώπη,
κύριε Υπουργέ, για να μας λύσει αυτά τα απλά, καθημερινά
πράγματα και να μη σκοτώνεται ο κόσμος; 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τα γεωτεχνικά προβλήματα, τα ξέρετε πάρα πολύ καλά. Στη
παραλία Κύμης και στη βόρεια Εύβοια (Ροβιές, Αιδηψός) κάθε
τόσο έχουμε καταπτώσεις βράχων. Η Αστυνομία λέει –και αυτά
τα βλέπουν τουρίστες, τα βλέπει ο κόσμος μας- «περνάτε από
αυτές τις περιοχές μόνο με δική σας ευθύνη», δηλαδή εάν πέσει
ο βράχος και σας σκοτώσει, ήσασταν βλάκες που περάσατε.
Αυτά έχουμε στην Εύβοια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούμε.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Να πω τώρα ότι υπάρ-

χουν περιοχές, όπως τα Αλαμανέικα της όμορφης Καρυστίας με
τον πλούσιο τουρισμό της –θα σας τα καταθέσω βέβαια- όπου
έχουν εξαφανιστεί τα κιγκλιδώματα λόγω τροχαίων ατυχημάτων
που έχουν συμβεί κατά τη διάρκεια πολλών ετών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία Παπανδρέου,
παρακαλώ πολύ!

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Θέλω να σας τα κα-
ταθέσω, κύριε Υπουργέ, να τα λάβετε  υπ’ όψιν σας, γιατί εμείς
θα περιμένουμε αυτούς τους μακρόχρονους σχεδιασμούς, αλλά
απαιτούμε κάτι και για τη καθημερινότητά μας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήματα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Υπο-
δομών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Μαγκριώτης έχει το λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδομών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κατανοώ απολύτως, όπως είπα και στην πρώτη μου παρέμ-
βαση, την ένταση και το πάθος της αγαπητής συναδέλφου, γιατί
πράγματι τα προβλήματα στην Εύβοια είναι πολύ μεγάλα και
πολύ σημαντικά. Όπως τόνισα και στην αρχή, δεν είναι ορατή
άμεσα λύση συνολική του προβλήματος, για τους λόγους που
ανέπτυξα προηγουμένως. 

Θέλουμε να σας κοιτάμε στα μάτια ως Κυβέρνηση και εμείς,
ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου. Δεν θέλουμε να τάξουμε
πράγματα, τα οποία δεν μπορούν να γίνουν, γιατί θαυματοποιοί
δεν είμαστε. Δεν ξέρω τα προηγούμενα χρόνια εάν τάζανε θαύ-
ματα, πάντως δεν τα είδαμε τα θαύματα, γιατί δεν μπορούν να
γίνουν και ειδικά στους δρόμους. 

Το κομμάτι στο οποίο αναφερθήκατε, το κομμάτι Χαλκίδα-Λέ-
πουρα-Κύμη και Χαλκίδα-Αιδηψός, πράγματι είναι πολύ δύσκολο
και προβληματικό κομμάτι και τα προβλήματα οδικής ασφάλειας
πάρα πολύ μεγάλα. Η προηγούμενη κυβέρνηση το 2008 δημο-
πράτησε ένα έργο, παρ’ ότι δεν είναι του κεντρικού Υπουργείου
τα θέματα οδικής ασφάλειας, είναι της νομαρχιακής αυτοδιοίκη-
σης και τώρα της Περιφέρειας. Έδωσε, όμως, πολύ μικρή έκ-
πτωση ο ανάδοχος και η κυβέρνηση ακύρωσε το διαγωνισμό και
το επαναδημοπράτησε. Ο προσωρινός ανάδοχος προσέφυγε
στα δικαστήρια το καλοκαίρι του 2009 και από τότε μέχρι τώρα
έχουμε συνεχείς αναβολές της δίκης. Η δίκη έγινε επιτέλους λίγο
πριν εκπνεύσει το 2010. Ελπίζουμε να βγει γρήγορα η απόφαση
και να μας δώσει τη δυνατότητα να προχωρήσουμε.

Έχουμε διασφαλίσει από το Υπουργείο Ανάπτυξης τους πό-
ρους. Είναι περίπου 7,5 εκατομμύρια ευρώ, για να συντηρηθεί
και να κατασκευαστεί το τμήμα που είναι πράγματι ιδιαίτερα προ-
βληματικό. 

Πρέπει να σας πω ακόμα ότι έχει υπογραφεί από τον Υπουργό
κ. Ρέππα μια επιχορήγηση 200 χιλιάδων ευρώ για το δρόμο Πήλι-
Βλαχιά, το κομμάτι που επίσης είχε μία κατολίσθηση πρόσφατα.
Δεν το θίξατε τώρα, το έχετε θίξει σε άλλη παρέμβασή σας. Αυτό
θα δημοπρατηθεί από το Ταμείο Εθνικής Οδοποιίας, το οποίο το-
νίζω ότι έχει έσοδα μόνο από τα διόδια Μαλγάρων της Θεσσα-
λονίκης και από το Άκτιο της Πρέβεζας. Το τονίζω αυτό για να
ξέρετε πόσο περιορισμένους πόρους έχει. Παρ’ όλα αυτά, αυ-
τούς τους περιορισμένους πόρους τους κατευθύνουμε και προς
την Εύβοια, γιατί το πρόβλημα είναι πάρα πολύ μεγάλο. 

Θέλω να πω ότι επιτέλους θα ξεκινήσει τον Απρίλη. Το λέω

αυτό, γιατί προχώρησε και η διαδικασία των απαλλοτριώσεων
για ένα άλλο επίσης έργο πολύπαθο, την παράκαμψη Βασιλικών. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Της Χαλκίδος; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδομών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Θα σας πω. Για την παράκαμψη της Χαλκίδος
ολοκληρώνονται οι μελέτες, όπως και στην ευρεία παράκαμψη
Χαλκίδος, για να χρηματοδοτηθούν στη συνέχεια. Δεν είμαστε
ακόμα έτοιμοι για την ένταξη και τη χρηματοδότηση. 

Σας το τονίζω ότι όλα αυτά είναι με εθνικούς πόρους. Εκτός
εάν σύντομα ενταχθούν στα διευρωπαϊκά δίκτυα και υπάρξει η
δυνατότητα χρηματοδότησης από το Ταμείο Συνοχής την επό-
μενη προγραμματική περίοδο. Αλλιώς, θα πάμε στους εθνικούς
πόρους. Στη δημοσιονομική κατάσταση που είμαστε, όπως κα-
ταλαβαίνετε, τουλάχιστον για τον επόμενο χρόνο, είναι δύσκολο. 

Από τη δική μας μεριά, έχουμε πει ότι είναι απόλυτη προτεραι-
ότητα η Εύβοια και οι δύο νομοί της Στερεάς, όπως και η Ικαρία.
Το λέω, γιατί με ρωτήσατε αν υπάρχει νομός σε χειρότερη κατά-
σταση. Επειδή έχω γυρίσει την Ελλάδα δύο και τρεις φορές, σας
λέω ότι η Ικαρία είναι πολύ χειρότερα από το δικό σας νομό, που
επίσης είναι πολύ άσχημο το δίκτυό του. 

Ολοκληρώνουμε και τις απαλλοτριώσεις για την παράκαμψη
Βασιλικού. Ξέρετε την περιπέτειά του. Το είχε εντάξει η προη-
γούμενη κυβέρνηση στην εκπνοή της προγραμματικής περιόδου
στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, ξέροντας ότι δεν θα προλάβει
να εκταμιεύσει ούτε 1 ευρώ. Έκλεισε αυτή η περίοδος, παρά τον
ένα χρόνο αναβολής που πήραμε λόγω των καταστροφικών πυρ-
καγιών στην Πελοπόννησο. Το εντάξαμε στη συνέχεια -γιατί
λόγω των κανονισμών δεν μπορεί να πάει στο ΕΣΠΑ ως εργογέ-
φυρα- στο Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων. Στο μεταξύ ο
πρώτος ανάδοχος έφυγε γιατί δεν μπορούσε να περιμένει άλλο.
Ανέλαβε ο δεύτερος ανάδοχος, όπως προβλέπει ο νόμος και η
σχετική σύμβαση. Δεν είχε όμως και απαλλοτριώσεις. Προχωρή-
σαμε και σε αυτές, παρ’ ότι και αυτά πληρώνονται από εθνικούς
πόρους και πιστεύω ότι τον Απρίλη θα έχουμε τις πρώτες επιτά-
ξεις. Το πιστεύω, κρατώ μια μικρή επιφύλαξη, γιατί δεν θέλω να
είμαι ανακόλουθος. Ανάλογα πιστεύω και για την παράκαμψη της
Αμαρύνθου. 

Για το βόρειο άξονα, όπως και για το νότιο, αλλά και προς την
Κύμη, παντού έχουμε αναθέσει το 2010 τις μελέτες και αυτό είναι
πολύ σημαντικό, γιατί το μεγάλο πρόβλημα ήταν η έλλειψη με-
λετών. Έχουν ανατεθεί πολύ ακριβές μελέτες. Είναι δύσκολα τα
έργα, ειδικά στα γεωλογικά, γεωτεχνικά και στα υδραυλικά. Πι-
στεύω ότι θα ωριμάσουν μέσα στο 2011. Το 2012 τα βασικά έργα
οδοποιίας του Νομού Εύβοιας θα έχουν τη δυνατότητα να χρη-
ματοδοτηθούν από διάφορα προγράμματα, όπως περιέγραψα
προηγουμένως.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είναι πολλά τα θέματα

που βάζετε στις επίκαιρες ερωτήσεις, κύριοι συνάδελφοι. Αυτές
είναι επερωτήσεις επί της ουσίας. Πού να προλάβουν να τις απα-
ντήσουν; Ούτε εσείς προλαβαίνετε να τις αναπτύξετε ούτε οι
Υπουργοί να τις απαντήσουν. Οι επίκαιρες απαντήσεις έχουν συ-
γκεκριμένο σκοπό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιμή να ανακοινώσω
στο Σώμα ότι τη συνεδρίασή μας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουμένως ενημερώθηκαν για την ορ-
γάνωση και λειτουργία της Βουλής, σαράντα μαθητές και μαθή-
τριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το ιδιωτικό Λύκειο «Παλλάδιο»
Νέας Σμύρνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήματα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πέμπτη με αριθμό 601/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’
Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισμού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευμάτων, σχετικά με την
ισότιμη μεταχείριση του ειδικού εκπαιδευτικού και του ειδικού
βοηθητικού προσωπικού μέσα στην εκπαιδευτική κοινότητα
κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύματος του ερωτώντος Βου-
λευτού και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου.
Επίσης η πρώτη με αριθμό 589/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση
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της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήματος κ. Αι-
κατερίνης Περλεπέ Σηφουνάκη προς την Υπουργό Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής, σχετικά με την τήρηση
των προβλεπόμενων ρυθμίσεων του ν.3851/2010 για την κατά
προτεραιότητα εξέταση αιτήσεων για την εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκών σταθμών επαγγελματιών αγροτών κ.λπ., δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύματος της ερωτώμενης Υπουργού και
διαγράφεται. 

Επίσης, η τρίτη με αριθμό 606/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδος κ. Γεωρ-
γίου Μαρίνου προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας, σχετικά με τα ναυτεργατικά δικαιώματα κ.λπ., δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύματος του ερωτώμενου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η τέταρτη με αριθμό 592/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερμού κ. Ηλία Πολατίδη
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής Αλ-
λαγής, σχετικά με τα δημοσιεύματα του τύπου περί ματαίωσης
της κατασκευής του αγωγού Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη κ.λπ.,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύματος της ερωτώμενης Υπουργού
και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η πέμπτη με αριθμό 602/21-2-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισμού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη προς τον Υπουργό Οικονομικών,
σχετικά με την πρόταση της Εθνικής Τράπεζας για συγχώνευση
με την Αlpha Bank κ.λπ..

Το λόγο έχει ο κ. Λαφαζάνης για δύο λεπτά να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή του.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν υποτιμώ καθόλου την παρουσία του Υπουργού κ. Σαχινίδη

στα έδρανα. Άλλωστε, νομίζω ότι είναι από τους τακτικότερους
στη Βουλή. Αρμοδιότερος, όμως, λόγω ευθύνης και διαχείρισης
του θέματος, για να απαντήσει, είναι ο Υπουργός Οικονομικών
κ. Παπακωνσταντίνου, ο οποίος θα έπρεπε να είναι εδώ. Και λυ-
πάμαι, γιατί είναι στο κτήριο και θα μπορούσε να έρθει εδώ για
ένα δεκάλεπτο να δώσει την απάντηση, αφού έχει κάνει και τις
σχετικές δηλώσεις και χειρίζεται προσωπικά το θέμα. 

Κύριε Υφυπουργέ, άκουσα με έκπληξη -θα έλεγα- τη δήλωση
του Υπουργού Οικονομίας, ο οποίος, ως μη όφειλε, βγήκε πρώ-
τος και καλύτερος να υποστηρίξει την πρόταση της Εθνικής για
συγχώνευση με την Alpha. 

Βεβαίως, ένας κακοπροαίρετος θα μπορούσε να σκεφτεί ότι ο
κ. Παπακωνσταντίνου ήταν πίσω από την πρόταση αυτή, διότι ο
κ. Παπακωνσταντίνου έχει ορίσει και τον κ. Ράπανο και τον κ.
Ταμβακάκη, οι οποίοι έχουν τη διαχείριση της Εθνικής Τράπεζας.
Επομένως, θα έλεγε κανείς ότι υποστηρίζει τον εαυτό του. Εγώ
δεν πάω ως εκεί όμως. Δεν θέλω να πάω τη σκέψη μου ως εκεί.
Απορώ όμως: Τι δουλειά έχει ο Υπουργός Οικονομικών να ενδια-
φέρεται για ένα deal των τραπεζών; Και κυρίως δεν καταλα-
βαίνω: Γιατί τόσος διακαής πόθος για να δει να συγχωνεύονται
η Εθνική με την Alpha Bank; 

(Στο σημείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαμβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ)

Και απορώ, κύριε Υπουργέ, πολύ περισσότερο, διότι δεν έχω
δει την Κυβέρνηση, το οικονομικό επιτελείο να κάνει μία δήλωση
για να ενδιαφερθεί γι’ αυτήν τη ληστεία που γίνεται σήμερα από
τις τράπεζες στην ελληνική οικονομία και τους πολίτες. Δεν έχω
δει να γίνεται κάτι το οποίο να αφορά τη χρηματοδότηση της ελ-
ληνικής οικονομίας, τη στιγμή που οι τράπεζες έχουν κλείσει τις
στρόφιγγες. Δεν έχω δει να λέτε κάτι για τα πανύψηλα, δυσθεώ-
ρητα επιτόκια των τραπεζών, τα οποία ληστεύουν την οικονομία
και τον ελληνικό λαό. Δεν έχω δει να κάνετε παρεμβάσεις για θέ-
ματα που αφορούν τα εργασιακά δικαιώματα και τις συλλογικές
συμβάσεις των τραπεζοϋπαλλήλων. 

Και λέω: Γιατί αυτό το μονομερές ενδιαφέρον σας για να δια-
μορφωθούν περισσότερα και σκληρότερα καρτέλ στο χώρο των
τραπεζών; Γιατί θέλετε να φτιαχτεί στην ουσία ένα μονοπώλιο
στον τραπεζικό χώρο; Και τώρα ακούω φήμες -και γράφονται και
στον Τύπο- για την συγχώνευση Alpha – Eurobank και ότι γίνονται
εκεί τώρα διάφορες εργασίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-

σετε, κύριε Λαφαζάνη. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω. 
Σας ρωτώ: Και αυτά θα τα υποστηρίξετε; Θα κάνετε δήλωση

υπέρ των νέων, ας πούμε, συγχωνεύσεων ή εξελίξεων που μπο-
ρεί να γίνουν στον τραπεζικό χώρο ανάμεσα στην Alpha και τη
Eurobank ή οποιοδήποτε άλλο σχήμα συγχώνευσης μπορεί να
προκύψει; Δεν καταλαβαίνω τη λογική σας, την ώρα που εγκα-
ταλείπετε αυτήν τη χώρα στο έλεος μιας μνημονιακής λεηλασίας
και κατεδάφισης που την οδηγεί στο χειρότερο…

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ. Έχει τελει-
ώσει ο χρόνος σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τριάντα δισεκατομμύρια ευρώ
εγγυήσεις στις τράπεζες, πέραν των εβδομήντα οκτώ που έχουν
λάβει ως τώρα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην επίκαιρη ερώτηση

του κ. Λαφαζάνη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονομικών κ.
Σαχινίδης. 

Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, δεν είμαι σίγουρος τελικά τι ακριβώς σας

ενοχλεί από την ανακοίνωση που εξέδωσε το Υπουργείο Οικονο-
μικών. Και το λέω αυτό, διότι στην προφορική ανάπτυξη της  επί-
καιρης ερώτησής σας διαπιστώνω μια μικρή διαφοροποίηση σε
σχέση με το γραπτό κείμενο. Διότι προς στιγμήν στο κείμενό σας
φαίνεται να εναντιώνεστε σε αυτή την πρωτοβουλία με το επιχεί-
ρημα ότι προχωρούμε σε ιδιωτικοποίηση μίας τράπεζας, στην
οποία κατά τον α’ ή β’ τρόπο έχει μία συμμετοχή ο κοινωνικός
τομέας της οικονομίας μέσω των ασφαλιστικών ταμείων. Τώρα
ξαφνικά κατά την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής σας διαπι-
στώνω ότι διαφοροποιείστε σε σχέση με το γραπτό κείμενο και
βάζετε ένα ερώτημα, εάν και κατά πόσο η Κυβέρνηση θα αντα-
ποκριθεί θετικά σε οποιαδήποτε άλλη πρωτοβουλία βρίσκεται σε
εξέλιξη. Και σας ερωτώ: Τι ακριβώς σας εκπλήσσει; Διότι, αν σας
εκπλήσσει το γεγονός ότι εμείς είμαστε συνεπείς σε σχέση με
αυτά που λέμε εδώ και ένα χρόνο, τότε ειλικρινά δεν μπορώ να
καταλάβω με ποιον τρόπο αξιολογείτε τις πρωτοβουλίες της Κυ-
βέρνησης. 

Να σας υπενθυμίσω ότι η Κυβέρνηση εδώ και ένα χρόνο μένει
σταθερά προσανατολισμένη στην άποψη ότι θα πρέπει να υπάρ-
ξει μία κινητικότητα στο χώρο του τραπεζικού συστήματος, διότι
θέλουμε, καθώς η χώρα οδεύει στην έξοδο από την κρίση, να
έχει ένα ισχυρό τραπεζικό σύστημα, με ισχυρή κεφαλαιακή βάση
για να μπορέσει να χρηματοδοτήσει την πραγματική οικονομία.
Αυτές είναι οι προϋποθέσεις με τις οποίες θα μπορέσουμε να
βγούμε από την κρίση και όχι βέβαια να αγωνιούμε για το πώς
θα αφήσουμε το τραπεζικό σύστημα ως έχει, ωσάν αυτήν τη
στιγμή να λειτουργεί προς όφελος της ελληνικής οικονομίας.
Διότι από τη μια μεριά μου λέτε ότι το τραπεζικό σύστημα δεν
λειτουργεί επ’ ωφελεία της ελληνικής οικονομίας και από την
άλλη μεριά δεν θέλετε να αναληφθεί οποιαδήποτε πρωτοβουλία
που θα μπορούσε να βοηθήσει το τραπεζικό σύστημα να έχει
εκείνη την κεφαλαιακή βάση, εκείνη τη ρευστότητα, με την οποία
θα μπορούσε να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις που υπάρχουν. 

Γι’ αυτό λοιπόν, ξαναλέω αυτό που έλεγε η Κυβέρνηση από
την πρώτη στιγμή: Θέλουμε ένα τραπεζικό σύστημα ισχυρό, ένα
τραπεζικό σύστημα με ισχυρή κεφαλαιακή βάση και θα χειροκρο-
τήσουμε οποιαδήποτε πρωτοβουλία κινείται προς αυτή την κα-
τεύθυνση, είτε αυτό αφορά αύξηση μετοχικού κεφαλαίου είτε
αφορά πρωτοβουλίες και κινήσεις στο εξωτερικό ή στο εσωτε-
ρικό.

Η ανακοίνωση, επομένως, του Υπουργείου Οικονομικών παρα-
μένει συνεπής σε σχέση μ’ αυτά που λέμε εδώ και πάρα πολύ
καιρό. Μάλιστα έχουμε δει ότι πολλές από τις ελληνικές τράπε-
ζες έλαβαν υπ’ όψιν τους αυτή τη στόχευση της Κυβέρνησης και
αξιολόγησαν τις πρωτοβουλίες που έχει πάρει η Κυβέρνηση,
προκειμένου να διαμορφωθεί ένα σταθερό περιβάλλον για το
τραπεζικό σύστημα είτε μέσα από το πρόγραμμα εγγυήσεων είτε
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μέσα από τη δημιουργία του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Στα-
θερότητας.

Πήραν πρωτοβουλίες, όπως η Εθνική και η Πειραιώς που
προχώρησαν στην αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου, η οποία
ήταν επιτυχής. Αυτή η επιτυχής αύξηση του μετοχικού κεφα-
λαίου, αν θέλετε, αποτέλεσε και μία ψήφο εμπιστοσύνης προς
την ελληνική οικονομία. Γι’ αυτό, λοιπόν, σας ερωτώ για τι ακρι-
βώς μας ελέγχετε; 

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εμείς σας ευχαρι-

στούμε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατ’ αρχάς, για να μην εξελίσσε-

ται σε φαρσοκωμωδία αυτή η διαδικασία, να ξέρετε ότι εμείς ρω-
τάμε και εσείς απαντάτε. Δεν είμαστε εμείς Κυβέρνηση για να
μας ρωτάτε εσείς και να τοποθετούμαστε εμείς για το τι θα γίνει
στο τραπεζικό σύστημα. 

Εσείς λαμβάνετε πρωτοβουλίες, εσείς κάνετε επιλογές και γι’
αυτές πρέπει να εξηγήσετε στον ελληνικό λαό τι επιδιώκετε και
γιατί είναι ορθές ή όχι. Γι’ αυτό σας ρώτησα, κύριε Υφυπουργέ.
Το κάνετε όμως συστηματικά, αντί να απαντάτε στην ερώτηση,
ρωτάτε εμένα.

Εσείς βγάλατε δήλωση με την οποία λέτε ότι υποστηρίζετε την
πρόταση της Εθνικής για συγχώνευση με την Alpha Bank. Και
σας ρωτώ, γιατί υποστηρίξατε αυτήν την πρόταση; Ποιο είναι το
δημόσιο συμφέρον που υπηρετείτε μ’ αυτήν τη θετική υποστή-
ριξή σας;

Ξέρετε ότι αν συγχωνευτεί η Εθνική με την Alpha Bank, πρώ-
τον θα έχουμε περαιτέρω ιδιωτικοποίηση συνολικά του ομίλου
και δεύτερον, θα έχουμε διαμορφώσει μια κατάσταση περισσό-
τερο ολιγοπωλιακή  και καρτελοποιημένη στο χώρο των τραπε-
ζών. Ποιο είναι το δημόσιο συμφέρον από αυτήν την εξέλιξη; Τι
είστε; Τραπεζίτες είστε; Γιατί επομένως κάνετε αυτήν την πρό-
ταση;

Αφού ενδιαφέρεστε για τις εξελίξεις στον τραπεζικό χώρο,
γιατί δεν σας άκουσα ποτέ να ενδιαφερθείτε για την απουσία
χρηματοδότησης και ρευστότητας από το τραπεζικό σύστημα
στην αγορά, στην οικονομία, στους πολίτες; Δεν σας άκουσα να
ενδιαφερθείτε για τα ληστρικά επιτόκια, για τις ληστρικές πρα-
κτικές των τραπεζών. Αυτά είναι τα μεγάλα προβλήματα. 

Αυτήν τη στιγμή ξέρετε ότι πνίγεται από τα χρέη ο ιδιωτικός
χώρος στην Ελλάδα, πνίγεται κυριολεκτικά. Δεν μπορεί να τα
αποπληρώσει. Χρειάζεται ρύθμιση του χρέους για τις πιο ευάλω-
τες και ασθενείς κατηγορίες για να ανασάνει η οικονομία και οι
πολίτες. Γι’ αυτά δεν λέτε τίποτα.

Ξαφνικά βγαίνετε ως «Ηρακλείς του στέμματος», λες και εκ-
προσωπείτε στην ουσία τραπεζικά συμφέροντα, να μας πείτε ότι
αυτή η πρόταση της Εθνικής είναι θαυμάσια και πρέπει να υπο-
στηριχτεί. Τότε, λοιπόν, σας είπα το εξής: Ακούγεται ότι υπάρχει
και πρόταση ατύπως –δεν ξέρω, αν θα εκδηλωθεί και επισήμως-
για συγχώνευση Alpha Bank με τη Eurobank. Θα υποστηρίξετε
και αυτή τη συγχώνευση, ως μια εξαιρετική πρόταση η οποία
υποτίθεται ότι θα ενισχύσει την κεφαλαιακή βάση των τραπεζών; 

Αυτή η λογική των δύο, δυόμισι τραπεζών που λέτε είναι η λο-
γική του ολιγοπωλίου στις τράπεζες. Είναι χάλια η κατάσταση
σήμερα με τον τραπεζικό χώρο και εξαιτίας των επιλογών σας
και θέλετε να την κάνετε ακόμη χειρότερη. Πού ακούστηκε δύο,
δυόμιση όμιλοι να ελέγξουν απολύτως τον χρηματοπιστωτικό
χώρο; Έτσι ελέγχουν και τις κυβερνήσεις, ελέγχουν συνολικά την
οικονομία. 

Σε ποια άλλη χώρα είδατε αυτήν την εξέλιξη να προχωράει;
Υπάρχουν εκατοντάδες τράπεζες παντού και δεν μιλούν για τέ-
τοιου είδους εξελίξεις, όπως αυτές που υποστηρίζετε εσείς και
οι οποίες οδηγούν σ’ ένα πολύ σκληρό, άγρια εκμεταλλευτικό,
ληστρικό καρτέλ στο χώρο των τραπεζών.

Σε αυτά να τοποθετηθείτε επί της ουσίας με επιχειρήματα αντί
να με ρωτάτε εμένα για το τι θα κάνω. Θα σας έλεγα, αλλά...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Είστε σαφής, κύριε Λα-
φαζάνη. Παρακαλώ, ολοκληρώστε.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονομικών, κ. Σαχινίδης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Οικονομικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η αρχιτεκτονική του τραπεζικού συστήμα-

τος σε κάθε χώρα δεν υπαγορεύεται από τις κυβερνήσεις, αλλά
από τις οικονομικές συνθήκες. Επομένως ακόμη και αν η ελλη-
νική Κυβέρνηση είχε μια διάθεση να υπαγορεύσει με συγκεκρι-
μένο τρόπο ποια θα είναι η αρχιτεκτονική του τραπεζικού
συστήματος μετά την κρίση, στη λογική που μόλις προηγουμέ-
νως περιγράψατε, των δυόμισι τραπεζών, θα ήταν πάρα πολύ δύ-
σκολο να οδηγήσει τη διαδικασία ώστε από ένα σύνολο «Χ»
τραπεζών που έχουμε σήμερα, να καταλήξουμε σε δυόμισι τρά-
πεζες.

Σε ό,τι αφορά τώρα τη διεθνή εμπειρία την οποία επικαλείστε.
Μπορώ να σας παρουσιάσω παραδείγματα χωρών, όπου λει-
τουργεί ένας σχετικά μικρός αριθμός τραπεζών, όπου, όμως,
στην πραγματικότητα υπάρχει ανταγωνισμός και υπάρχουν και
πολύ χαμηλά επιτόκια. Το πού βρίσκονται και πού διαμορφώνο-
νται τα επιτόκια δεν είναι συνάρτηση του αριθμού των τραπεζών.
Γιατί όσα επιχειρήματα μπορείτε να επικαλεσθείτε εσείς, για το
πώς θα διαμορφωθούν τα επιτόκια ως αποτέλεσμα ενός μικρού
αριθμού τραπεζών, άλλα τόσα επιχειρήματα μπορώ να σας δείξω
και εγώ ότι η παρουσία πολλών μικρών τραπεζών μπορεί να έχει
ως αποτέλεσμα τελικά τα επιτόκια να διαμορφώνονται υψηλά.
Είναι το λειτουργικό κόστος του τραπεζικού συστήματος και η
πιστοληπτική του αξιολόγηση, που καθορίζουν ποιο είναι το επί-
πεδο των επιτοκίων με τα οποία θα τροφοδοτεί την οικονομία.

Σε ό,τι αφορά τώρα την πρωτοβουλία. Ρωτάτε: «η Κυβέρνηση
θα επικροτήσει μια πρωτοβουλία προς αυτήν την κατεύθυνση,
αν εκδηλωθεί από άλλες τράπεζες»; Έχουμε πει από την πρώτη
στιγμή ότι οποιαδήποτε πρωτοβουλία, από οποιαδήποτε τράπεζα
που κινείται προς την κατεύθυνση ενός τραπεζικού συστήματος,
το οποίο θα είναι πιο ισχυρό κεφαλαιικά, το οποίο θα είναι ικανό
να αντεπεξέλθει στα προβλήματα με τα οποία αυτήν τη στιγμή
βρίσκεται αντιμέτωπο το τραπεζικό σύστημα, ναι, είναι μια πρω-
τοβουλία την οποία θα την επικροτήσουμε. Διότι ξέρετε πάρα
πολύ καλά, κύριε συνάδελφε, ότι το ελληνικό τραπεζικό σύστημα
σε αντίθεση με τα τραπεζικά συστήματα άλλων χωρών, δεν είχε
τα προβλήματα εκείνα τα οποία είχαν τράπεζες, κυρίως αγγλο-
σαξονικές οι οποίες προχώρησαν σε τοποθετήσεις, σε τοξικά πε-
ριουσιακά στοιχεία και είχαν ως αποτέλεσμα να καταρρεύσουν
ολόκληροι τραπεζικοί όμιλοι.

(Στο σημείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου ομιλίας του κυρίου Υπουργού)

Το πρόβλημα του ελληνικού τραπεζικού συστήματος προέ-
κυψε από την υποβάθμιση της πιστοληπτικής ικανότητας της
χώρας που συμπαρέσυρε και το ελληνικό τραπεζικό σύστημα.
Έτσι η πιστοληπτική αξιολόγησή του τραπεζικού συστήματος
υποβαθμίστηκε και αυτήν τη στιγμή εξαρτάται σε μεγάλο βαθμό
από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, προκειμένου να έχει την
απαιτούμενη ρευστότητα για να μπορέσει να συνεχίσει τη λει-
τουργία του.

Εμείς, λοιπόν, από την πρώτη στιγμή συνειδητοποιώντας τα
προβλήματα που προκαλούνται στην πραγματική οικονομία, από
το γεγονός ότι οι τράπεζες βρίσκονται αντιμέτωπες με μια έλ-
λειψη ρευστότητας, πήραμε όλα εκείνα τα αναγκαία μέτρα και
μέσω των εγγυήσεων, να διασφαλίσουμε ότι το τραπεζικό σύ-
στημα θα εξακολουθήσει να έχει ρευστότητα.

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και ταυτόχρονα καλέσαμε τις τράπεζες -σε αντίθεση με αυτό,
το οποίο λέτε εσείς- να υπογράψουν το λεγόμενο Σύμφωνο Ρευ-
στότητας, βάσει του οποίου κάθε φορά που μια τράπεζα θα προ-
σέρχεται στο Υπουργείο Οικονομικών για να ζητήσει μέρος από
αυτές τις εγγυήσεις, να αναλαμβάνει και την ευθύνη, τη δέ-
σμευση, για το ποια θα είναι η ρευστότητα, που θα διοχετεύσει
στην πραγματική οικονομία. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εμείς ευχαρι-

στούμε τον κ. Σαχινίδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σημείο αυτό ολοκληρώθηκε

η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόμεθα στην ημερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη: «Σύσταση Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος -
Ελληνικής Ακτοφυλακής και άλλες διατάξεις». 

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο και στο σύ-
νολο; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Το νομοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νομοσχέδιο του Υπουργείου Προστασίας του Πο-

λίτη: «Σύσταση Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτο-
φυλακής και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε
μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής: 

«Σύσταση Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτο-
φυλακής και άλλες διατάξεις

Άρθρο 1
Μετονομασία Λιμενικού Σώματος και υπαγωγή του 

στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη

1. Το Λιμενικό Σώμα το οποίο συστήθηκε με το άρθρο 3 του ν.
1753/1919 (ΦΕΚ 67 Α’) μετονομάζεται σε Λιμενικό Σώμα - Ελλη-
νική Ακτοφυλακή και υπάγεται στο Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη. 

2. Στις διεθνείς σχέσεις του χρησιμοποιείται ο αγγλικός όρος
«Hellenic Coast Guard».

Άρθρο 2
Αποστολή

1. Το Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή έχει ως αποστολή
την εφαρμογή του νόμου στις περιοχές και τους χώρους στους
οποίους εκτείνεται η αρμοδιότητά του. Ειδικότερα, στην απο-
στολή του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής περι-
λαμβάνονται ιδίως:

α. Η εξασφάλιση της δημόσιας τάξης, που περιλαμβάνει την
άσκηση της αστυνομίας γενικής αστυνόμευσης και τροχαίας.

β. Η πρόληψη και καταστολή του εγκλήματος και ιδίως του ορ-
γανωμένου που περιλαμβάνει την άσκηση δημόσιας και κρατικής
ασφάλειας.

γ. Η οργάνωση όρων ασφαλούς ναυσιπλοΐας.
δ. Η έρευνα και διάσωση στη θάλασσα. 
ε. Η προστασία του θαλάσσιου περιβάλλοντος.
στ. Η λήψη μέτρων για την παρακολούθηση, την άσκηση αστυ-

νόμευσης και τον έλεγχο των θαλάσσιων συνόρων. 
ζ. Η διασφάλιση της τήρησης και ο έλεγχος εφαρμογής των

κανόνων ναυτικής ασφάλειας στα πλοία και τις λιμενικές εγκα-
ταστάσεις, καθώς και των όρων ασφαλούς διαχείρισης των
πλοίων, σύμφωνα με το θεσμικό πλαίσιο που ισχύει κάθε φορά,
όπως το Διεθνή Κώδικα Ασφάλειας Πλοίων και Λιμενικών Εγκα-
ταστάσεων (ISPS) που κυρώθηκε με το ν. 1045/1980 (ΦΕΚ 95 Α’)
μετά τις τροποποιήσεις που υιοθετήθηκαν ιδίως από τη Διά-
σκεψη των Συμβαλλομένων Κυβερνήσεων της Διεθνούς Σύμβα-
σης τη 12η Δεκεμβρίου 2002 και ενσωματώθηκαν στην ελληνική
έννομη τάξη με το π.δ. 56/2004 (ΦΕΚ 47 Α’) και το Διεθνή Κώδικα
Ασφαλούς Διαχείρισης (ΙSM) που  κυρώθηκε με το ν. 1045/1980
(ΦΕΚ 95 Α’), όπως τροποποιήθηκε και συμπληρώθηκε με την
απόφαση 1/1994 της Διάσκεψης των Συμβαλλομένων στη Διεθνή
Σύμβαση για την ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής στη θάλασσα
1974, κρατών, η οποία ενσωματώθηκε στην ελληνική έννομη τάξη
με το π.δ. 74/1996 (ΦΕΚ 58 Α’).

η. Ο έλεγχος εφαρμογής απαιτήσεων περί προσωπικού

πλοίων. 
2. Η άσκηση της αστυνομίας γενικής αστυνόμευσης περιλαμ-

βάνει ιδίως:
α. Την τήρηση της τάξης στους δημόσιους χώρους. 
β. Τον έλεγχο της εφαρμογής των αγορανομικών διατάξεων. 
γ. Τον έλεγχο εφαρμογής της αλιευτικής νομοθεσίας, καθώς

και τη λειτουργία του Κέντρου Παρακολούθησης Αλιείας.
δ. Τη ρύθμιση, την παρακολούθηση και τον έλεγχο των θαλασ-

σίων δραστηριοτήτων αναψυχής.
ε. Τον έλεγχο της λειτουργίας δημόσιων κέντρων και καταστη-

μάτων.
στ. Την κατάρτιση των γενικών και ειδικών κανονισμών λιμένων

και τη λήψη των αναγκαίων μέτρων για τον έλεγχο εφαρμογής
αυτών. 

ζ. Την υλοποίηση μέτρων που αφορούν στην αντιμετώπιση
έκτακτων αναγκών ή άλλων σοβαρών περιστατικών και τη συνερ-
γασία, για το σκοπό αυτόν, με άλλους συναρμόδιους φορείς,
αρχές και υπηρεσίες. 

η. Τον έλεγχο εφαρμογής της ισχύουσας νομοθεσίας για την
ανέλκυση, εξουδετέρωση και απομάκρυνση ναυαγίων, επιβλα-
βών αντικειμένων, καθώς και εγκαταλελειμμένων πλοίων και σκα-
φών, τα οποία ευρίσκονται στα ελληνικά χωρικά ύδατα.

θ. Τον έλεγχο της νομιμότητας δραστηριοποίησης επαγγελ-
ματιών λιμένων, σε εργασίες που αφορούν ιδίως καβοδεσίες, ρυ-
μουλκήσεις, λεμβουχήσεις, φορτοεκφορτώσεις πλοίων,
λιμενεργασίες και πρακτορεύσεις πλοίων. 

ι. Την εφαρμογή διατάξεων που αφορούν την αστυνόμευση
στους χώρους ευθύνης του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτο-
φυλακής. 

3. H άσκηση της αστυνομίας τροχαίας περιλαμβάνει ιδίως:
α. Τη ρύθμιση της κυκλοφορίας πεζών και οχημάτων. 
β. Τη μέριμνα για την εφαρμογή των κανόνων οδικής κυκλο-

φορίας και ασφάλειας.
γ. Τη διερεύνηση των τροχαίων ατυχημάτων. 
4. Η άσκηση δημόσιας ασφάλειας περιλαμβάνει ιδίως:
α. Τη δίωξη των εγκλημάτων κατά της ζωής, της προσωπικής

ελευθερίας, της ιδιοκτησίας και των περιουσιακών δικαιωμάτων.
β. Τη δίωξη του λαθρεμπορίου και της αρχαιοκαπηλίας, των

εγκλημάτων που προβλέπονται από τα άρθρα 187 και 187Α του
Ποινικού Κώδικα και κυρίως τη δίωξη της παράνομης χρήσης και
διακίνησης ναρκωτικών ουσιών, του ηλεκτρονικού εγκλήματος
και της νομιμοποίησης εσόδων από παράνομες δραστηριότητες.

γ. Την αναζήτηση και σύλληψη προσώπων που διώκονται.
δ. Την αναζήτηση προσώπων που έχουν εξαφανισθεί και αντι-

κειμένων που έχουν απωλεσθεί ή κλαπεί.
ε. Τη συλλογή και αξιοποίηση πληροφοριών που ανάγονται σε

θέματα δημόσιας ασφάλειας.
στ. Την αντιμετώπιση περιστατικών πειρατείας στο χώρο ευ-

θύνης του.
5. Η άσκηση κρατικής ασφάλειας περιλαμβάνει ιδίως:
α. Την προστασία του κράτους και του δημοκρατικού πολιτεύ-

ματος από κάθε ενέργεια υπονόμευσης.
β. Την πρόληψη και αντιμετώπιση πράξεων βίας και τρομοκρα-

τίας.
γ. Τον έλεγχο της τήρησης των διατάξεων που αφορούν τα

όπλα και τις εκρηκτικές ύλες.  
δ. Τον έλεγχο της τήρησης των διατάξεων που αφορούν τη

διακίνηση, παραμονή και εργασία των αλλοδαπών στη χώρα και
ιδίως την αντιμετώπιση της παράνομης μετανάστευσης.

ε. Τη συλλογή και αξιοποίηση πληροφοριών που ανάγονται σε
θέματα κρατικής ασφάλειας και εθνικού ενδιαφέροντος γενικό-
τερα.

6. Η οργάνωση, διασφάλιση και έλεγχος εφαρμογής των όρων
ασφαλούς ναυσιπλοΐας περιλαμβάνει ιδίως:

α. Τη λήψη μέτρων για τον έλεγχο, σε ελληνικούς λιμένες, των
πλοίων ανεξαρτήτως σημαίας και των πληρωμάτων τους (port
and flag state control), καθώς και των υπό ελληνική σημαία
πλοίων και των πληρωμάτων τους σε λιμένες της αλλοδαπής
όπου λειτουργούν Έδρες Ναυτιλιακών Ακολούθων (flag state),
προκειμένου να διαπιστωθεί η συμμόρφωσή τους με την ισχύ-
ουσα εσωτερική και διεθνή νομοθεσία για την αξιοπλοΐα, ασφά-
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λεια ναυσιπλοΐας, προστασία του θαλασσίου περιβάλλοντος,
ασφάλεια, ασφαλή διαχείριση, καθώς και εφαρμογή των διεθνών
συμβάσεων και συμφωνιών που αφορούν θέματα ναυτικής εργα-
σίας και κυρίως αποδεικτικών ναυτικής ικανότητας, νόμιμης σύν-
θεσης πλοίων, συνθηκών και όρων εργασίας. 

β. Τη λήψη μέτρων για την παρακολούθηση και τον έλεγχο της
θαλάσσιας κυκλοφορίας, καθώς και τη διαχείριση αυτής. 

γ. Τη συλλογή στοιχείων και πληροφοριών και τη λήψη μέτρων
για την αποφυγή συγκρούσεων στη θάλασσα, τη διερεύνηση των
ναυτικών ατυχημάτων και τον εν γένει έλεγχο εφαρμογής των
όρων ασφαλούς ναυσιπλοΐας, καθώς και την παρακολούθηση
των διεθνών εξελίξεων σε θέματα νομοθεσίας.

δ. Τη μέριμνα για την οργάνωση, λειτουργία, βελτίωση, επέ-
κταση και χρήση των τηλεπικοινωνιακών υποδομών και ηλεκτρο-
νικών συστημάτων για την εκτέλεση της αποστολής του
Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.

ε. Τη διαχείριση συμβάντων που λαμβάνουν χώρα στις θαλάσ-
σιες περιοχές της τοπικής αρμοδιότητας και χώρου ευθύνης του
Λιμενικού Σώματος- Ελληνικής Ακτοφυλακής.

στ. Την έκδοση ναυτιλιακών οδηγιών ασφάλειας ναυσιπλοΐας. 
ζ. Την παρακολούθηση των διεθνών εξελίξεων σε όλα τα ανω-

τέρω θέματα.
7. Η έρευνα και διάσωση στη θάλασσα περιλαμβάνει ιδίως:
α. Το συντονισμό του έργου έρευνας και διάσωσης στο θα-

λάσσιο χώρο ευθύνης της χώρας. 
β. Τη συνεργασία με τα Γενικά Επιτελεία Ναυτικού και Αερο-

πορίας, καθώς και άλλους φορείς, υπηρεσίες και ιδιώτες που
υποχρεούνται ή προσφέρονται να συνδράμουν σε περίπτωση
ατυχήματος στο θαλάσσιο χώρο ευθύνης της χώρας.

γ. Τη συνεργασία με κέντρα συντονισμού έρευνας και διάσω-
σης άλλων χωρών. 

δ. Την οργάνωση, υποστήριξη και λειτουργία των ηλεκτρονι-
κών και τηλεπικοινωνιακών μέσων, καθώς και συστημάτων θα-
λάσσιας κυκλοφορίας που σχετίζονται με το έργο της έρευνας
και διάσωσης και της επιτήρησης του θαλάσσιου χώρου ευθύνης
της χώρας. 

8. Η προστασία του θαλασσίου περιβάλλοντος περιλαμβάνει
ιδίως:

α. Την εκπόνηση και εφαρμογή σχεδίων για την πρόληψη και
καταπολέμηση ρύπανσης της θάλασσας και των ακτών.

β. Την οργάνωση και συντονισμό των δράσεων και ενεργειών
που απαιτούνται, από πλευράς έμψυχου δυναμικού και κατάλλη-
λου υλικοτεχνικού εξοπλισμού, για την αντιμετώπιση περιστατι-
κών ρύπανσης της θάλασσας και των ακτών.

γ. Τον έλεγχο και παρακολούθηση εφαρμογής των σχεδίων για
την καταπολέμηση ρυπάνσεων. 

δ. Τη συνεργασία σε εθνικό και διεθνές επίπεδο με σκοπό την
πρόληψη και καταπολέμηση ρυπάνσεων, καθώς και την παρακο-
λούθηση των διεθνών εξελίξεων σε θέματα νομοθεσίας.

ε. Την άσκηση των αρμοδιοτήτων πρόληψης και αντιμετώπισης
ρύπανσης, όπως ειδικότερα περιγράφονται στο άρθρο 21 παρ.
3 περίπτωση α’ του π.δ. 242/1999 (ΦΕΚ 201 Α’) το οποίο αναριθ-
μήθηκε σε άρθρο 17 του ίδιου προεδρικού διατάγματος με το
άρθρο 5 του π.δ. 320/2001 (ΦΕΚ 217 Α’).

9. Η άσκηση αστυνόμευσης των θαλασσίων συνόρων περιλαμ-
βάνει ιδίως:

α. Την οργάνωση μέτρων αστυνόμευσης και ελέγχου των θα-
λάσσιων συνόρων για την αντιμετώπιση της παράνομης μετανά-
στευσης και τη συνεργασία με άλλες αρμόδιες αρχές και
υπηρεσίες της χώρας για το σκοπό αυτόν. 

β. Τη συμμετοχή και τη συνεργασία με αρμόδιες υπηρεσίες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τρίτων χωρών και διεθνών οργανισμών
για το σχεδιασμό και την υλοποίηση κοινών επιχειρησιακών δρά-
σεων, αναφορικά με την αντιμετώπιση της παράνομης μετανά-
στευσης και την προστασία των θαλάσσιων συνόρων της χώρας,
καθώς και τη συμμετοχή του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής σε αντίστοιχες δράσεις άλλων χωρών-μελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

γ. Την πρόληψη και αντιμετώπιση κάθε άλλης παράνομης
δραστηριότητας.

10. Οι Υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυ-

λακής εκπονούν, προς υποβοήθηση της άσκησης των αρμοδιο-
τήτων τους, σχέδια δράσης.

11. Το Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή συμμετέχει στην
αντιμετώπιση κάθε έκτακτης ανάγκης που προκύπτει από θεο-
μηνίες και ατυχήματα ή άλλες καταστροφές σε συνεργασία με
τις συναρμόδιες αρχές και υπηρεσίες και συμβάλλει στην άμυνα
και ασφάλεια της χώρας. 

Άρθρο 3
Έκταση αρμοδιοτήτων Λιμενικού Σώματος - 

Ελληνικής Ακτοφυλακής 

Η αρμοδιότητα του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής εκτείνεται στο θαλάσσιο χώρο ευθύνης του, στα πλοία και
στα πάσης φύσεως πλωτά ναυπηγήματα, στους λιμένες και στη
χερσαία ζώνη αυτών, καθώς και σε άλλους χερσαίους, παράκτι-
ους ή θαλάσσιους χώρους όπως οι έννοιες των όρων αυτών κα-
θορίζονται ιδίως στο ν.δ. 444/1970 (ΦΕΚ 39 Α’), το ν. 2971/2001
(ΦΕΚ 285 Α’), το ν. 2242/1994 (ΦΕΚ 162 Α’), στο άρθρο 12 του ν.
2289/1995 (ΦΕΚ 27 Α’) ή άλλες ειδικές διατάξεις.

Άρθρο 4
Χαρακτήρας Υπηρεσιών του Λιμενικού Σώματος - 

Ελληνικής Ακτοφυλακής 

1. Το Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή είναι ένοπλο Σώμα
ασφαλείας, στρατιωτικώς οργανωμένο, το ένστολο προσωπικό
του οποίου έχει την ιδιότητα του στρατιωτικού σύμφωνα με το
Στρατιωτικό Ποινικό Κώδικα (Σ.Π.Κ.). Στο προσωπικό του εφαρ-
μόζονται οι διατάξεις που αφορούν τα άλλα ένοπλα Σώματα,
εφόσον τούτο ορίζεται ειδικά από το νόμο, καθώς και οι διατά-
ξεις του άρθρου 129 του Κώδικα Προσωπικού Λιμενικού Σώμα-
τος (Κ.Π.Λ.Σ.) που κυρώθηκε με το ν. 3079/2002 (ΦΕΚ 311 Α’). 

2. Για την εκτέλεση της αποστολής του, το Λιμενικό Σώμα - Ελ-
ληνική Ακτοφυλακή εφοδιάζεται με τα αναγκαία μέσα και εξοπλι-
σμό, χρησιμοποιεί επιστημονικές και τεχνικές μεθόδους
διερεύνησης των αδικημάτων που τελούνται στο χώρο αρμοδιό-
τητάς του, συνεργάζεται με αρχές και υπηρεσίες του εσωτερικού
ή και άλλων χωρών και συμμετέχει στα όργανα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης ή διεθνών οργανισμών και φορέων για θέματα που αφο-
ρούν την αποστολή του. 

3. Οι Υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυ-
λακής και το προσωπικό του τελούν σε διαρκή ετοιμότητα για
την υλοποίηση της αποστολής του. 

4. Το στρατιωτικό προσωπικό του Λιμενικού Σώματος - Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής θεωρείται ότι βρίσκεται σε διατεταγμένη
υπηρεσία όταν καθίσταται αναγκαία η παρέμβασή του και φέρει
κατά την άσκηση των καθηκόντων του κατάλληλο οπλισμό, εφό-
δια και μέσα, για τη χρήση των οποίων λαμβάνει κατάλληλη εκ-
παίδευση. 

Άρθρο 5
Διάρθρωση

1. Το Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή συγκροτείται από
Κεντρικές και Περιφερειακές Υπηρεσίες.

2. Κεντρικές Υπηρεσίες είναι το Αρχηγείο του Λιμενικού Σώ-
ματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής και οι υπαγόμενες σε αυτό Υπη-
ρεσίες ως εξής:

α. Η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων.
β. H Διεύθυνση Παλλαϊκής Άμυνας Πολιτικής Σχεδίασης Έκτα-

κτης Ανάγκης (Π.ΑΜ. – Π.Σ.Ε.Α.), για θέματα σχεδίασης και χρη-
σιμοποίησης των ελληνόκτητων πλοίων προς εξυπηρέτηση
αναγκών διεθνών οργανισμών, Ευρωπαϊκής Ένωσης και ΝΑΤΟ.

γ. Η Υπηρεσία Υγειονομικού.         
δ. Οι Σχολές του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-

κής.
ε. Η Διεύθυνση Θαλασσίων Κρατικών Μεταφορών (Δ.Θ.Κ.Μ.)

που προβλέπεται από το άρθρο 40 του π.δ. 242/1999.
στ. Η Υπηρεσία Εναερίων Μέσων.
ζ. Η Μονάδα Υποβρυχίων Αποστολών.
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η. Το Κέντρο Εφοδιασμού.
θ.  Η Επισκευαστική Βάση.
ι. Η Μονάδα Εσωτερικού Οικονομικού Ελέγχου όπως προβλέ-

πεται στο άρθρο 25 του ν. 3871/2010 (ΦΕΚ 41 Α’).
ια. Η υπηρεσία Συνδέσμων Διασωστών.
3. Στο Αρχηγείο του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυ-

λακής λειτουργούν το Ενιαίο Κέντρο Συντονισμού, ‘Ερευνας και
Διάσωσης (Ε.Κ.Σ.Ε.Δ.) και το Κέντρο Επιχειρήσεων (Κ.ΕΠΙΧ.), τα
οποία υπάγονται απευθείας στον Αρχηγό του Λιμενικού Σώματος
- Ελληνικής Ακτοφυλακής και υποστηρίζονται διοικητικά και λει-
τουργικά από τους καθ’ ύλην αρμόδιους κλάδους. 

4. Οι Υπηρεσίες των περιπτώσεων α’, β’, στ’ και ζ’ της παρα-
γράφου 2 υπάγονται απευθείας στον Αρχηγό. Οι Υπηρεσίες των
περιπτώσεων γ’, δ’, ε’ και ι’ της ίδιας παραγράφου εποπτεύονται
και ελέγχονται από τον Επιτελάρχη, ενώ αυτές των περιπτώσεων
η’, θ’ και ια’ εποπτεύονται και ελέγχονται από τον αρμόδιο Προϊ-
στάμενο Κλάδου.

5. Η εποπτεία του Ταμείου Αρωγής Λιμενικού Σώματος ανήκει
στον Αρχηγό Λιμενικού Σώματος – Ελληνικής Ακτοφυλακής.
Έδρα του Ταμείου είναι κάθε φορά η έδρα του Αρχηγείου. Μέ-
τοχοι του Ταμείου είναι όλα τα εν ενεργεία στελέχη του Λιμενικού
Σώματος – Ελληνικής Ακτοφυλακής από την ημερομηνία κατά-
ταξής τους. 

6. Περιφερειακές Υπηρεσίες είναι oι Περιφερειακές Διοικήσεις
του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, οι υπαγόμενες
σε αυτές Λιμενικές Αρχές και οι υπηρεσίες των Ναυτιλιακών Ακο-
λούθων.

Άρθρο 6
Αρχηγείο Λιμενικού Σώματος - 

Ελληνικής Ακτοφυλακής 

1. Στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη συνιστάται Αρχηγείο
Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, με έδρα τον Πει-
ραιά, ως ανώτατη επιτελική υπηρεσία, με την οποία ο Αρχηγός
του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής ασκεί τη διοί-
κηση του Σώματος. Επίσης, το Αρχηγείο επικουρεί τον Υπουργό
και τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη στην άσκηση των
αρμοδιοτήτων τους.

2. Το Αρχηγείο αποτελεί την προϊσταμένη αρχή των Κεντρικών
και Περιφερειακών Υπηρεσιών που συγκροτούν το Λιμενικό
Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή και έργο του είναι η μέριμνα για
την εκπλήρωση της αποστολής του Λιμενικού Σώματος - Ελληνι-
κής Ακτοφυλακής, στο πλαίσιο της πολιτικής του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη. Για το σκοπό αυτόν προγραμματίζει, κα-
τευθύνει, παρακολουθεί και ελέγχει τη δράση των υπηρεσιών του
και εξασφαλίζει τις αναγκαίες προϋποθέσεις για την άσκηση των
αρμοδιοτήτων τους.

Άρθρο 7
Διάρθρωση Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος - 

Ελληνικής Ακτοφυλακής 

1. Το Αρχηγείο Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής
διαρθρώνεται σε Κλάδους. Ο Κλάδος είναι επιτελική, οργανωτική
μονάδα ανώτερη της Διεύθυνσης. Ο Κλάδος διαρθρώνεται σε Δι-
ευθύνσεις ή Υπηρεσίες επιπέδου Διεύθυνσης. 

Οι Κλάδοι είναι οι εξής:    
α. Κλάδος Επιχειρήσεων.    
β. Κλάδος Διοίκησης, Οργάνωσης και Εκπαίδευσης.
γ. Κλάδος Υποδομών και Υποστήριξης.
δ. Κλάδος Ασφάλειας.
ε. Κλάδος Αστυνομίας και Τάξης.
στ. Κλάδος Ασφάλειας Ναυσιπλοΐας. 
2. Ο Κλάδος Επιχειρήσεων διαρθρώνεται στις εξής Διευθύν-

σεις:
α. Διεύθυνση Σχεδιασμού – Επιχειρήσεων. 
β. Διεύθυνση Πλωτών και Χερσαίων Μέσων.    
γ. Διεύθυνση Ειδικών Μονάδων.
δ. Διεύθυνση Εναερίων Μέσων.
3. Ο Κλάδος Διοίκησης, Οργάνωσης και Εκπαίδευσης διαρ-

θρώνεται στις εξής Διευθύνσεις:
α. Διεύθυνση Προσωπικού.
β. Διεύθυνση Οικονομικών – Συντονισμού και Παρακολούθη-

σης Συγχρηματοδοτούμενων Προγραμμάτων.
γ. Διεύθυνση Προμηθειών.
δ. Διεύθυνση Εκπαίδευσης και Οργάνωσης – Νομοθεσίας.
ε. Διεύθυνση Δημοσίων Σχέσεων.
4. Ο Κλάδος Υποδομών και Υποστήριξης διαρθρώνεται στις

εξής Διευθύνσεις:
α. Διεύθυνση Κτιριακών και Τεχνικών Υποδομών, όπου ανήκει

το Κέντρο Εφοδιασμού και οι Επισκευαστικές Βάσεις.
β. Διεύθυνση Πληροφορικής και Νέων Τεχνολογιών.
γ. Διεύθυνση Τεχνικής Υποστήριξης Μέσων και Εξοπλισμού.
δ. Διεύθυνση Τακτικής Υποστήριξης Οπλισμού.
5. Ο Κλάδος Ασφάλειας διαρθρώνεται στις εξής Διευθύνσεις:
α. Διεύθυνση Κρατικής Ασφάλειας.
β. Διεύθυνση Δημόσιας Ασφάλειας.
γ. Διεύθυνση Προστασίας Θαλασσίων Συνόρων.
δ. Διεύθυνση Διεθνούς Αστυνομικής Συνεργασίας.
ε. Διεύθυνση Δίωξης Ναρκωτικών και Λαθρεμπορίου.
6. Ο Κλάδος Αστυνομίας και Τάξης διαρθρώνεται στις εξής Δι-

ευθύνσεις:
α. Διεύθυνση Γενικής Αστυνόμευσης και Κανονισμού Λιμένων.
β. Διεύθυνση Ελέγχου Αλιείας στην οποία υπάγεται το Κέντρο

Παρακολούθησης Αλιείας.
γ. Διεύθυνση Προστασίας Θαλασσίου Περιβάλλοντος.
7. Ο Κλάδος Ασφάλειας Ναυσιπλοΐας διαρθρώνεται στις εξής

Διευθύνσεις:
α. Διεύθυνση Ασφάλειας Ναυσιπλοΐας.
β. Διεύθυνση ‘Ερευνας και Διάσωσης.
γ. Διεύθυνση Παρακολούθησης Θαλάσσιας Κυκλοφορίας.
δ. Διεύθυνση Ευρωπαϊκής ‘Ενωσης και Διεθνών Οργανισμών.
ε. Διεύθυνση Ελέγχου Πλοίων.
8. Οι Κλάδοι του Αρχηγείου συντονίζονται, εποπτεύονται, κα-

θοδηγούνται και ελέγχονται από τον Επιτελάρχη του Αρχηγείου
Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.   

Άρθρο 8
Συμβούλιο Επιτελικού Σχεδιασμού και 

Διαχείρισης Κρίσεων

1. Στο Αρχηγείο Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής
συνιστάται και λειτουργεί Συμβούλιο Επιτελικού Σχεδιασμού και
Διαχείρισης Κρίσεων, το οποίο συγκροτείται από τους:

α. Αρχηγό του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής
ως πρόεδρο και

β. Υπαρχηγό Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής,
γ. Επιτελάρχη του Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής

Ακτοφυλακής, 
δ. Γενικό Επιθεωρητή Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυ-

λακής και
ε. Προϊσταμένους Κλάδων του Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος

- Ελληνικής Ακτοφυλακής, ως μέλη.
2. Ο Πρόεδρος και τα μέλη του Συμβουλίου αναπληρώνονται,

όταν ελλείπουν, απουσιάζουν ή κωλύονται από τους νόμιμους
αναπληρωτές τους.

3. Το Συμβούλιο Επιτελικού Σχεδιασμού και Διαχείρισης Κρί-
σεων έχει τις εξής αρμοδιότητες:

α. Σχεδιάζει την οργανωτική δομή του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται μακροπρό-
θεσμα στις εξελίξεις που αφορούν την αποστολή του.

β. Αναλύει την πορεία της εγκληματικότητας και αξιολογεί τις
ανάγκες ναυσιπλοΐας για το σχεδιασμό και την υλοποίηση των
αναγκαίων μέτρων αστυνόμευσης και ασφάλειας τόσο σε προ-
ληπτικό όσο και σε κατασταλτικό επίπεδο.

γ. Καθορίζει τους μεσοπρόθεσμους και μακροπρόθεσμους
στόχους του Σώματος.

δ. Παρακολουθεί και αναλύει τα γεγονότα τα οποία μπορούν
να προκαλέσουν κρίσεις στον τομέα της δημόσιας τάξης ή της
ασφάλειας ναυσιπλοΐας και σχεδιάζει για την τακτική αντιμετώ-
πισή τους.
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ε. Παρέχει κατευθύνσεις για την επιχειρησιακή τακτική που
επιβάλλεται να ακολουθήσουν οι Υπηρεσίες για την αντιμετώπιση
έκτακτων και σοβαρών γεγονότων, τα οποία μπορούν να κλονί-
σουν το αίσθημα ασφάλειας των πολιτών.

στ. Ιεραρχεί τις υφιστάμενες ανάγκες σε προσωπικό, εξοπλι-
σμό και μέσα και μεριμνά για την αντιμετώπισή τους.

ζ. Μελετά τα θέματα προσλήψεων, υπηρεσιακής εξέλιξης, κα-
ταστάσεων και αμοιβών του προσωπικού και προτείνει μέτρα για
τη βελτίωσή τους.

η. Σχεδιάζει τα συστήματα διοίκησης και εκπαίδευσης του
προσωπικού.

θ. Παρέχει κατευθύνσεις για την κατάρτιση του ετήσιου προ-
ϋπολογισμού και του προγράμματος δημοσίων επενδύσεων και
προτάσεων συγχρηματοδοτούμενων προγραμμάτων του Λιμενι-
κού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.

ι. Εγκρίνει τους Κανόνες Εμπλοκής και τα Σχέδια Διαχείρισης
Κρίσεων Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής. 

4. Το Συμβούλιο συγκαλείται από τον Αρχηγό του Λιμενικού
Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, ο οποίος καθορίζει και την
ημερήσια διάταξη.

5. Στο Συμβούλιο επιτρέπεται να προσκληθούν υπηρεσιακοί
παράγοντες του Σώματος και του Υπουργείου Προστασίας του
Πολίτη εκπρόσωποι άλλων Υπουργείων και δημόσιων ή ιδιωτικών
φορέων, καθώς και εμπειρογνώμονες και ειδικοί επιστήμονες.

6. Καθήκοντα Γραμματέα του Συμβουλίου εκτελεί αξιωματικός
του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής που ορίζεται
από τον Αρχηγό.

7. Το Συμβούλιο συνεδριάζει με την παρουσία τουλάχιστον έξι
(6) μελών, εφόσον ένα από τα μέλη του είναι Αντιναύαρχος Λι-
μενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής. Όταν συγκαλείται
για τη διαχείριση κρίσεων δεν μετέχουν στη σύνθεσή του οι Προϊ-
στάμενοι των Κλάδων.

8. Στις συνεδριάσεις του Συμβουλίου τηρούνται πρακτικά τα
οποία καταχωρίζονται σε ειδικό βιβλίο. Τα πρακτικά των συνε-
δριάσεων του Συμβουλίου είναι απόρρητα. Στις Υπηρεσίες κοι-
νοποιούνται μόνο οι αποφάσεις του Συμβουλίου, προκειμένου να
εκτελεστούν. Η διαφύλαξη του απορρήτου των πρακτικών απο-
τελεί υπηρεσιακή υποχρέωση του Γραμματέα του Συμβουλίου.
Τη γραμματειακή υποστήριξη του Συμβουλίου παρέχει η Διεύ-
θυνση Προσωπικού του Αρχηγείου Λιμενικού Σώματος - Ελληνι-
κής Ακτοφυλακής.

Άρθρο 9
Οργανική δύναμη - Προσωπικό Λιμενικού Σώματος - Ελλη-

νικής Ακτοφυλακής

Οι οργανικές θέσεις του στρατιωτικού προσωπικού του Λιμε-
νικού Σώματος που προβλέπονται κατά βαθμό, κατηγορία, ειδι-
κότητα και αριθμό από τις διατάξεις των άρθρων 16 και 53 του
Κ.Π.Λ.Σ. και ανέρχονται, συνολικά, σε 10.242 θέσεις, αποτελούν
οργανικές θέσεις του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής. 

Άρθρο 10
Διοίκηση – Βαθμοί Διοικούντων

1. Ο Αρχηγός του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής ασκεί τη διοίκηση του Σώματος και επιλέγεται από το
Κ.Υ.Σ.Ε.Α. σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 39 του Κ.Π.Λ.Σ.. 

2. Ο Υπαρχηγός είναι άμεσος βοηθός του Αρχηγού, τον οποίο
αναπληρώνει όταν απουσιάζει ή κωλύεται.

3. Ο Αρχηγός και ο Υπαρχηγός βοηθούνται στην εκτέλεση των
καθηκόντων τους από τον Επιτελάρχη του Αρχηγείου.

4. Ο Αρχηγός του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής μπορεί με απόφασή του που δημοσιεύεται στην Εφημερίδα
της Κυβερνήσεως, να μεταβιβάζει στον Υπαρχηγό, στον Επιτε-
λάρχη του Αρχηγείου, στον Γενικό Επιθεωρητή, στους Επιθεω-
ρητές Περιφερειακών Διοικήσεων και στον ανώτερο διοικητή
Νομού Αττικής, στους Προϊστάμενους των Κλάδων του Αρχη-
γείου του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής και
στους Προϊστάμενους των Κεντρικών Υπηρεσιών και των Περι-

φερειακών Διοικήσεων ορισμένες αρμοδιότητές του, εκτός από
αυτές που του μεταβίβασε με απόφασή του ο Υπουργός ή ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη. Επίσης, μπορεί να μεταβιβάζει
στα πιο πάνω όργανα το δικαίωμα να υπογράφουν «με εντολή
του». 

5. Ο Υπαρχηγός του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυ-
λακής, ο Επιτελάρχης του Αρχηγείου, ο Γενικός Επιθεωρητής, οι
Επιθεωρητές Περιφερειακών Διοικήσεων, ο ανώτερος διοικητής
Νομού Αττικής, οι Προϊστάμενοι των Κλάδων, οι Διευθυντές των
Διευθύνσεων του Αρχηγείου και οι Διευθυντές των Κεντρικών
Υπηρεσιών και των Περιφερειακών Διοικήσεων μπορούν να με-
ταβιβάζουν, ύστερα από έγκριση του Αρχηγού του Λιμενικού Σώ-
ματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής σε υφισταμένους τους το
δικαίωμα να υπογράφουν «με εντολή τους» για θέματα αρμοδιό-
τητάς τους, εκτός από αυτά που τους μεταβίβασαν με αποφά-
σεις τους οι προϊστάμενοί τους.

6. Ο Αρχηγός του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής, ο Υπαρχηγός και ο Επιτελάρχης του Αρχηγείου φέρουν το
βαθμό του Αντιναυάρχου. Ο Υπαρχηγός του Λιμενικού Σώματος
- Ελληνικής Ακτοφυλακής είναι ο αρχαιότερος μετά τον Αρχηγό
Αντιναύαρχος Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής. 

7. Ως Γενικός Επιθεωρητής Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής τοποθετείται ο αρχαιότερος Υποναύαρχος.

8. Ως Επιθεωρητές Περιφερειακών Διοικήσεων και ως ανώτε-
ρος διοικητής Νομού Αττικής τοποθετούνται Υποναύαρχοι.

9. Ως Προϊστάμενοι των Κλάδων του Αρχηγείου Λιμενικού Σώ-
ματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής τοποθετούνται Αρχιπλοίαρχοι
του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής. 

10. Ως προϊστάμενοι των Περιφερειακών Διοικήσεων τοποθε-
τούνται Αρχιπλοίαρχοι ή Πλοίαρχοι του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής.

11. Ως Διευθυντές των Διευθύνσεων του Αρχηγείου και των
Κεντρικών και Περιφερειακών Υπηρεσιών επιπέδου Διεύθυνσης
τοποθετούνται Αρχιπλοίαρχοι ή ανώτεροι αξιωματικοί του Λιμε-
νικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής. Αξιωματικοί με το
βαθμό του πλοιάρχου τοποθετούνται και ως βοηθοί των Προϊ-
σταμένων των Περιφερειακών Διοικήσεων του Λιμενικού Σώμα-
τος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.

12. Οι ανώτατοι αξιωματικοί του Λιμενικού Σώματος - Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής τοποθετούνται με απόφαση του Αρχηγού του
Σώματος. Οι δε λοιποί σύμφωνα με τις διατάξεις του π.δ. 33/2009
(ΦΕΚ 50 Α’).

Άρθρο 11
Προϋπολογισμός Λιμενικού Σώματος - 

Ελληνικής Ακτοφυλακής

1. Το Λιμενικό Σώμα-Ελληνική Ακτοφυλακή έχει ίδιο προϋπο-
λογισμό ως ειδικός φορέας προϋπολογισμού του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη, όπου εγγράφονται κάθε χρόνο πιστώ-
σεις για την αντιμετώπιση των αναγκών λειτουργίας των Υπηρε-
σιών και του προσωπικού του. Ειδικότερα εγγράφονται
πιστώσεις που αφορούν σε δαπάνες για:

α. αποδοχές και επιδόματα του προσωπικού γενικά,
β. επιδόματα αλλοδαπής με τις προσαυξήσεις τους, 
γ. ιατροφαρμακευτική, νοσοκομειακή και εξωνοσοκομειακή

περίθαλψη του προσωπικού και των προστατευμένων μελών του
στο εσωτερικό και στο εξωτερικό,

δ. έξοδα κηδείας του εν ενεργεία και εν αποστρατεία προσω-
πικού και προστατευμένων μελών,

ε. μετακινήσεις, μεταθέσεις, και αποσπάσεις του προσωπικού
στο εσωτερικό και το εξωτερικό και αντίστροφα, καθώς και με-
τακινήσεις άλλων προσώπων, 

στ. κάθε είδους μισθώματα, ηλεκτρική ενέργεια, ύδρευση,
σταθερή και κινητή τηλεφωνία, ταχυδρομικά έξοδα,

ζ. φόρτωση, μεταφορά και εκφόρτωση υλικού,
η. τελετές, δεξιώσεις, συμμετοχή σε εκθέσεις και συνέδρια και

πολιτιστικές εκδηλώσεις στην ημεδαπή και στην αλλοδαπή,
αθλοθέτηση επάθλων ή βραβείων, ανέγερση μνημείων πεσόντων
κατά την εκτέλεση του καθήκοντος και συντήρηση των μνημείων
αυτών, καθώς και εκδηλώσεις δημόσιων σχέσεων του Λιμενικού
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Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής και των Υπηρεσιών του στην
ημεδαπή και αλλοδαπή, 

θ. συντήρηση και επισκευή των οικημάτων του Δημοσίου, στα
οποία στεγάζονται υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής,

ι. μελέτες, εκτυπώσεις, βιβλιοδεσία, διαφημίσεις, μεταφράσεις
και άλλες σχετικές αμοιβές,

ια. αμοιβές που προκηρύσσονται για τη σύλληψη ή αποκάλυψη
δραστών αξιόποινων πράξεων,

ιβ. αμοιβές υπηρεσιών καθαρισμού και προμήθεια ειδών κα-
θαριότητας, θέρμανσης και γραφικής ύλης. Για την αντιμετώπιση
των αναγκών αυτών επιτρέπεται να παρέχονται μηνιαία κατ’ απο-
κοπή χορηγήματα στις Υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής από τις πιστώσεις που εγγράφονται για το
σκοπό αυτό, το ύψος των οποίων καθορίζεται με απόφαση των
Υπουργών Οικονομικών και Προστασίας του Πολίτη,

ιγ. λειτουργία των Σχολών του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής και των παραρτημάτων τους για την εκπαίδευση ή
μετεκπαίδευση ή επιμόρφωση του προσωπικού του. Στις δαπά-
νες αυτές περιλαμβάνονται οι δαπάνες για την προμήθεια επο-
πτικών μέσων διδασκαλίας, συγγραμμάτων ή άλλων
εκπαιδευτικών βοηθημάτων, την προμήθεια ειδών ιματισμού, κλι-
νοστρωμνής, την προμήθεια ειδών καθαριότητας και οι δαπάνες
για τη διατροφή των δοκίμων, και την αποζημίωση των εκπαιδευ-
όμενων, των μετεκπαιδευόμενων, των διδασκόντων και αυτών
που μετέχουν σε εξεταστικές επιτροπές γραπτών ή προφορικών
δοκιμασιών ή εξετάσεων,

ιδ. εκπαίδευση ή επιμόρφωση του προσωπικού στην αλλοδαπή
ή στην ημεδαπή, εκτός των Σχολών του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής και των παραρτημάτων τους, 

ιε. πραγματοποίηση εκπαιδευτικών ταξιδιών στην αλλοδαπή ή
εκτέλεση υπηρεσίας στην αλλοδαπή,

ιστ. υποτροφίες για εκπαίδευση – μετεκπαίδευση αλλοδαπών
αξιωματούχων στην ημεδαπή ή σε χώρες μέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης,

ιζ. αμοιβές που καταβάλλονται στο προσωπικό του Λιμενικού
Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, αστυνομικούς, στρατιωτι-
κούς, δημόσιους υπάλληλους ή ιδιώτες για τη συγγραφή εκπαι-
δευτικών βιβλίων, εγχειριδίων και βοηθημάτων για τις ανάγκες
εκπαίδευσης του προσωπικού,

ιη. αμοιβές για συντήρηση και επισκευή κάθε είδους εξοπλι-
σμού και επιχειρησιακών μέσων,

ιθ. προμήθεια ανταλλακτικών κάθε είδους εξοπλισμού και επι-
χειρησιακών μέσων,

κ. προμήθεια αναλώσιμων υλικών υγειονομικού και φαρμακευ-
τικού υλικού και λοιπών υγειονομικών ειδών,

κα. προμήθεια καυσίμων και λιπαντικών για τις ανάγκες επιχει-
ρησιακών μέσων,

κβ. λειτουργία των κάθε μορφής συνεργείων,
κγ. προμήθεια, συντήρηση, εκπαίδευση και υγειονομική περί-

θαλψη αστυνομικών σκύλων, καθώς και δημιουργία - κατασκευή
και συντήρηση χώρων διαμονής των αστυνομικών σκύλων,

κδ. προμήθεια πυρομαχικών, οπλισμού και ανταλλακτικών,
αμοιβές συντήρησης και επισκευής αυτού,

κε. προμήθεια ειδών ιματισμού, υπόδησης, υλικών εξάρτυσης,
εστίασης, άθλησης και ψυχαγωγίας και άλλων υλικών που είναι
απαραίτητα για την εκτέλεση της υπηρεσίας του προσωπικού,

κστ. προμήθεια πολιτικών ενδυμασιών όπως ειδών και μέσων
προστασίας ή μεταμφίεσης, για τον εφοδιασμό του προσωπικού
που υπηρετεί σε ειδικές Υπηρεσίες,

κζ. συνεισφορές και συνδρομές που απορρέουν από διατάξεις
ευρωπαϊκού δικαίου, διεθνείς συμβάσεις και συμφωνίες, 

κη. παροχή πλήρους διατροφής ή γεύματος ή δείπνου ή πρό-
χειρου φαγητού, κατά περίπτωση, στο προσωπικό που συμμετέ-
χει σε χαρακτηρισμένες με διαταγή του Αρχηγού του Λιμενικού
Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής «ως επιχειρήσεις ευρείας κλί-
μακας», καθώς και δαπάνες διατροφής ατόμων που τελούν σε
νόμιμο περιορισμό, 

κθ. παροχή υπό προϋποθέσεις εφάπαξ οικονομικού βοηθήμα-
τος στους γονείς άγαμου χωρίς τέκνα στρατιωτικού, που πεθαί-
νει στην υπηρεσία πρόδηλα και αναμφισβήτητα εξαιτίας της,

λ. εφαρμογή νέων προγραμμάτων, καθώς και κάλυψη δαπα-
νών που βάρυναν τους ειδικούς λογαριασμούς που καταργήθη-
καν με το ν. 3697/2008 (ΦΕΚ 194 Α’),

λα. ανάγκες πολιτικής σχεδίασης εκτάκτων αναγκών
(Π.Σ.Ε.Α.), 

λβ. συμμετοχή του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής στο Ανώτατο Συμβούλιο Αθλητισμού Ενόπλων Δυνάμεων
(Α.Σ.Α.Ε.Δ.), στο Συντονιστικό Όργανο Δίωξης Ναρκωτικών
(Σ.Ο.Δ.Ν.) και στο Εθνικό Σύστημα Πληροφοριών SCHENGEN,

λγ. κάλυψη εξόδων για την ελεύθερη κυκλοφορία του προσω-
πικού του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής με τα
αστικά και υπεραστικά μέσα μεταφοράς και προαστιακό σιδηρό-
δρομο, κατά τις μετακινήσεις τους για εκτέλεση υπηρεσίας, σύμ-
φωνα με τα οριζόμενα στην παράγραφο 7 του άρθρου 11 του ν.
2329/1995 (ΦΕΚ 172 Α’),

λδ. κάλυψη των εξόδων στα οποία υποβάλλεται το προσωπικό
για την υπεράσπισή του ενώπιον των Δικαστηρίων, για ενέργειές
του, κατά την εκτέλεση των καθηκόντων του και για κάλυψη των
εξόδων στα οποία υποβάλλονται το προσωπικό και τα μέλη της
οικογένειάς τους όταν παρίστανται ενώπιον των Δικαστηρίων, ως
πολιτικώς ενάγοντες, από έγκλημα που διαπράχθηκε σε βάρος
του, κατά την άσκηση των καθηκόντων του ή εξαιτίας αυτών. Οι
διατάξεις του εδαφίου αυτού εφαρμόζονται και για το προσω-
πικό που έχει εξέλθει της υπηρεσίας, εφόσον η υπεράσπιση ή η
άσκηση πολιτικής αγωγής αφορά πράξεις που τελέστηκαν κατά
την άσκηση των καθηκόντων της ενεργού υπηρεσίας του. Για τις
προϋποθέσεις και τη διαδικασία χορήγησης εξόδων υπεράσπι-
σης και πολιτικής αγωγής στο προσωπικό εφαρμόζονται ανά-
λογα οι διατάξεις του π.δ.15/2007 (ΦΕΚ 11 Α’),

λε. Κάλυψη ειδικών απρόβλεπτων εξόδων κατά τα ειδικότερα
οριζόμενα στο ν. 3117/1955 (ΦΕΚ 2 Α’).

2. Στον προϋπολογισμό Δημοσίων Επενδύσεων προβλέπονται
πιστώσεις για την ανέγερση και επισκευή κτηρίων, για την προ-
μήθεια επιχειρησιακών μέσων και του εξοπλισμού τους, καθώς
και για τον εξοπλισμό των Υπηρεσιών του Λιμενικού Σώματος -
Ελληνικής Ακτοφυλακής.

3. Συμβάσεις για προμήθειες, επισκευές και συντηρήσεις που
προορίζονται για τις ανάγκες του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής και αφορούν επιχειρησιακά, πλωτά, χερσαία και
εναέρια μέσα, υλικά και οπλισμό, ιματισμό, εξάρτυση και εξοπλι-
σμό ειδικών δυνάμεων και μέσα επιχειρησιακών κέντρων του Λι-
μενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής επιτρέπεται να
ενεργούνται κατά παρέκκλιση των διατάξεων του ν. 2286/ 1995,
όπως ισχύει, ύστερα από απόφαση του Υπουργού Προστασίας
του Πολίτη με την οποία χαρακτηρίζονται ως απόρρητες.

4. Προμήθειες ειδών και υπηρεσιών που πραγματοποιούνται
από τους Ναυτιλιακούς Ακολούθους στις έδρες τους ή από τους
προϊσταμένους επιχειρησιακών μέσων που επιχειρούν στην αλ-
λοδαπή ενεργούνται μετά από έγκριση του Υπουργού Προστα-
σίας του Πολίτη, με απευθείας ανάθεση. Όταν οι εν λόγω
προμήθειες ενεργούνται στο εξωτερικό απαλλάσσονται από
κάθε κράτηση υπέρ του Δημοσίου και τρίτων.

5. Το Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή μπορεί ύστερα
από προηγούμενη έγκριση του Υπουργού Υποδομών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων να εγκαθιστά, βελτιώνει, επεκτείνει και συντηρεί
δικό της δίκτυο ασύρματης ή ενσύρματης επικοινωνίας σε όλη
τη χώρα ή τμήμα της με δαπάνες του Δημοσίου.

6. Συνιστάται Πάγια Προκαταβολή στο Αρχηγείο Λιμενικού Σώ-
ματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής για την άμεση αντιμετώπιση δα-
πανών, η πληρωμή των οποίων λόγω της φύσεώς τους δεν
μπορεί να αναβληθεί μέχρι την ολοκλήρωση της διαδικασίας δι-
καιολόγησης αυτών.

7. Επιτρέπεται η αποδοχή δωρεάν ακινήτων, εξοπλισμού,
μέσων και κάθε είδους υλικού που προορίζεται για την κάλυψη
αναγκών των Υπηρεσιών του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής. Με απόφαση του Υπουργού Προστασίας του Πο-
λίτη καθορίζονται οι όροι, προϋποθέσεις και η διαδικασία της
αποδοχής των δωρεών αυτών και κάθε άλλο σχετικό θέμα. 

8. Για την αντιμετώπιση αναγκών καθαρισμού, θέρμανσης και
γραφικής ύλης επιτρέπεται να παρέχονται μηνιαία κατ’ αποκοπή
χορηγήματα στις Υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
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Ακτοφυλακής από τις πιστώσεις που εγγράφονται για τον σκοπό
αυτό, το ύψος των οποίων καθορίζεται με απόφαση των Υπουρ-
γών Οικονομικών και Προστασίας του Πολίτη.

9. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονομικών και Προστα-
σίας του Πολίτη καθορίζεται το ύψος των πιστώσεων, η κατα-
νομή τους και οι σχετικές λεπτομέρειες για την κάλυψη αναγκών
διατροφής προσωπικού σε επιχειρήσεις ευρείας κλίμακας και
διατροφής ατόμων που τελούν σε νόμιμο περιορισμό. 

Άρθρο 12
Ασφάλιση προσωπικού

1. Το προσωπικό που κατατάσσεται ή προσλαμβάνεται στο Λι-
μενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή ασφαλίζεται για κύρια και
επικουρική ασφάλιση στους φορείς που προβλέπονται από τις
διατάξεις του ν. 3865/2010 (ΦΕΚ 120 Α’), καθώς και στο Μετοχικό
Ταμείο Ναυτικού (Μ.Τ.Ν.), που προβλέπεται από το π.δ. 21/31
Οκτωβρίου 1932 (ΦΕΚ 387 Α’) και στο Ταμείο Αρωγής Λιμενικού
Σώματος που προβλέπεται από το β.δ. 160/1970 (ΦΕΚ 44 Α’).

2. Στο προσωπικό του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτο-
φυλακής παρέχεται η νοσοκομειακή και η υγειονομική περί-
θαλψη που προβλέπεται για το προσωπικό του Λιμενικού
Σώματος, όπως ορίζεται ιδίως στις διατάξεις του ν. 154/1975
(ΦΕΚ 185 Α’), του π.δ. 432/1983 (ΦΕΚ 162 Α’), του π.δ. 133/2002
(ΦΕΚ 109 Α’), του  ν. 3079/ 2002 (ΦΕΚ 311 Α’) και του π.δ.
169/2004 (ΦΕΚ 142 Α’).

Άρθρο 13
Προμήθειες Λιμενικού Σώματος - 

Ελληνικής Ακτοφυλακής

Στο μέρος II της παρ. 5 του άρθρου 1 του ν. 2286/1995 (ΦΕΚ
19 Α’) προστίθεται εδάφιο κβ’ ως εξής: 

«κβ. Προμήθειες και επισκευές που αφορούν σε υλικοτεχνικό
εξοπλισμό, επιχειρησιακά μέσα και συστήματα που χρησιμοποιεί
το Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή για την εκπλήρωση της
αποστολής του.»

Άρθρο 14
Εξουσιοδοτικές διατάξεις

1. Με προεδρικά διατάγματα, που εκδίδονται ύστερα από πρό-
ταση του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, μπορεί και κατά
τροποποίηση των ισχυουσών διατάξεων και του παρόντος
νόμου: 

α. να ρυθμίζονται θέματα σχετικά με την οργάνωση, τη λει-
τουργία, την έδρα, τις αρμοδιότητες και την αντιστοιχία των κε-
ντρικών και περιφερειακών υπηρεσιών του Λιμενικού Σώματος -
Ελληνικής Ακτοφυλακής, 

β. να ιδρύονται, να αναδιαρθρώνονται, να συγχωνεύονται και
να μετονομάζονται ή να καταργούνται υπηρεσίες του Λιμενικού
Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής,

γ. να ιδρύονται νέες, να καταργούνται ή να αναδιαρθρώνονται
υφιστάμενες σχολές εκπαίδευσης και μετεκπαίδευσης του προ-
σωπικού, να καθορίζονται τα σχετικά με τη λειτουργία τους, τα
προσόντα και τη διαδικασία επιλογής των εκπαιδευτικών και των
εκπαιδευόμενων, τα θέματα της κάλυψης των σχετικών δαπανών
και αποζημιώσεων και κάθε άλλο σχετικό θέμα,

δ. να συνιστώνται, να αυξομειώνονται και να ανακατανέμονται
οι οργανικές θέσεις όλων των κατηγοριών και ειδικοτήτων του
προσωπικού του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής
και να συνιστώνται ή να καταργούνται κατηγορίες και ειδικότητες
αυτού,

ε. να καθορίζονται τα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα των
υποψήφιων όλων των κατηγοριών και ειδικοτήτων προσωπικού
του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, καθώς και οι
όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για την πρόσληψη και την
κατάταξή τους, 

στ. να ρυθμίζονται θέματα σχετικά με τη διαδικασία και τις
προϋποθέσεις τοποθετήσεων, μεταθέσεων, αποσπάσεων,
αδειών, αποζημιώσεων του στρατιωτικού προσωπικού ή να ρυθ-

μίζονται θέματα συγκρότησης, σύνθεσης και λειτουργίας των
συμβουλίων κρίσεων, προαγωγών, των πειθαρχικών συμβουλίων
και των άλλων συλλογικών διοικητικών οργάνων κεντρικών και
περιφερειακών του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλα-
κής,

ζ. να ρυθμίζονται θέματα ιεραρχίας, κρίσεων, προαγωγών, κα-
ταστάσεων, αποστρατείας, ανάκλησης από την εφεδρεία, πει-
θαρχικού δικαίου, ειδικών υποχρεώσεων και απαγορεύσεων του
στρατιωτικού προσωπικού του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής και κάθε άλλο συναφές θέμα,

η. να ρυθμίζονται θέματα οργάνωσης και λειτουργίας της Δι-
εύθυνσης Παλλαϊκής Άμυνας (Π.Α.Μ.) - Πολιτικής Σχεδίασης
Εκτάκτου Ανάγκης (Π.Σ.Ε.Α.) και της Διεύθυνσης Θαλάσσιων
Κρατικών Μεταφορών.

2. Με απόφαση του Αρχηγού του Λιμενικού Σώματος - Ελληνι-
κής Ακτοφυλακής, η οποία κυρώνεται από τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη εκδίδονται κανονισμοί για θέματα εσωτερικής
λειτουργίας των υπηρεσιών του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής.

3. Με προεδρικό διάταγμα που εκδίδεται ύστερα από πρόταση
του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, μπορεί να κωδικοποιού-
νται σε ενιαίο κείμενο, τα προεδρικά διατάγματα που εκδίδονται
κατ’ εξουσιοδότηση των προηγούμενων παραγράφων, το οποίο
και θα απαρτίζει τον εσωτερικό κανονισμό του Λιμενικού Σώμα-
τος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.

4. Με προεδρικό διάταγμα, που εκδίδεται ύστερα από πρό-
ταση του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, μπορεί να κωδικο-
ποιούνται σε ενιαίο κείμενο οι διατάξεις του Κ.Π.Λ.Σ., των νόμων
που επέφεραν τροποποιήσεις σε αυτόν, καθώς και των νόμων
που είναι απολύτως συναφείς προς αυτόν. 

α. Κατά την κωδικοποίηση επιτρέπεται η μεταγλώττιση στη δη-
μοτική όσων διατάξεων, φράσεων ή λέξεων είναι στην καθαρεύ-
ουσα, η αναδιατύπωση όπου κρίνεται απολύτως αναγκαία για την
ακριβέστερη νοηματική απόδοση, η απάλειψη διατάξεων που
έχουν καταργηθεί ρητά ή σιωπηρά, καθώς και των διατάξεων
που δεν έχουν πεδίο εφαρμογής, η νέα αρίθμηση των άρθρων,
η διαφορετική κατάταξη αυτών, των παραγράφων και των εδα-
φίων τους, η υποδιαίρεση άρθρων σε περισσότερα και γενικά
κάθε αναμόρφωση των υπό κωδικοποίηση διατάξεων, για την αρ-
τιότερη νομοτεχνική κατάστρωσή τους, χωρίς καμία νοηματική
αλλοίωση ή μεταβολές ορολογίας, καθώς και η προσαρμογή των
διατάξεων που καθορίζουν αρμοδιότητες διοικητικών και άλλων
οργάνων στο υφιστάμενο οργανωτικό σχήμα των κεντρικών και
αποκεντρωμένων κρατικών υπηρεσιών, των νομικών προσώπων
του δημόσιου τομέα και των οργανισμών τοπικής αυτοδιοίκησης.
Αν υπάρξει αμφιβολία στην έννοια διάταξης που κωδικοποιήθηκε
επικρατεί το αρχικό κείμενο της διάταξης που κωδικοποιήθηκε. 

β. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονομικών και Προστα-
σίας του Πολίτη, ρυθμίζονται τα θέματα συγκρότησης της Επι-
τροπής Κωδικοποίησης και αποζημίωσης των μελών της, η οποία
βαρύνει τον προϋπολογισμό του Υπουργείου, καθώς και κάθε
άλλο θέμα σχετικά με τη λειτουργία της.

5. Με απόφαση του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη καθο-
ρίζονται οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία χαρακτηρι-
σμού και αποχαρακτηρισμού ως αθλητών του προσωπικού του
Λιμενικού Σώματος -Ελληνικής Ακτοφυλακής, ο τρόπος και ο
χρόνος άσκησης των καθηκόντων τους ως αθλητών, καθώς και
κάθε άλλο σχετικό θέμα.

6. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονομικών και Προστα-
σίας του Πολίτη καθορίζεται η διαδικασία εκτέλεσης των προμη-
θειών της περίπτωσης κβ’ του μέρους ΙΙ της παραγράφου 5 του
άρθρου 1 του ν. 2286/1995, όπως προστίθεται με το άρθρο 13.

Άρθρο 15           
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 2800/2000 (ΦΕΚ 41 Α’)

1. Στο άρθρο 1 του ν. 2800/2000 (ΦΕΚ 41 Α’) προστίθεται πε-
ρίπτωση ζ’ ως εξής:

«ζ. Την τήρηση και διαφύλαξη της δημόσιας τάξης και ασφά-
λειας στον θαλάσσιο χώρο, τους λιμένες, τα πλοία και τα κάθε
είδους πλωτά ναυπηγήματα και την προστασία του θαλάσσιου
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περιβάλλοντος.» 
2. Στην παράγραφο 3 του άρθρου 2 του ν. 2800/2000 προστί-

θεται περίπτωση ε’ ως εξής:
«ε. Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή».

Άρθρο 16 
Τροποποίηση διατάξεων του Κώδικα του Προσωπικού του

Λιμενικού Σώματος

1. H παράγραφος 3 του άρθρου 4 του Κώδικα Προσωπικού Λι-
μενικού Σώματος (Κ.Π.Λ.Σ.) που κυρώθηκε με το ν. 3079/2002
(ΦΕΚ 311 Α’) όπως αντικαταστάθηκε με την παράγραφο 2 του
άρθρου 2 του ν. 3569/2007 (ΦΕΚ 122 Α’) αντικαθίσταται ως εξής: 

«3. Με απόφαση του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη καθο-
ρίζεται η διαδικασία επιλογής των κατά τις προηγούμενες παρα-
γράφους υποψηφίων, που γίνεται με το σύστημα των μορίων, οι
ειδικότητες, τα ειδικότερα προσόντα, το ελάχιστο όριο του γενι-
κού βαθμού απολυτηρίου τίτλου δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης
για τη συμμετοχή υποψηφίων, ο τρόπος συμπλήρωσης των πο-
σοστών, όταν αυτά δεν καλύπτονται από τους λοιπούς υποψή-
φιους, τα λοιπά προσόντα των μόνιμων εν ενεργεία
Λιμενοφυλάκων που συμμετέχουν στο διαγωνισμό, καθώς και
κάθε άλλη λεπτομέρεια που αναφέρεται στην επιλογή και στην
κατάταξη αυτών.»

2. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης α’ της παραγράφου 1
του άρθρου 5 του Κ.Π.Λ.Σ. όπως αντικαταστάθηκε με την παρά-
γραφο 3 του άρθρου 2 του νόμου 3569/2007 αντικαθίσταται ως
εξής:

«Με απόφαση του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη καθορί-
ζεται η διαδικασία επιλογής των υποψηφίων με το σύστημα των
μορίων οι ειδικότητες, τα ειδικότερα προσόντα, το ελάχιστο όριο
του γενικού βαθμού απολυτήριου τίτλου δευτεροβάθμιας εκπαί-
δευσης για τη συμμετοχή υποψηφίου και κάθε αναγκαία λεπτο-
μέρεια.»

3. Οι περιπτώσεις ζζ’, ηη’ και θθ’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 19 του (Κ.Π.Λ.Σ.), όπως συμπληρώθηκε με το ν. 3755/2009
(ΦΕΚ 52 Α’) αντικαθίστανται ως εξής:

«ζζ. Αρχιπλοίαρχος: Δύο έτη πραγματικής υπηρεσίας στο
βαθμό ή είκοσι τέσσερα έτη συνολικής υπηρεσίας Αξιωματικού
Λ.Σ., από τα οποία έξι μήνες πραγματικής υπηρεσίας στο βαθμό
του Αρχιπλοιάρχου.

ηη. Υποναύαρχος: Δύο έτη πραγματικής υπηρεσίας στο βαθμό
ή τρία έτη συνολικής υπηρεσίας ως Ανώτατος Αξιωματικός ή εί-
κοσι πέντε συνολικά έτη υπηρεσίας Αξιωματικού Λ.Σ., από τα
οποία έξι μήνες πραγματικής υπηρεσίας στο βαθμό του Υποναυ-
άρχου. 

θθ. Αντιναύαρχοι: Ανεξαρτήτως χρόνου υπηρεσίας στο
βαθμό.»

4. H παράγραφος 3 του άρθρου 22 του Κ.Π.Λ.Σ., αντικαθίστα-
ται ως εξής:

«3. Για την προαγωγή στο βαθμό του Πλωτάρχη των Αξιωμα-
τικών της παραγράφου 1ε(αα) του άρθρου 14 που εξήλθαν από
την οικεία γι’ αυτούς παραγωγική Σχολή, μετά την ισχύ του ν.
2935/2001, κατέχοντας πτυχίο Ιδρύματος της Ανώτατης Εκπαί-
δευσης Πανεπιστημιακού Τομέα ή δίπλωμα Γ’ τάξης Εμπορικού
Ναυτικού, με ειδικότητα Πλοιάρχου ή Μηχανικού, καθώς και σε
εκείνους που εφαρμόστηκε η διάταξη της παραγράφου 1στ του
άρθρου 57, απαιτείται προϋπηρεσία τριών ετών ως Αξιωματικών
Λ.Σ., οι μεν πτυχιούχοι Ιδρύματος Ανώτατης Εκπαίδευσης Πανε-
πιστημιακού Τομέα σε Λιμενικές Αρχές ή Α.Ε.Ν. ή εναέρια επι-
χειρησιακά μέσα του Λ.Σ., οι δε διπλωματούχοι πλοίαρχοι ή
μηχανικοί σε πλωτά ή εναέρια επιχειρησιακά μέσα του Λ.Σ. ή στη
Μ.Υ.Α., ή στην Υπηρεσία Συνδέσμων Διασωστών ή VTMIS ή στην
Ε.Β. / Λ.Σ..»

5. H παράγραφος 1 του άρθρου 42 του Κ.Π.Λ.Σ. όπως αντικα-
ταστάθηκε με την παράγραφο 10 του ένατου άρθρου του ν.
3654/2008 (ΦΕΚ 57 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«1. O Yπαρχηγός και ο Επιτελάρχης επιλέγονται μεταξύ των
εν ενεργεία κατά το χρόνο επιλογής Υποναυάρχων ή Αρχιπλοι-
άρχων του άρθρου 14 παράγραφος 1α (αα), που συμπληρώνουν
μέχρι την 31η Δεκεμβρίου του έτους επιλογής τα τυπικά προς

προαγωγή προσόντα του άρθρου 19.»
6. Η περίπτωση δ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 57 του

Κ.Π.Λ.Σ., όπως αντικαταστάθηκε με την περίπτωση β’ της παρ.
12 του άρθρου 2 του ν. 3569/2007 (ΦΕΚ 122 Α’), αντικαθίσταται
ως ακολούθως:

«δ) Αρχικελευστής: τέσσερα έτη πραγματικής υπηρεσίας ή εί-
κοσι έτη συνολικής υπηρεσίας από την ημερομηνία κατάταξης
στο Λ.Σ. εφόσον κατέχει πτυχίο Ιδρύματος Ανώτατης Εκπαίδευ-
σης Πανεπιστημιακού Τομέα ή Τεχνολογικού Τομέα ή ΚΑΤΕΕ ή
ΤΕΙ ή ΑΕΝ ή πρώην ΑΔΣΕΝ και πέντε έτη πραγματικής υπηρεσίας
ή είκοσι ένα έτη συνολικής υπηρεσίας από την ημερομηνία κα-
τάταξης στο Λ.Σ. για όσους προέρχονται από τη Σχολή Δοκίμων
Λιμενοφυλάκων.»

7. Η περίπτωση α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 59 του
Κ.Π.Λ.Σ. όπως αντικαταστάθηκε με το άρθρο 23 του ν. 3450/2006
(ΦΕΚ 64 Α’), αντικαθίσταται ως εξής: 

«α) Ανθυπασπιστές και Υπαξιωματικοί, που εξήλθαν από τη
Σχολή Δόκιμων Υπαξιωματικών Λ.Σ. πριν από την 26η Μαρτίου
2009 και κατέχουν πτυχίο Ιδρύματος Ανώτατης Εκπαίδευσης Πα-
νεπιστημιακού Τομέα ή Δίπλωμα Πλοιάρχου ή Μηχανικού Γ’ τά-
ξεως ή Ραδιοτηλεγραφητή Β’ τάξεως Εμπορικού Ναυτικού, με
τη συμπλήρωση των προβλεπόμενων τυπικών προσόντων και
εφόσον κριθούν προακτέοι, προάγονται στον αμέσως ανώτερο
από τον κατεχόμενο βαθμό. Η παράγραφος 1στ του άρθρου 57
εφαρμόζεται και για όσους ονομάστηκαν Κελευστές πριν από την
ανωτέρω ημερομηνία. Το ήμισυ του χρόνου παραμονής που
απαιτείται κατ’ ελάχιστο να έχει συμπληρωθεί στο βαθμό του Κε-
λευστή, προσμετράται για την επόμενη προαγωγή, ενώ ο χρόνος
που πλεονάζει προσμετράται για την προαγωγή στον επόμενο
βαθμό, εφόσον αυτός προβλέπεται για την κατηγορία τους κατά
την ενεργό υπηρεσία τους.» 

8. Η παράγραφος 2 του άρθρου 59 του Κ.Π.Λ.Σ., αντικαθίστα-
ται ως εξής:

«2. Ανθυπασπιστές και Υπαξιωματικοί που εξέρχονται από τη
Σχολή Δοκίμων Υπαξιωματικών Λ.Σ. μετά την 26η Μαρτίου 2009
και κατέχουν πτυχίο Ιδρύματος Ανώτατης Εκπαίδευσης Πανεπι-
στημιακού Τομέα ή δίπλωμα Αξιωματικού Γ’ τάξεως Εμπορικού
Ναυτικού, προέλευσης Α.Ε.Ν. ή πρώην Α.Δ.Σ.Ε.Ν., προάγονται
στο βαθμό του Ανθυπασπιστή και Σημαιοφόρου, αντίστοιχα, με
τη συμπλήρωση χρόνου υπηρεσίας που διανύεται από μεν τους
πτυχιούχους στις Λιμενικές Αρχές ή Α.Ε.Ν. ή πρώην Α.Δ.Σ.Ε.Ν.,
από δε τους διπλωματούχους σε πλωτά ή εναέρια μέσα του Λ.Σ.,
ως εξής: 

α) Αρχικελευστές: πέντε έτη ως Υπαξιωματικοί,
β) Ανθυπασπιστές: δύο έτη στο βαθμό αυτόν.»
9. Η παράγραφος 1 του άρθρου 123 του Κ.Π.Λ.Σ., όπως συ-

μπληρώθηκε με το άρθρο 34 του ν. 3232/2004 (ΦΕΚ 48 Α’), αντι-
καθίσταται ως ακολούθως:

«1. Για την υγειονομική περίθαλψη του προσωπικού Λ.Σ. ισχύ-
ουν αναλόγως οι διατάξεις για την υγειονομική περίθαλψη των
στρατιωτικών και των μελών των οικογενειών τους. Η υγειονο-
μική περίθαλψη του προσωπικού του Λιμενικού Σώματος παρέ-
χεται επίσης από γενικά ή ειδικά κρατικά νοσοκομεία, μονάδες
περίθαλψης εντός ή εκτός του Ε.Σ.Υ. ή άλλα ιδρύματα κοινωφε-
λούς χαρακτήρα, από ιδιωτικές κλινικές και ιδιωτικά νοσηλευτικά
ιδρύματα συμβεβλημένα ή μη με το Δημόσιο και από ιδιώτες ια-
τρούς, συμβεβλημένους ή μη με το Δημόσιο, καθώς και με απο-
στολή στην αλλοδαπή σε ειδικές περιπτώσεις. Οι δαπάνες
υγειονομικής περίθαλψης κοστολογούνται και εξοφλούνται με
βάση το ισχύον τιμολόγιο του Δημοσίου. Με προεδρικό διά-
ταγμα, που εκδίδεται ύστερα από πρόταση των Υπουργών Οικο-
νομικών, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Προστασίας
του Πολίτη, καθορίζονται οι ειδικότεροι όροι και οι προϋποθέσεις
εφαρμογής των διατάξεων του προηγούμενου εδαφίου.» 

10. Στις ειδικότητες των Αξιωματικών Λ.Σ. που προβλέπονται
στην παράγραφο 1 του άρθρου 14 του Κ.Π.Λ.Σ. προστίθεται νέα
ειδικότητα ως ακολούθως:

«ι) Αξιωματικοί Νομικού».
11. Οι διατάξεις της παραγράφου 1στ του άρθρου 15 του

Κ.Π.Λ.Σ. αντικαθίστανται ως ακολούθως:
«στ) Αξιωματικούς της παραγράφου 1στ του άρθρου 14 μέχρι
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και τον Ανθυποπλοίαρχο, εφόσον είναι απόφοιτοι Ιδρύματος
Ανώτατης Εκπαίδευσης Πανεπιστημιακού Τομέα ή Ιδρύματος
Ανώτατης Εκπαίδευσης Τεχνολογικού Τομέα ή πρώην Κέντρου
Ανώτερης Τεχνολογικής Εκπαίδευση (Κ.Α.ΤΕ.Ε.) ή Τεχνολογικού
Επαγγελματικού Ιδρύματος (Τ.Ε.Ι.) ή A.E.Ν. ή πρώην Α.Δ.Σ.Ε.Ν..»

12. Οι διατάξεις της παραγράφου 3 β (αα), (ββ) του άρθρου
34 του Κ.Π.Λ.Σ. εφαρμόζονται και για τους Αξιωματικούς - Ανθυ-
πασπιστές Λ.Σ. προερχόμενους εκ της Σχολής Λιμενοφυλάκων
οι οποίοι είναι πτυχιούχοι Ιδρύματος Ανώτατης Εκπαίδευσης Τε-
χνολογικού Τομέα ή πρώην Κέντρου Ανώτερης Τεχνολογικής Εκ-
παίδευσης (Κ.Α.ΤΕ.Ε.) ή Τεχνολογικού Επαγγελματικού
Ιδρύματος (Τ.Ε.Ι.) ή Α.Ε.Ν. ή πρώην Α.Δ.Σ.Ε.Ν..

13. Η παράγραφος 5 του άρθρου 119 του Κ.Π.Λ.Σ. όπως αντι-
καταστάθηκε με την παράγραφο 2 του άρθρου 12 του ν.
3490/2006 (ΦΕΚ 206 Α’) καταργείται, η επόμενη δε παράγραφος
6 αναριθμείται σε παράγραφο 5. 

14. Στο άρθρο 133 του Κ.Π.Λ.Σ. προστίθεται παράγραφος 4
ως εξής: 

«4. Το ιπτάμενο προσωπικό Λ.Σ. μπορεί να διατίθεται για εκτέ-
λεση υπηρεσίας ή να εκπαιδεύεται ή να μετεκπαιδεύεται σε αε-
ροσκάφη ή άλλα εναέρια μέσα στρατιωτικού ή πολιτικού
νηολογίου άλλων κρατικών ή ιδιωτικών φορέων της ημεδαπής ή
της αλλοδαπής, καθώς και σε όμοια μέσα διεθνών ή ευρωπαϊκών
οργανισμών που εκτελούν αποστολές στο εσωτερικό ή το εξω-
τερικό. Με απόφαση του Αρχηγού του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής καθορίζεται η διαδικασία απόδειξης
προσμέτρησης των ωρών πτήσης, καθώς και κάθε άλλη ανα-
γκαία λεπτομέρεια.»

15. Οι περιπτώσεις α’ και β’ της παραγράφου 2 του άρθρου 6
του Κ.Π.Λ.Σ. αντικαθίστανται ως εξής:

«2. α) Ποσοστό δέκα τοις εκατό του συνόλου των θέσεων που
προκηρύσσονται κάθε φορά για τις προβλεπόμενες στην παρά-
γραφο 1 του επόμενου άρθρου παραγωγικές Σχολές, καταλαμ-
βάνονται από τις παρακάτω κατηγορίες υποψηφίων, σύμφωνα
με τη σειρά επιτυχίας τους στο διαγωνισμό και ανεξαρτήτως ει-
δικοτήτων/κατηγοριών: 

αα) Πολύτεκνους και τα τέκνα τους.
ββ) Τα τέκνα των αναπήρων και θυμάτων πολέμου, καθώς και

των αναπήρων ή θυμάτων ειρηνικής περιόδου του προσωπικού
του Λ.Σ., που είναι στην ενέργεια ή έχει συνταξιοδοτηθεί για το
λόγο αυτόν.

γγ) Τα τέκνα των αναγνωρισμένων ως αγωνιστών της Εθνικής
Αντίστασης, σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία.

β) Ποσοστό τέσσερα τοις εκατό του συνόλου των θέσεων που
προκηρύσσονται κάθε φορά για τις προβλεπόμενες στην παρά-
γραφο 1 του επόμενου άρθρου παραγωγικές Σχολές καταλαμ-
βάνονται από γονείς τριών τέκνων και τέκνα τους, σύμφωνα με
τη σειρά επιτυχίας τους στο διαγωνισμό και ανεξαρτήτως ειδι-
κοτήτων/κατηγοριών.

γ) Κατά τον καθορισμό του αριθμού που αντιστοιχεί στο πο-
σοστό των εδαφίων α’ και β’ της παρούσας παραγράφου δεν
λαμβάνονται υπόψη τα κλασματικά υπόλοιπα. Αν το ποσοστό δεν
καλυφθεί, ο αριθμός που υπολείπεται συμπληρώνεται αναλογικά
από υποψήφιους των λοιπών κατηγοριών/ ειδικοτήτων. Το δικαί-
ωμα για εισαγωγή στις παραγωγικές Σχολές του Λ.Σ., από αυ-
τούς που υπάγονται σε μία από τις κατηγορίες των εδαφίων α’
και β’ της παρούσας παραγράφου, ασκείται για μία και μόνο πα-
ραγωγική Σχολή του Λ.Σ..»

16. Η περίπτωση γ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 6 του
Κ.Π.Λ.Σ., όπως συμπληρώθηκε με την παράγραφο 4 του άρθρου
2 του ν. 3569/2007 (ΦΕΚ 122 Α’), αναριθμείται από «γ’» σε «δ’».

17. Η περίπτωση β’ της παραγράφου 5 του άρθρου 16 του
Κ.Π.Λ.Σ., όπως προστέθηκε με την παράγραφο 5 του άρθρου
ενάτου του ν. 3654/2009 (ΦΕΚ 57 Α’), αντικαθίσταται ως εξής: 

«β) Σε περίπτωση μη πλήρωσης των θέσεων των ανώτατων
Αξιωματικών της παραγράφου 1α (ββ), β’, γ’, θ’ και ι’ του άρθρου
14 για οποιονδήποτε λόγο, αυτές πληρώνονται, σύμφωνα με τις
διατάξεις του Κ.Π.Λ.Σ., από Αξιωματικούς της παραγράφου 1α
(αα) του άρθρου 14 ανεξάρτητα της ύπαρξης κενών οργανικών
θέσεων της κατηγορίας τους.»

18. Στο άρθρο 19 του Κ.Π.Λ.Σ. προστίθεται παράγραφος 5 ως

εξής:
«5. Οι Αξιωματικοί των περιπτώσεων θ’ και ι’ του άρθρου 14

προάγονται με τη συμπλήρωση του προβλεπόμενου ελάχιστου
χρόνου παραμονής στο βαθμό ανεξάρτητα από την ύπαρξη
κενών οργανικών θέσεων.»

19. Στο άρθρο 57 του Κ.Π.Λ.Σ. προστίθεται παράγραφος 3 ως
εξής:

«3. Οι προερχόμενοι από Λιμενοφύλακες απόφοιτοι Σχολής
Δ.Υ.Λ.Σ., οι οποίοι κατατάχθηκαν το έτος 1996 ως Κελευστές Λ.Σ.
και φέρουν το βαθμό του Ανθυπασπιστή, προάγονται αναδρο-
μικά από 9.9.2009 στο βαθμό του Σημαιοφόρου Λ.Σ. με τη συ-
μπλήρωση ενός έτους παραμονής στο βαθμό αυτό, ανεξαρτήτως
ύπαρξης κενών οργανικών θέσεων στο βαθμό του Σημαιοφόρου
και χωρίς δικαίωμα λήψης αναδρομικών αποδοχών. Ο χρόνος
από 9.9.2009 και πλέον προσμετράται για την προαγωγή στον
επόμενο βαθμό, εφόσον αυτός προβλέπεται για την κατηγορία
τους. Οι προαγόμενοι κατά τα ανωτέρω τίθενται στο τέλος της
οικείας επετηρίδας κατά τη σειρά αρχαιότητός τους.»

Άρθρο 17
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 3569/2007

Η παράγραφος 15 του άρθρου 2 του ν. 3569/2007 (ΦΕΚ 122
Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:  

«15. Οι διατάξεις των παραγράφων 3α του άρθρου 19, 7β του
άρθρου 48, 1ε και 1στ του άρθρου 57, καθώς και των παραγρά-
φων 1 α και 2 του άρθρου 59 του Κ.Π.Λ.Σ., εφαρμόζονται και για
τους Αξιωματικούς, Ανθυπασπιστές και Υπαξιωματικούς Λ.Σ. που
προέρχονται από την Σχολή Δοκίμων Υπαξιωματικών Λιμενικού
Σώματος (Σ.Δ.Υ.Λ.Σ.), οι οποίοι είναι πτυχιούχοι Ιδρύματος Ανώ-
τατης Εκπαίδευσης Τεχνολογικού Τομέα ή Κέντρου Ανώτερης
Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (Κ.Α.Τ.Ε.Ε.) ή Τεχνολογικού Εκπαι-
δευτικού Ιδρύματος (Τ.Ε.Ι.).»    

Άρθρο 18
Ρύθμιση θεμάτων Μετοχικού Ταμείου Ναυτικού

1. Στο Μετοχικό Ταμείο Ναυτικού και στον Ειδικό Κλάδο Οικο-
νομικής Ενίσχυσης Μερισματούχων Ναυτικού του Ειδικού Λογα-
ριασμού Αλληλοβοήθειας Ναυτικού καταβάλλεται από τον Οίκο
Ναύτου ποσοστό 3% επί του συνολικού ύψους των πληρωμών
ιατρών, φαρμακοποιών, νοσοκομείων, διαγνωστικών και νοση-
λευτικών ή θεραπευτικών κέντρων, ιατρικών εργαστηρίων, οπτι-
κών και ορθοπεδικών καταστημάτων, που πραγματοποιούνται
κατ’ έτος για τους ασφαλισμένους του, μέσω των παραρτημάτων
του και των περιφερειακών του γραφείων.

2. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνικής Άμυνας, Θαλάσ-
σιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης και Προστασίας του Πολίτη κατανέμεται το ανωτέρω
ποσό μεταξύ των προαναφερόμενων ταμείου και κλάδου και κα-
θορίζεται η διαδικασία υπολογισμού και είσπραξής του. Με όμοια
απόφαση μπορεί να αναπροσαρμόζεται το ποσοστό που αναφέ-
ρεται στην προηγούμενη παράγραφο. 

3. Στον Ειδικό Λογαριασμό Αλληλοβοήθειας Ναυτικού
(Ε.ΛΟ.Α.Ν.) του Μετοχικού Ταμείου Ναυτικού αποδίδεται εφεξής
ως έσοδο ποσοστό 3% επί των εισπράξεων των δικαιωμάτων
πλοήγησης που προβλέπονται από την παρ. 43 του άρθρου 1 της
1329/1/29/02 απόφασης του Υπουργού Εμπορικής Ναυτιλίας
(ΦΕΚ 801 Β’).

Άρθρο 19
Ρύθμιση θεμάτων Κέντρου Ελέγχου Αποστολών λήψης και

διανομής δορυφορικών σημάτων κινδύνου

1. Οι υπηρεσίες ελέγχου αποστολών λήψης και διανομής δο-
ρυφορικών σημάτων κινδύνου, για θέματα              έρευνας και
διάσωσης, που προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 1
έως 6 του ν. 1844/1989 (ΦΕΚ 100 Α’), παρέχονται από το Λιμενικό
Σώμα και την Πολεμική Αεροπορία με τη συνδρομή και συνεργα-
σία εμπλεκόμενων υπηρεσιών και φορέων μέσω του ομώνυμου
Κέντρου Ελέγχου Αποστολών (Κ.Ε.Α.) λήψης και διανομής δορυ-
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φορικών σημάτων κινδύνου. Διοικητής του Κ.Ε.Α. λήψης και δια-
νομής δορυφορικών σημάτων κινδύνου ορίζεται από τον Αρχηγό
Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής ανώτερος Αξιωμα-
τικός του Σώματος.

2. Με προεδρικό διάταγμα, που προτείνεται από τους Υπουρ-
γούς Εθνικής Άμυνας και Προστασίας του Πολίτη, ρυθμίζονται
τα θέματα οργάνωσης και λειτουργίας του Κ.Ε.Α. λήψης και δια-
νομής δορυφορικών σημάτων κινδύνου και τα καθήκοντα του
υπηρετούντος στο Κέντρο προσωπικού ανά ειδικότητα. Για τη
ρύθμιση των θεμάτων αυτών λαμβάνονται υπόψη εγχειρίδια και
οδηγίες διεθνών οργανισμών, που είναι αρμόδιοι για θέματα
λήψης και διαχείρισης συναγερμών κινδύνου, που εκπέμπονται
από ραδιοφάρους ένδειξης θέσης κινδύνου, με χρήση επίγειων
και δορυφορικών συστημάτων και σκοπό την υποβοήθηση του
έργου της έρευνας και διάσωσης. 

Άρθρο 20
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 2932/2001 

1. Η παράγραφος 3 του άρθρου τέταρτου του ν. 2932/ 2001
(ΦΕΚ 145 Α’), όπως αντικαταστάθηκε με το άρθρο 25 του ν.
3153/2003 (ΦΕΚ 153 Α’), αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«3. Η δήλωση δρομολόγησης υποβάλλεται μέχρι την 31η Ια-
νουαρίου. Η αρμόδια Υπηρεσία μέχρι τη 10η Φεβρουαρίου εκδί-
δει δελτίο τύπου, το οποίο καταχωρίζεται σε δύο τουλάχιστον
ημερήσιες εφημερίδες πανελλήνιας κυκλοφορίας για τις δηλώ-
σεις που έχουν υποβληθεί και κάθε ενδιαφερόμενος μπορεί
μέχρι την 20ή Φεβρουαρίου να συμπληρώσει ή να τροποποιήσει
ή να ανακαλέσει τη δήλωσή του. Η αρμόδια Υπηρεσία ανακοινώ-
νει με την προαναφερόμενη διαδικασία τις τροποποιήσεις αυτές
μέχρι την 28η Φεβρουαρίου. Μετά την 31η Μαρτίου ο Υπουργός
ανακοινώνει στις αρμόδιες Λιμενικές Αρχές και στους φορείς δι-
οίκησης και εκμετάλλευσης λιμένων τη δήλωση δρομολόγησης
πλοίου μαζί με τα δηλωθέντα προγράμματα εκτέλεσης δρομο-
λογίων, εκτός αν συντρέχει περίπτωση εφαρμογής της επόμενης
παραγράφου. Η ανακοίνωση αυτή κοινοποιείται και στον ενδια-
φερόμενο πλοιοκτήτη.»

2. Η παράγραφος 5 του άρθρου τέταρτου του ν. 2932/2001
(ΦΕΚ 145 Α’), όπως αντικαταστάθηκε με το άρθρο 18 του ν.
3409/2005 (ΦΕΚ 273 Α’), αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«5. Ο Υπουργός ανακοινώνει στις αρμόδιες Λιμενικές Αρχές
και στους φορείς διοίκησης και εκμετάλλευσης λιμένων τη δή-
λωση δρομολόγησης πλοίου επιβατηγού, επιβατηγού - οχηματα-
γωγού ή φορτηγού - οχηματαγωγού πλοίου που υποβάλλεται
μετά την 31η Ιανουαρίου κάθε έτους μαζί με τα δηλωθέντα προ-
γράμματα εκτέλεσης δρομολογίων, αν ύστερα από γνώμη του
Συμβουλίου Ακτοπλοϊκών Συγκοινωνιών κριθεί ότι: α) πληρούνται
οι προϋποθέσεις του άρθρου τρίτου και β) ικανοποιούνται συ-
γκοινωνιακές ανάγκες που δεν καλύπτονται από τα ήδη δρομο-
λογημένα πλοία με τακτική δρομολόγηση ή με συμβάσεις του
άρθρου όγδοου.

Η εκτέλεση των δρομολογίων είναι υποχρεωτική για ένα έτος
από τη δρομολόγηση στη συγκεκριμένη γραμμή ή γραμμές.

Μετά το πέρας του χρόνου αυτού το πλοίο συνεχίζει τα δρο-
μολόγιά του σε γραμμή ή γραμμές για τις οποίες ο Υπουργός
έχει ανακοινώσει τη δήλωση δρομολόγησης πλοίου μαζί με τα
δηλωθέντα προγράμματα εκτέλεσης δρομολογίων, άλλως στην
περίπτωση που δεν υποβάλει εμπρόθεσμη δήλωση το πλοίο δύ-
ναται να συνεχίσει στην ίδια γραμμή ή γραμμές, μέχρι να εντα-
χθεί στις διαδικασίες εμπρόθεσμης τακτικής δρομολόγησης.

Για τις ανωτέρω δρομολογήσεις έχουν εφαρμογή οι διατάξεις
του άρθρου έκτου.

Στις περιπτώσεις α’ και β’ της παραγράφου 4 καλούνται οι
πλοιοκτήτες να προσαρμόσουν με συμφωνία τα δρομολόγιά
τους στις αναγκαίες χρονικές αποστάσεις για την επίλυση των
προβλημάτων αυτών.

Αν εντός πέντε ημερών δεν επιτευχθεί συμφωνία, ο Υπουργός
αποφασίζει για τις αναγκαίες μεταβολές των δρομολογίων κατό-
πιν σχετικής γνωμοδότησης του Συμβουλίου Ακτοπλοϊκών Συ-
γκοινωνιών.»

3. Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 7 του άρθρου δεύτε-

ρου του ν. 2932/2001 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
«Όσοι από το προσωπικό δεν είναι Έλληνες και τα καθήκοντά

τους σχετίζονται με θέματα ασφαλείας, πρέπει να κατέχουν πι-
στοποιητικό ελληνομάθειας, σύμφωνα με τις ισχύουσες διατά-
ξεις.» 

Άρθρο 21
Ρύθμιση θεμάτων Υπηρεσιακού Συμβουλίου Πολιτικών

Υπαλλήλων του Υπουργείου Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας

1. Στο Υπηρεσιακό Συμβούλιο Υπαλλήλων του Υπουργείου Θα-
λάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας όταν κρίνονται θέματα
αδιαβάθμητου ανώτερου ή κατώτερου προσωπικού της Πλοηγι-
κής Υπηρεσίας, αντί των δύο αιρετών εκπροσώπων των μόνιμων
υπαλλήλων του Υπουργείου Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας, μετέχουν δύο αιρετοί εκπρόσωποι του ανώτερου ή δύο
αιρετοί εκπρόσωποι του κατώτερου αδιαβάθμητου προσωπικού
της Πλοηγικής Υπηρεσίας, κατά περίπτωση, οι οποίοι αναδει-
κνύονται κατόπιν εκλογικής διαδικασίας, με τους αναπληρωτές
τους, για δύο χρόνια.

Οι αιρετοί εκπρόσωποι του προαναφερόμενου προσωπικού
στο Υπηρεσιακό Συμβούλιο θα πρέπει να έχουν δωδεκαετή του-
λάχιστον προϋπηρεσία σε Πλοηγικό Σταθμό.

2. Ως προς τη διαδικασία και τις προϋποθέσεις εκλογής των
παραπάνω αιρετών εκπροσώπων εφαρμόζονται, ξεχωριστά για
κάθε κατηγορία προσωπικού, οι διατάξεις που ισχύουν κάθε
φορά για την ανάδειξη των αιρετών εκπροσώπων του μόνιμου
και με σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου προ-
σωπικού στο Υπηρεσιακό Συμβούλιο Υπαλλήλων του Υπουργείου
Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας.

3. Κατά την πρώτη εφαρμογή της παρούσας παραγράφου το
χρονοδιάγραμμα διαδικασιών εκλογής των αιρετών εκπροσώπων
θα καθοριστεί με απόφαση του Υπουργού Θαλάσσιων Υποθέ-
σεων, Νήσων και Αλιείας και τα αιρετά μέλη που θα αναδειχθούν
θα ορισθούν μέλη του Υπηρεσιακού Συμβουλίου Υπαλλήλων του
Υπουργείου Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, με θη-
τεία που θα λήγει ταυτόχρονα με τη θητεία των λοιπών μελών
αυτού.

Άρθρο 22
Λοιπές διατάξεις 

1. Ο βαθμός του Ναυάρχου Λ.Σ. εν αποστρατεία που προβλέ-
πεται από τις διατάξεις της παραγράφου 2 του άρθρου 39 του
Κ.Π.Λ.Σ., όπως προστέθηκε με την παρ. 8 του ένατου άρθρου
του ν. 3654/2008 (ΦΕΚ 57 Α’), μπορεί να απονέμεται με την ίδια
διαδικασία και στους Αρχηγούς του Λ.Σ. που αποστρατεύθηκαν
πριν τις 3.4.2008, εφόσον οι ενδιαφερόμενοι υποβάλλουν σχετική
αίτηση εντός εξήντα ημερών από την έναρξη ισχύος του παρό-
ντος νόμου.

2. Στις οργανικές θέσεις των Αξιωματικών Λ.Σ. προστίθενται
είκοσι πέντε θέσεις ειδικότητας Νομικού με μείωση ισάριθμων
οργανικών θέσεων στο βαθμό του Σημαιοφόρου - Ανθυποπλοι-
άρχου της παραγράφου 1α (αα) του άρθρου 14 που κατανέμο-
νται ως ακολούθως:

1) Ένας Αρχιπλοίαρχος Λ.Σ. Νομικού.
2) Δύο Πλοίαρχοι Λ.Σ. Νομικού.
3) Τρεις Αντιπλοίαρχοι Λ.Σ. Νομικού.
4) Τέσσερις Πλωτάρχες Λ.Σ. Νομικού.
5) Δεκαπέντε Υποπλοίαρχοι – Ανθυποπλοίαρχοι Λ.Σ. Νομικού

ενιαία.
3. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2α του άρθρου 20 του

ν. 3153/2003 (ΦΕΚ 153 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:
«2α. Πτυχιούχοι Σχολών Πανεπιστημιακού Τομέα κάτοχοι με-

ταπτυχιακού τίτλου σπουδών σε οικονομικά ή νομικά θέματα ηλι-
κίας μέχρι τριάντα πέντε ετών, η οποία συμπληρώνεται μέχρι την
31η Δεκεμβρίου του έτους διενέργειας του διαγωνισμού, που
έχουν εκπληρώσει τις στρατιωτικές τους υποχρεώσεις ή βρίσκο-
νται νομίμως εκτός στρατεύματος, μπορεί να κατατάσσονται
απευθείας στο Λ.Σ. χωρίς κατατακτήριες εξετάσεις με το βαθμό
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του Ανθυποπλοιάρχου Οικονομικού ή Νομικού, αντίστοιχα.»
4. Στο τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου 2 του ν.

2881/2001 (ΦΕΚ 16 Α’) προστίθεται εδάφιο ως εξής: 
«Η αληθής έννοια της παρούσας παραγράφου είναι ότι ο Ορ-

γανισμός μπορεί να προβαίνει ταυτόχρονα με ενιαίο διαγωνισμό
σε εκποίηση ενός ή περισσότερων ναυαγίων και επικίνδυνων και
επιβλαβών πλοίων που ανήκουν σε έναν ή διαφορετικούς ιδιο-
κτήτες, των οποίων οι κύριοι αρνούνται ή αδυνατούν να εκπλη-
ρώσουν την υποχρέωσή τους.»

5. Στα Ναυτικά Νοσοκομεία Αθηνών και Πειραιά, καθώς και
στις υγειονομικές Υπηρεσίες Πολεμικού Ναυτικού μπορεί να υπη-
ρετούν Αξιωματικοί Ιατροί Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτο-
φυλακής ανάλογων ειδικοτήτων κατά βαθμό και θέση, σύμφωνα
με τα ειδικότερα οριζόμενα σε κοινή απόφαση των Υπουργών
Εθνικής Άμυνας και Προστασίας του Πολίτη. 

Άρθρο 23
Τελικές - Μεταβατικές διατάξεις

1. Οι Περιφερειακές Διοικήσεις του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής και οι Λιμενικές Αρχές αποτελούν Περιφε-
ρειακές Υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής και εξακολουθούν να λειτουργούν και να ασκούν
τις αρμοδιότητές τους σύμφωνα με τις ισχύουσες διατάξεις,
εφόσον αυτές δεν αντίκεινται στις διατάξεις του παρόντος
νόμου. 

2. Τα ακίνητα, τα χερσαία, πλωτά και εναέρια μέσα, ο οπλι-
σμός, τα αρχεία και γενικά το κάθε μορφής υλικό και εξοπλισμός
των Υπηρεσιών του Λιμενικού Σώματος περιέρχονται στις αντί-
στοιχες Υπηρεσίες του Αρχηγείου του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής, με την επιφύλαξη των διατάξεων του
άρθρου 3 του π.δ. 127/ 2010 (ΦΕΚ 214 Α’). Ο τρόπος και η διαδι-
κασία παράδοσης και παραλαβής αυτών καθορίζεται με κοινή
απόφαση των Υπουργών Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλι-
είας και Προστασίας του Πολίτη. 

3. Μέχρι την έκδοση των προεδρικών διαταγμάτων του άρ-
θρου 14 εξακολουθούν να εφαρμόζονται για το προσωπικό, τις
υπηρεσίες και τα λοιπά θέματα του άρθρου αυτού οι ισχύουσες
για το Λιμενικό Σώμα διατάξεις. 

4. Μέχρι την έκδοση των κανονιστικών αποφάσεων για θέματα
που αφορούν αρμοδιότητες οργάνωσης και λειτουργίας Υπηρε-
σιών και μεταβίβασης αρμοδιοτήτων εξακολουθούν να εφαρμό-
ζονται οι ισχύουσες για το Λιμενικό Σώμα συναφείς διατάξεις.

5. Πόροι που προβλέπονται από την ισχύουσα νομοθεσία και
πιστώσεις που έχουν εγγραφεί στον Προϋπολογισμό για το Λι-
μενικό Σώμα μεταφέρονται με την έναρξη ισχύος του παρόντος
νόμου στους αντίστοιχους κωδικούς εσόδων - εξόδων του Ειδι-
κού Φορέα «Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή». Στον ίδιο
Φορέα μεταφέρονται και οι πιστώσεις που έχουν εγγραφεί βάσει
των διατάξεων του ν. 3711/1955 στον κωδικό αριθμό εξόδων με
την ονομασία «Ειδικά Απρόβλεπτα Έξοδα» του Προϋπολογισμού
του Υπουργείου Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας.

6. Όπου στην κείμενη νομοθεσία αναφέρεται ο όρος Λιμενικό
Σώμα για θέματα προσωπικού, υπηρεσιών και αρμοδιοτήτων που
δεν θίγονται με τις διατάξεις του παρόντος νόμου, νοείται εφεξής
Λιμενικό Σώμα - Ελληνική Ακτοφυλακή.

7. Οι Περιφερειακές Υπηρεσίες του Λιμενικού Σώματος - Ελ-
ληνικής Ακτοφυλακής ασκούν βάσει των εγκυκλίων διαταγών και
οδηγιών τις αρμοδιότητες άλλων Υπουργείων που ανατίθενται
σε αυτές δια του Αρχηγείου του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής. Με κοινή απόφαση του Υπουργού Προστασίας
του Πολίτη και του καθ’ ύλην αρμόδιου Υπουργού καθορίζονται
οι αρμοδιότητες αυτές και ο τρόπος άσκησής τους.

8. Το προσωπικό του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυ-
λακής που προέρχεται από το Λιμενικό Σώμα, με την επιφύλαξη
των διατάξεων του ν. 3865/2010, εξακολουθεί να έχει ως κύριο
φορέα ασφάλισης το Δημόσιο και ως φορείς επικουρικής ασφά-
λισης το Μετοχικό Ταμείο Ναυτικού, που προβλέπεται από το
π.δ. 21/1931 Οκτωβρίου 1932 (ΦΕΚ 387 Α’) και το Ταμείο Αρωγής
Λιμενικού Σώματος που προβλέπεται από το β.δ. 160/1970 (ΦΕΚ
44 Α’), όπου ασφαλιζόταν πριν τη δημοσίευση του παρόντος

νόμου. Τα θέματα υγειονομικής, νοσοκομειακής και ιατροφαρ-
μακευτικής περίθαλψης του ως άνω προσωπικού εξακολουθούν
να διέπονται από τις διατάξεις που ισχύουν κατά τη δημοσίευση
του παρόντος νόμου.

9. Επιτρέπεται η απόσπαση προσωπικού του Λιμενικού Σώμα-
τος - Ελληνικής Ακτοφυλακής για την άσκηση των αρμοδιοτήτων
που έχουν υπαχθεί με την παράγραφο 1 του άρθρου 2 του π.δ.
127/2010 (ΦΕΚ 214 Α’) στο Υπουργείο Θαλάσσιων Υποθέσεων,
Νήσων και Αλιείας και αφορούν τις διευθύνσεις Λιμενικής Πολιτι-
κής (Δ.Λ.Π.), Λιμενικών Υποδομών (Δ.Λ.Υ.), Θαλάσσιων Συγκοινω-
νιών (Δ.Θ.Σ.), Ναυτικής Εργασίας (Δ.Ν.ΕΡ.), Εκπαίδευσης
Ναυτικών (Δ.ΕΚ.Ν.) και Ναυτιλιακής Πολιτικής και Ανάπτυξης
(Δ.Ν.Π.Α.), των Διευθύνσεων Ασφάλειας Ναυσιπλοΐας (Δ.Α.Ν.) και
Λιμενικής Αστυνομίας κατά το μέρος των μεταφερόμενων τμημά-
των, σύμφωνα με τις επί μέρους διατάξεις του άρθρου 2 παρ.1
του π.δ.127/2010 της Διεύθυνσης Προστασίας Θαλασσίου Περι-
βάλλοντος (Δ.Π.Θ.Π.) κατά το μέρος των μεταφερόμενων τμημά-
των, σύμφωνα με τις επί μέρους διατάξεις του άρθρου 2 παρ. 1
του π.δ.127/2010 της Διεύθυνσης Επιθεώρησης Πλοίων (Δ.Ε.Π.)
κατά το μέρος των μεταφερόμενων τμημάτων, της Διεύθυνσης
Κανονισμών και Εποπτείας Οργανισμών (Δ.Κ.Ε.Ο.), της Διεύθυν-
σης Ελέγχου Διαχείρισης Ασφάλειας Πλοίων και Λιμενικών Εγκα-
ταστάσεων (Δ.Ε.Δ.Α.Π.Λ.Ε.) κατά το μέρος των μεταφερόμενων
τμημάτων, σύμφωνα με τις επί μέρους διατάξεις του άρθρου 2
παρ. 1 του π.δ.127/2010 της Διεύθυνσης Παλλαϊκής Άμυνας και
Πολιτικής Σχεδίασης Έκτακτης Ανάγκης (Δ.Ι.Π.Α.Μ. - Π.Σ.Ε.Α.)
κατά το μέρος των μεταφερόμενων τμημάτων, σύμφωνα με τις
επί μέρους διατάξεις του άρθρου 2 παρ.1 του π.δ.127/2010 των
Ακαδημιών Εμπορικού Ναυτικού (Α.Ε.Ν.), των Κέντρων Επιμόρ-
φωσης Σχολών Εμπορικού Ναυτικού (Κ.Ε.Σ.Ε.Ν.), του Γραφείου
Ευρέσεως Ναυτικής Εργασίας (Γ.Ε.Ν.Ε.) και των Πειθαρχικών
Συμβουλίων Εμπορικού Ναυτικού (Π.Σ.Ε.Ν.), των Δημοσίων Σχο-
λών Εμπορικού Ναυτικού (Δ.Σ.Ε.Ν.), των Σχολών Σωστικών Πυ-
ροσβεστικών Μέσων (Σ.Σ.Π.Μ.), καθώς και των Υπηρεσιών
Δημοσιονομικού Ελέγχου, Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, Επικοινω-
νίας και Μέσων Μαζικής Ενημέρωσης, Εθιμοτυπίας, Δημοσίων
Σχέσεων Πολιτιστικών Θεμάτων και Εκδηλώσεων, Νομικού Συμ-
βούλου του Κράτους και Παρέδρου Ελεγκτικού Συνεδρίου. Οι
αποσπάσεις πραγματοποιούνται με κοινή απόφαση των Υπουρ-
γών Προστασίας του Πολίτη και Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας και κατά παρέκκλιση των χρονικών ορίων που προβλέ-
πονται από τις διατάξεις του άρθρου 20 του π.δ. 33/2009 (ΦΕΚ
50 Α’), και δεν μπορούν να υπερβαίνουν τη διετία. Το προσωπικό
που αποσπάται επανέρχεται σταδιακά στην οργανική του θέση
μέσα σε δύο έτη από της έναρξη ισχύος του παρόντος νόμου. Το
προσωπικό που αποσπάται στις ανωτέρω Υπηρεσίες, σε έκτακτες
περιπτώσεις υπάγεται επιχειρησιακά στο Αρχηγείο Λιμενικού Σώ-
ματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.

10. Σε παραρτήματα του Οίκου Ναύτου όπου δεν υπηρετεί
προσωπικό του Φορέα αυτού ή δεν επαρκεί, επιτρέπεται η κά-
λυψη των λειτουργικών του αναγκών από προσωπικό του Λιμε-
νικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής που αποσπάται σε
αυτά. Μέσα σε δύο έτη από την έναρξη ισχύος του παρόντος
νόμου οι εν λόγω ανάγκες καλύπτονται από υπαλλήλους του ευ-
ρύτερου δημόσιου τομέα που μετατάσσονται στον Οίκο Ναύτου.
Με κοινή απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης και του κατά περίπτωση αρ-
μόδιου Υπουργού καθορίζονται οι όροι και οι προϋποθέσεις της
μετάταξης και ο τρόπος και ο χρόνος παράδοσης των καθηκό-
ντων.

11. Το πολιτικό προσωπικό του Υπουργείου Θαλάσσιων Υπο-
θέσεων, Νήσων και Αλιείας (Υ.Θ.Υ.Ν.ΑΛ.) που υπηρετεί στις Δι-
ευθύνσεις Πληροφορικής Νέων Τεχνολογιών (Δ.Π.Ν.Τ.) και
Οικονομικών Υπηρεσιών (Δ.Ο.Υ.), που μεταφέρθηκαν με το π.δ.
127/2010 (ΦΕΚ 214 Β’) στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη,
διατηρεί την οργανική του θέση στο Υ.Θ.Υ.Ν.ΑΛ. και παραμένει
ως αποσπασμένο στις ανωτέρω Υπηρεσίες, έως τη σύσταση
αντίστοιχων υπηρεσιών στο Υ.Θ.Υ.Ν.ΑΛ. και πάντως για χρονικό
διάστημα όχι μεγαλύτερο του ενός έτους από τη δημοσίευση του
παρόντος νόμου.

12. Οι πολιτικοί υπάλληλοι του Υ.Θ.Υ.Ν.ΑΛ. που υπηρετούν σε
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Υπηρεσίες του Υπουργείου, οι οποίες με την έκδοση του παρό-
ντος νόμου υπάγονται πλέον στο Αρχηγείο Ελληνικής Ακτοφυ-
λακής, εκτός των Υπηρεσιών της προηγούμενης παραγράφου,
μπορούν να δηλώσουν εντός έτους από την έκδοση του παρό-
ντος, εάν επιθυμούν να διατηρήσουν την οργανική τους θέση στο
Υ.Θ.Υ.Ν.ΑΛ., για στελέχωση των κεντρικών ή περιφερειακών υπη-
ρεσιών ή παραρτημάτων του Οίκου Ναύτου.

13. Για το προσωπικό του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής που κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος νόμου
υπηρετεί στις προαναφερόμενες υπηρεσίες εκδίδονται αποφά-
σεις αποσπάσεων.

14. Θέματα που αφορούν το προσωπικό του Λιμενικού Σώμα-
τος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, τα οποία δεν ρυθμίζονται από
αυτόν το νόμο, εξακολουθούν να διέπονται από τις διατάξεις που
ίσχυαν για το προσωπικό του Λιμενικού Σώματος πριν την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόμου.

15. Από την έναρξη εφαρμογής του παρόντος νόμου τις θέσεις
του Αρχηγού, του Υπαρχηγού και του Επιτελάρχη του Λιμενικού
Σώματος – Ελληνικής Ακτοφυλακής, που προβλέπονται από το
άρθρο 10, καταλαμβάνουν ο Αρχηγός Λ.Σ., ο αρχαιότερος Υπαρ-
χηγός Λ.Σ. και ο νεότερος Υπαρχηγός Λ.Σ., αντίστοιχα. 

16. Στην πάγια προκαταβολή του Λιμενικού Σώματος – Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής περιλαμβάνονται και οι εκκρεμείς δαπάνες
της Παγίας Προκαταβολής του πρώην Υπουργείου Εμπορικής
Ναυτιλίας (Υ.Ε.Ν.) κατά το διάστημα υπαγωγής του Λιμενικού
Σώματος σε αυτό, οι οποίες αφορούν στην κάλυψη των λειτουρ-
γικών αναγκών των Υπηρεσιών του Υ.Ε.Ν. και των εξόδων του
προσωπικού του Λ.Σ. μέσω αυτής. Η Υπηρεσία Δημοσιονομικού
Ελέγχου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη είναι αρμόδια
για τον έλεγχο των σχετικών δικαιολογητικών και εκκαθάριση των
εκκρεμών δαπανών που αφορούν στη λειτουργία της Πάγιας
Προκαταβολής κατά το διάστημα υπαγωγής του Λ.Σ. στο Υ.Ε.Ν..

Άρθρο 24
Διατηρούμενες διατάξεις

1. Διατηρούνται σε ισχύ διατάξεις που προβλέπουν:
α. Τους πόρους για τους κύριους και επικουρικούς φορείς

ασφάλισης του προσωπικού του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής.

β. Την έκδοση κανονιστικών πράξεων για τη ρύθμιση θεμάτων
προσωπικού, υπηρεσιών και αρμοδιοτήτων του Λιμενικού Σώμα-
τος - Ελληνικής Ακτοφυλακής που δεν ρυθμίζονται από τις δια-
τάξεις του παρόντος νόμου.

2. Διατηρείται σε ισχύ κάθε διάταξη που μέχρι την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόμου ρύθμιζε θέματα του Λιμενικού Σώ-
ματος και ιδίως των υπηρεσιών, των αρμοδιοτήτων και του προ-
σωπικού του και δεν αντίκειται στις διατάξεις του νόμου αυτού. 

Άρθρο 25

Στο άρθρο 14 του ν. 3907/2011 (ΦΕΚ 7 Α’) προστίθεται παρά-
γραφος 3 ως εξής:

«3. Κατ' εξαίρεση για τις ανάγκες εγκατάστασης των Κέντρων
ή Μονάδων Πρώτης Υποδοχής, καθώς και των Υπηρεσιών Ασύ-
λου επιτρέπεται η αλλαγή χρήσης υφιστάμενων κτηρίων σε
εκτός σχεδίου περιοχές, κατά παρέκκλιση των υφιστάμενων χρή-
σεων γης. Σε περιπτώσεις ιδιωτικών μισθούμενων ακινήτων, η
παρέκκλιση θα ισχύει όσο διαρκεί η ως άνω νέα χρήση.

Για τις ίδιες ως άνω ανάγκες εγκατάστασης επιτρέπεται σε
εξαιρετικές περιπτώσεις, λόγω επείγουσας και επιτακτικής ανά-
γκης και εθνικού συμφέροντος, είτε σε εκτός σχεδίου γήπεδα
του Δημοσίου είτε στα γήπεδα των προαναφερόμενων ιδιωτικών
μισθούμενων ακινήτων εφόσον διαθέτουν επαρκή έκταση, η το-
ποθέτηση ή ανέγερση προκατασκευασμένων εγκαταστάσεων,
κατά παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων της εκτός σχεδίου
πόλης και εκτός ορίων οικισμών δόμησης.

Για την εγκατάσταση των παραπάνω εγκαταστάσεων το ελά-
χιστο εμβαδόν γηπέδου είναι 4.000 τετραγωνικά μέτρα. Το συ-
νολικό ποσοστό κάλυψης του γηπέδου δεν μπορεί να ξεπερνά
το τριάντα τοις εκατό (30%) ενώ ο συντελεστής δόμησης δεν

μπορεί να είναι μεγαλύτερος του 0,5. Σε κάθε περίπτωση η συ-
νολική δομούμενη επιφάνεια δεν μπορεί να ξεπερνά τα 5.000 τε-
τραγωνικά μέτρα.

Και στην περίπτωση αυτή η παρέκκλιση θα ισχύει όσο διαρκεί
η ως άνω νέα χρήση, οι δε εγκαταστάσεις θα έχουν προσωρινό
χαρακτήρα και θα απομακρύνονται, δεν μπορούν δε να χρησιμο-
ποιηθούν για άλλο σκοπό.

Για την αλλαγή χρήσης και τις κατασκευές αυτές δεν απαιτεί-
ται η έκδοση οικοδομικής άδειας αλλά έγκριση εργασιών μικρής
κλίμακας.

Με κοινή υπουργική απόφαση των Υπουργών Οικονομικών,
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής και Προστα-
σίας του Πολίτη καθορίζονται, για κάθε συγκεκριμένη περίπτωση
ανέγερσης νέων εγκαταστάσεων, οι όροι και περιορισμοί δόμη-
σης και τυχόν ειδικότεροι όροι για τις εγκαταστάσεις, καθώς και
κάθε αναγκαία λεπτομέρεια για την εφαρμογή των ρυθμίσεων
της παραγράφου αυτής. Η απόφαση αυτή επέχει θέση έγκρισης
εργασιών μικρής κλίμακας. Επίσης, επέχει θέση έγκρισης περι-
βαλλοντικών όρων για τη λειτουργία των εγκαταστάσεων στις
περιπτώσεις που οι εγκαταστάσεις εξυπηρετούνται από υφιστά-
μενα δίκτυα υποδομών. Με την ίδια απόφαση εγκρίνονται οι πε-
ριβαλλοντικοί όροι όταν οι εγκαταστάσεις δεν εξυπηρετούνται
από υφιστάμενα δίκτυα υποδομών.

Οι κατά τα ανωτέρω χώροι και οι εγκαταστάσεις επιτρέπεται
να χρησιμοποιούνται και ως χώροι κράτησης, που προβλέπονται
στο άρθρο 31.»

Άρθρο 26
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Μόνη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόμου του
Υπουργείου Εθνικής ‘Αμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου Κατανόη-
σης (MOU) μεταξύ της Κυβέρνησης της Σλοβακικής Δημοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας για τη
Συνεργασία στον Tομέα των Eξοπλισμών και της Aμυντικής
Bιομηχανίας».

Θέλει κάποιος από τους συναδέλφους να τοποθετηθεί;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κυρία Κα-

νέλλη, έχετε το λόγο. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Είχαμε τοποθετηθεί στην επιτροπή. Ισχύει

η ψηφοφορία της επιτροπής, για να μην τρώω χρόνο από το
Σώμα, αφού έχουμε να πούμε για τις άλλες συμβάσεις αρκετά
πράγματα. Σε ό,τι μας αφορά, είναι «κατά πλειοψηφία».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Αϊβαλιώτης έχει το
λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, για το ζήτημα
με τη Σλοβακία –τα είπαμε και στην επιτροπή- θα μου επιτρέψετε
να αναφέρω ορισμένα πράγματα εδώ γιατί η Ελλάδα έχει στηρί-
ξει τη χώρα αυτή, από την οποία έχουμε εισπράξει μόνο προκλή-
σεις. 

Εν τω μεταξύ, με ιδιαίτερη έκπληξη βλέπω ότι η Κυβέρνηση
επιμένει να φέρνει προς κύρωση αυτήν τη συμφωνία, όταν είναι
γνωστό ότι προ μηνών είχαμε υποστεί έναν διεθνή διασυρμό, ο
οποίος συνεχίζεται λόγω του μεγάλου ελλείμματος του προϋπο-
λογισμού που είχαμε.

Βλέποντας το διασυρμό αυτό η σλοβακική Κυβέρνηση και οι
συγκεκριμένοι εκπρόσωποί της, ο Υπουργός Οικονομικών της
μέχρι πρότινος κομμουνιστικής Σλοβακίας κ. Miklos, παραδίδει
μαθήματα ελεύθερης οικονομίας και δηλώνει –σας διαβάζω επί
λέξει τη δήλωσή του- τα εξής: «Η Ελλάδα, η Πορτογαλία και κά-
ποιες άλλες χώρες του Νότου δεν ταιριάζουν στην ΟΝΕ». Δή-
λωση του Σλοβάκου  Υπουργού Οικονομικών, μιας χώρας με την
οποία συζητάμε σήμερα να συνάψουμε αμυντική συνεργασία!

Να θυμίσω εδώ ότι εμείς συναινέσαμε στο να μπει αυτή η υπα-
νάπτυκτη και οικονομικά χωλαίνουσα χώρα και την πληρώνουμε
αδρά. Από τα ταμεία συνοχής στερούμαστε πόρους,για να έχει
η Σλοβακία χρήματα να δροσίζεται, αυτή η χώρα με την οποία
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συζητάμε σήμερα την αμυντική συνεργασία!
Επίσης, να σας θυμίσω ότι η χώρα αυτή είναι η μόνη χώρα της

Ευρωζώνης –προσέξτε, η μόνη χώρα της Ευρωζώνης!- που αρ-
νήθηκε προκλητικά να μετάσχει στο πακέτο διάσωσης της Ελλά-
δας. Μόνο η Σλοβακία! Επειδή όμως αυτό το άτομο, ο Υπουργός
Οικονομικών της Σλοβακίας, είδε ότι δεν υπάρχει καμμία κύρωση
σε κάθε είδους προσβολή και σε κάθε είδους χτύπημα που κα-
ταφέρει κατά της Ελλάδος, προχώρησε και σε ένα ακόμα, πιο
μελετημένο και ζυγισμένο χτύπημα. 

Καλεί, λοιπόν, τον ανταποκριτή της «WALL STREET JOURNAL»
στις 14 Ιανουαρίου, δίνει συνέντευξη και λέει ότι οι διασώστες
της Ελλάδας και της Ιρλανδίας –διαβάζω επί λέξει- αποτυγχά-
νουν και λέει ότι τα δάνεια προς την Ελλάδα ήταν το πρώτο
λάθος. Ο κ. Miklos τα αναφέρει αυτά. 

Ο κ. Κοραντής στην επιτροπή πολύ σωστά επεσήμανε ότι και
ο Σλοβάκος Υπουργός Εξωτερικών μιλώντας στην αυστριακή
εφημερίδα «DIE PRESSE» ανέφερε ότι όπου μπήκε η Ελλάδα, να
φροντίσει να βγει από μόνη της. Και σωστά επεσήμανε ο κ. Κο-
ραντής ότι δεν έχουμε δει καμμία αντίδραση από την Κυβέρνηση
της Ελλάδας σε αυτές τις προκλήσεις των Σλοβάκων. 

Εγώ κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, επειδή το αναφέρατε στην
επιτροπή, πρέπει να πω ότι με αφήνει παγερά αδιάφορο αν αυτοί
οι δύο ανεκδιήγητοι Σλοβάκοι πολιτικοί και η κυβέρνησή τους ή
τα κόμματά τους ανήκουν ή δεν ανήκουν στην πολιτική μας
ομάδα στην Ευρωβουλή, το οποίο δεν ισχύει ούτως ή άλλως. Δεν
με ενδιαφέρει καθόλου. Είναι ανεκδιήγητοι μπαρουφολόγοι, είναι
και οι δυο τους προκλητικοί. Είναι μια Κυβέρνηση, η οποία προ-
καλεί την Ελλάδα. 

Είναι τεράστια, λοιπόν, η ευθύνη της Κυβέρνησής σας, γιατί
δεν τους βάλατε στη θέση τους και, εν πάση περιπτώσει, δεν νο-
μίζω ότι από αυτήν τη συμφωνία αμυντικής συνεργασίας με τη
Σλοβακία έχει να ωφεληθεί η Ελλάδα. Εμάς ενδιαφέρουν οι ελ-
ληνικές αμυντικές βιομηχανίες, οι Έλληνες εργαζόμενοι, οι
οποίοι πρέπει από ελληνικά χέρια να παράγουν ελληνικά όπλα.
Αν θα οικονομήσει ο Σλοβάκος Υπουργός Οικονομικών πρόσθετα
φορολογικά έσοδα για τον κορβανά της Σλοβακίας, μας αφήνει
παγερά αδιάφορους.

(Στο σημείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Επειδή, λοιπόν, αυτή η χώρα υιοθετεί συστηματικά φιλοτουρ-

κικές θέσεις στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, επειδή δρα
ως μακρύ χέρι των Σκοπιανών επίσης στα όργανα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης –και όποιος ήταν Ευρωβουλευτής το θυμάται πολύ
καλά- για όλους αυτούς τους λόγους καταψηφίζουμε τη συμφω-
νία με αυτήν την προκλητική χώρα και απορούμε για ποιο λόγο
η Κυβέρνηση δεν την απέσυρε από τη Βουλή και την έφερε προς
συζήτηση. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Ο κ. Δρίτσας έχει το λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Αυτό το «Μνημόνιο Κατανόησης (MOU) μεταξύ της Κυβέρνη-

σης της Σλοβακικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δημοκρατίας για τη Συνεργασία στον Τομέα των
Εξοπλισμών και της Αμυντικής Βιομηχανίας», όπως είπαμε και
στην επιτροπή, υπογράφηκε στις 18 Νοεμβρίου 2008 και έρχεται
για κύρωση είκοσι επτά μήνες μετά και πράγματι αποτελεί ένα
σημαντικό κείμενο, μαζί με πολλά άλλα, στο πλαίσιο της προώ-
θησης της στρατιωτικής συνεργασίας των κρατών-μελών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης κατ’ αρχάς και της συνολικότερης
προσαρμογής της στρατιωτικής πολιτικής της Σλοβακίας και
άλλων χωρών στο ΝΑΤΟ και στη συνολική νατοϊκή ομπρέλα. 

Δεν θα επεκταθώ περισσότερο, κυρία Πρόεδρε. Έχουμε το-
ποθετηθεί στην επιτροπή αναλυτικότατα και δεν θα πάρω περισ-
σότερο χρόνο. 

Είναι συμβάσεις που διαμορφώνουν ένα νέο προσανατολισμό
επεκτατικών δραστηριοτήτων, διεθνών αποστολών, έξω από
κάθε αρχή του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών και των διακρατι-
κών συμβάσεων των διαφόρων ανεξάρτητων χωρών.

Προς αυτήν την κατεύθυνση, εμείς έχουμε ζητήσει να αποσυρ-
θούν τέτοιου είδους συμβάσεις, να επανεξεταστούν, ιδιαίτερα
υπό το πρίσμα των εξελίξεων που έχουν συμβεί πλέον και να απε-
μπλακεί η χώρα μας από τέτοιου είδους δεσμεύσεις. Καταψηφί-
ζουμε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός  Εθνικής Άμυνας κ. Παναγιώτης

Μπεγλίτης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός  Εθνι-

κής Άμυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Δεν θα απασχολήσω πολύ το Σώμα. Εξάλλου, κάναμε μία ευ-

ρύτατη συζήτηση στην αρμόδια Διαρκή Επιτροπή Εξωτερικών
και Άμυνας, όπου μου δόθηκε η δυνατότητα να απαντήσω στους
συναδέλφους πάνω σε όλα τα ζητήματα που είχαν τεθεί.

Δύο παρατηρήσεις μόνο θέλω να κάνω. Η πρώτη παρατήρηση
συνδέεται με τις ελληνικές αμυντικές βιομηχανίες και το συμφέ-
ρον που έχουν οι αμυντικές βιομηχανίες στο να αξιοποιήσουμε
ένα ευρύτατο συμβατικό πλαίσιο με χώρες-εταίρους της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ. 

Είναι γνωστό ότι οι ελληνικές αμυντικές βιομηχανίες του δη-
μόσιου και του ιδιωτικού τομέα πρέπει να ενισχυθούν στην εξω-
στρέφειά τους, μία από τις απαραίτητες προϋποθέσεις για να
μπορέσουν να καταστούν βιώσιμες. Κι είμαι πεπεισμένος ότι ανά-
λογες συμφωνίες μπορούν να βοηθήσουν τις ελληνικές αμυντι-
κές βιομηχανίες, ακόμη και με τη Σλοβακία. 

Παρά τα επιμέρους προβλήματα που έχουμε ή παρά τις αντιρ-
ρήσεις του αξιότιμου συναδέλφου κ. Αϊβαλιώτη, είναι γνωστό σε
όλους ότι η Σλοβακία, ως μέρος της ενιαίας Τσεχοσλοβακίας,
είχε μία εξειδίκευση ή στο πλαίσιο της εσωτερικής κατανομής
εργασίας του Σοβιετικού Συνασπισμού, είχε μία υπεροχή στην
παραγωγή αμυντικών εξοπλισμών. Πιστεύω ότι είναι προς όφε-
λος των αμυντικών μας βιομηχανιών να αναπτύσσουν σχέσεις
εξωστρέφειας με τους εταίρους μας και με τις βιομηχανίες τους.

Η δεύτερη παρατήρηση που ήθελα να κάνω, κυρία Πρόεδρε,
αναφέρεται σε αυτά που είπε μόλις προηγουμένως ο κ. Αϊβαλιώ-
της και τα οποία είχε επαναλάβει τόσο αυτός όσο και ο αξιότιμος
συνάδελφος κ. Κοραντής στη Διαρκή Επιτροπή Εξωτερικών και
Άμυνας. Εγώ αντιλαμβάνομαι απολύτως και σέβομαι απολύτως
τις θέσεις όλων των κομμάτων. Δεν θα αντιμαχήσουμε πάνω σ’
αυτό. 

Απλώς, κάνω μία έκκληση να σκεφτούμε ποιο είναι το τέλος
αυτής της λογικής, στην οποία μας οδηγούν ανάλογες παρεμβά-
σεις. Μας καλεί, δηλαδή, το κόμμα του ΛΑΟΣ να διακόπτουμε δι-
πλωματικές σχέσεις σε κάθε περίπτωση, που μέλη της όποιας
κυβέρνησης διατυπώνουν αντιρρήσεις, ενστάσεις η δηλώνουν το
ένα ή το άλλο κατά της Ελλάδας; Εξάλλου, σ’ όλους μας είναι
γνωστό ποιο βάρος έχει η Σλοβακία σήμερα στη διαδικασία
λήψης αποφάσεων στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των
ευρωπαϊκών θεσμών και της Ευρωζώνης. Ας μην κάνουμε μείζον
θέμα, ένα θέμα που νομίζω ότι θα μπορούσαμε να το περάσουμε
πολύ πιο χαμηλά. Δεν είναι εκεί τα προβλήματα, στις σχέσεις με
τη Σλοβακία. 

Αντιλαμβάνεσθε, κύριοι συνάδελφοι,  τι θέλω να πω, με όλο το
σεβασμό στην άποψή σας. Έχετε κάθε δικαίωμα να καταψηφί-
σετε το σχέδιο της σύμβασης αυτής.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κηρύσσεται περαιωμένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (MOU)
μεταξύ της Κυβέρνησης της Σλοβακικής Δημοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας για τη Συνεργασία στον
Τομέα των Εξοπλισμών και της Αμυντικής Βιομηχανίας».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου

6138 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κατανόησης (MOU) μεταξύ της Κυβέρνησης της Σλοβακικής Δη-
μοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας για
τη Συνεργασία στον Τομέα των Εξοπλισμών και της Αμυντικής
Βιομηχανίας» έγινε δεκτό, σε μόνη συζήτηση, κατ’ αρχήν, κατ’
άρθρο και στο σύνολο κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (MOU) μεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Σλοβακικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δημοκρατίας για τη Συνεργασία στον Τομέα των
Εξοπλισμών και της Αμυντικής Βιομηχανίας

Άρθρο  πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγματος, το Μνημόνιο Κατανόησης (ΜΟU) μεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Σλοβακικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δημοκρατίας για τη συνεργασία στον τομέα των εξο-
πλισμών και της αμυντικής βιομηχανίας, που υπογράφηκε στην
Αθήνα στις 18 Νοεμβρίου του 2008, το κείμενο του οποίου σε
πρωτότυπο στην ελληνική και στην αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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6150 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνημονίου Κατανόη-
σης, που κυρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του
άρθρου 12  αυτού”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιμή να ανακοινώσω στο Σώμα ότι τη συνε-
δρίασή μας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουμένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενημερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα μαθητές και μαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί
από το 13ο Δημοτικό Σχολείο Νίκαιας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει και ιδιαίτερα η Προεδρεύουσα.
(Χειροκροτήματα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουμε με τα σχέδια νόμου του Υπουργείου Εθνικής Άμυ-
νας.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου: «Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης
(Memorandum of Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλοβακίας που αφορά στη συνερ-
γασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγι-
κών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ –
AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας (Technical Arrangement)
μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημο-
κρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλο-
βακίας, σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόησης
μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημο-
κρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλο-
βακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ– AMSCC)».

Κύριε Υπουργέ, θα θέλατε το λόγο;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άμυνας): Κυρία Πρόεδρε, με την άδειά σας και ενδεχομέ-
νως με τη σύμφωνη γνώμη των συναδέλφων, νομίζω ότι θα ήταν
μεθοδολογικά σκόπιμο να εξετάσουμε όλες τις κυρώσεις μαζί,
γιατί η θέση των κομμάτων είναι γνωστή από την επιτροπή, αλλά
και για να κερδίσουμε χρόνο και για την οικονομία της συζήτη-
σης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε δίκιο, κύριε

Υπουργέ.
Επομένως τα σχέδια νόμων του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας

θα συζητηθούν και θα ψηφιστούν μαζί κατά τη σημερινή συνε-
δρίαση.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου: «Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης με-
ταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρα-
τίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της
Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ– AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας με-
ταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρα-
τίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της
Ουγγαρίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόη-
σης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δη-
μοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της
Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ– AMSCC)». 

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου: «Κύρωση του Μνημονίου Συναντίληψης
(Memorandum of Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-

λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ– AMSCC) και
της Τεχνικής Συμφωνίας (Technical Arrangement) μεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας σχετικά με την
εφαρμογή του Μνημονίου Συναντίληψης μεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ- AMSCC)».

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση
του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of Understanding)
μεταξύ του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας και του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας που αφορά
στη συνεργασία του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας με το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ- AMSCC)».

Από τους διαφωνούντες συναδέλφους κατά τη συζήτηση στις
επιτροπές, ο κ. Παφίλης έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ένα πρώτο σχόλιο

που θα ήθελα να κάνω είναι ότι αυτά τα μνημόνια είναι σαν τις
υπεύθυνες δηλώσεις, όπου υπάρχουν όλα τα στοιχεία και δίπλα
συμπληρώνονται τα ονόματα των χωρών. Ακριβώς έτσι είναι. Και
αυτό δείχνει ότι αυτός που έφτιαξε τις υπεύθυνες δηλώσεις είναι
η Ευρωπαϊκή Ένωση και το ΝΑΤΟ. Και έρχεται η ελληνική Κυ-
βέρνηση και με τη συμφωνία της τις υλοποιεί.

Ωστόσο, εμείς θέλουμε να σημειώσουμε ότι δεν είναι τόσο
αθώα αυτά τα μνημόνια συναντίληψης ούτε έχουν να κάνουν,
όπως ειπώθηκε και στην επιτροπή, με τη χρησιμοποίηση του Πο-
λυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών γενικά στις μεταφορές. Το αντίθετο μάλιστα. Με αυτό
το κέντρο και με αυτά τα μνημόνια, η ελληνική Κυβέρνηση και η
χώρα μας αναλαμβάνει να κάνει το μεσάζοντα στις θαλάσσιες
μεταφορές, βάζοντας την υποδομή αλλά και τον ελληνικό εμπο-
ρικό στόλο, ώστε να μεταφέρονται γρήγορα οι Δυνάμεις Ταχείας
Επέμβασης. 

Για ποιο στόχο άραγε; Οι Δυνάμεις Ταχείας Επέμβασης του
ΝΑΤΟ και πιθανά και τα «battle groups», δηλαδή οι ομάδες μάχης
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, επεμβαίνουν ακριβώς στο πλαίσιο των
γενικότερων ιμπεριαλιστικών σχεδίων ή, όπως το ονομάζουν, για
τη διαχείριση των κρίσεων. Στη συγκεκριμένη περίπτωση εννο-
ούμε τις περιπτώσεις εκείνες που σε κάποιες χώρες ξεσηκώνο-
νται οι λαοί.

Άρα, λοιπόν, πρόκειται για σοβαρά μνημόνια, σοβαρές συμ-
φωνίες που εμπλέκουν ακόμα περισσότερο και πιο επικίνδυνα τη
χώρα μας στις ιμπεριαλιστικές επεμβάσεις και στην εξαπόλυση
πολέμων, τους οποίους σχεδιάζει και το ΝΑΤΟ και, φυσικά, η ίδια
η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το δεύτερο σημείο που θέλουμε να σημειώσουμε κι έχει με-
γάλη σημασία κι αυτό, είναι ότι περιγράφεται όταν δημιουργή-
θηκε αυτό το πολυεθνικό συντονιστικό κέντρο γιατί
δημιουργείται στην Ελλάδα. Ένας λόγος είναι η γεωγραφική
θέση, διότι φυσικά η Ουγγαρία, η Ρουμανία και οι άλλοι δεν
έχουν την ίδια γεωγραφική θέση. 

Ο δεύτερος λόγος είναι το μέγεθος της Εμπορικής Ναυτιλίας.
Αυτό τι σημαίνει πρακτικά; Σημαίνει ότι θα διατίθενται τα ελλη-
νικά εμπορικά πλοία για να μεταφέρουν δυνάμεις ταχείας επέμ-
βασης ή εξοπλισμούς -και το έχουν κάνει στο παρελθόν- που
σημαίνει ότι θα θησαυρίζουν οι εφοπλιστές και, δεύτερον, ότι με-
τατρέπονται οι ναυτεργάτες σε στρατιωτικό προσωπικό. Κι αυτό
για μας είναι απαράδεκτο, ναυτεργάτες που δουλεύουν σε εμπο-
ρικά να αναλαμβάνουν πλέον με απόφαση των κυβερνήσεων και
μ’ αυτά τα μνημόνια να βοηθάνε στρατιωτικές αποστολές. 

Ένα σημείο ακόμα που θέλουμε να σημειώσουμε είναι ότι ο
ελληνικός λαός καλείται και εν όψει κρίσης αλλά και γενικότερα
να χρηματοδοτεί ιμπεριαλιστικές επιθετικές ενέργειες. Ήδη το
Μάιο του 2005 υπήρξε μεταφορά από το λιμάνι της Σλοβενίας
δεκάδων αρμάτων ουγγρικών προς τον ιρακινό στρατό. Ο ελλη-
νικός λαός γι’ αυτό πλήρωσε 1,5 εκατομμύριο δολάρια συν τα
επιπρόσθετα έξοδα, τη συνοδεία δύο ελληνικών πολεμικών
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πλοίων. Απ’ αυτήν την άποψη, λοιπόν, είμαστε ριζικά αντίθετοι. 
Θέλουμε ακόμα να σημειώσουμε ότι η Ελλάδα βήμα το βήμα

και λόγω γεωγραφικής θέσης και λόγω επιλογής των κυβερνή-
σεων, μετατρέπεται σε ένα κέντρο επικίνδυνο για τους λαούς της
περιοχής. Αυτό σχετίζεται και με γενικότερους σχεδιασμούς με
το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών και σχετίζεται με το νατοϊκό Κέντρο Ναυτικής Αποτρο-
πής που εδρεύει στη Σούδα και που υπηρετεί τα ίδια ακριβώς
συμφέροντα. Φυσικά όλα αυτά διαμορφώνουν τη χώρα μας και
υπάρχουν, κύριε Υπουργέ, άλλο πώς τα βαφτίζουν. Το θέμα είναι
τι ρόλο παίζουν στην πράξη. 

Κι αν θέλετε πείτε μας επιχειρήματα ότι αυτές οι συμφωνίες
δεν έχουν ακριβώς αυτόν το ρόλο. Αποδείξτε μας. Εγώ σας είπα
ένα στοιχείο. Μεταφέρθηκαν άρματα μάχης στο Ιράκ. 

Δεύτερον, προβλέπεται ναι ή όχι η μεταφορά των battlegroups
και των δυνάμεων ταχείας επέμβασης μέσα απ’ αυτό το κέντρο,
το συντονιστικό, το πολυεθνικό κέντρο; Γι’ αυτό ακριβώς το θέ-
λουν. Για τι πράγμα το θέλουν δηλαδή; Για να διευκολύνουν τις
μεταφορές; Όχι βέβαια. Είναι σαφής ο ρόλος, ότι είναι κυρίως
στρατιωτικός, για να μην πω αποκλειστικά στρατιωτικός. 

Και λέω ότι με όλα αυτά,  στο πλαίσιο των γενικότερων σχε-
διασμών και της γενικότερης πολιτικής, η χώρα μας μετατρέπε-
ται σε ένα ορμητήριο των ιμπεριαλιστών. Κατά καιρούς έχει
παίξει σε όλους τους πολέμους αυτόν το ρόλο με την επιλογή
των κυβερνήσεων, έλεγαν λόγω γεωγραφικής και όχι μόνο
θέσης. 

Να συμπληρώσω και κάτι. Υπάρχει και ο χρηματοδοτικός μη-
χανισμός «ATHENA» από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Για ποιο λόγο;
Πάλι για τον ίδιο λόγο, για να μεταφέρονται τα eurogroups και
οι δυνάμεις ταχείας επέμβασης από την Ελλάδα σε διάφορες
χώρες. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. Δώστε μου τριάντα δευτερόλεπτα. 
Γι’ αυτό λοιπόν, εμείς είμαστε ριζικά αντίθετοι. Θεωρούμε ότι

είναι επικίνδυνη αυτή η πολιτική που ασκείτε και επιπρόσθετα ξα-
ναλέμε είμαστε ριζικά αντίθετοι σε ό,τι αφορά τη χρησιμοποίηση
των Ελλήνων ναυτεργατών σαν στρατιωτικό προσωπικό για να
διασφαλιστούν αυτά τα κέντρα.

Γι’ αυτό και καταψηφίζουμε αυτήν τη συμφωνία. Θεωρούμε -
και το Εργατικό Κίνημα και οι ναυτεργάτες- ότι στην πράξη και
σε τέτοιες οξυμένες περιόδους πρέπει να αντιπαλέψουν τη με-
τατροπή τους σε μεταφορέα ταγμάτων θανάτου, γιατί περί τέ-
τοιων πρόκειται. 

Πολύ περισσότερο, κύριε Υπουργέ, με τις συνολικές εξελίξεις
και με την όξυνση της κατάστασης. Και δεν εννοώ μόνο τις εξε-
γέρσεις, αλλά τις συνολικές αντιπαραθέσεις που έχουμε στην
περιοχή, η οποία μετατρέπεται πλέον σε ένα κέντρο τεράστιων
ανταγωνισμών των ιμπεριαλιστικών δυνάμεων για γεωστρατηγικό
αλλά και οικονομικό έλεγχο των πηγών ενέργειας, κάτι που μπο-
ρεί να έχει ολέθρια αποτελέσματα για τη χώρα μας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εμείς ευχαριστούμε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον επό-

μενο ομιλητή, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώμα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία, παρακολουθούν τη συνεδρίασή μας, αφού συμ-
μετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραμμα «Εργαστήρι Δημοκρα-
τίας» που οργανώνει το Ίδρυμα της Βουλής, δεκαοκτώ μαθητές
και μαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από το 11ο Δημοτικό Σχο-
λείο Αγίας Παρασκευής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήματα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερμού
κ. Κοραντής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θα αναφερθώ σε ένα από τα κείμενα τα οποία συζητάμε σή-

μερα και είναι η Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ της
Ελλάδας και του Υπουργείου Άμυνας της Σλοβακίας, σχετικά με
το ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ. 

Κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, αυτό το μνημόνιο το είχαμε
καταψηφίσει στην επιτροπή και όχι τόσο για το κείμενο αυτό καθ’

αυτό -διότι σε τελευταία ανάλυση θα μπορούσε να πει κανείς ότι
η Σλοβακία ως περίκλειστη χώρα δεν έχει ναυτικό και συνεπώς
τα ενδιαφέροντά της είναι περιορισμένα- αλλά κυρίως για λό-
γους πολιτικούς. Το ίδιο θα μπορούσε να ισχύσει και για την Ουγ-
γαρία. Εντούτοις, το αντίστοιχο μνημόνιο όσον αφορά την
Ουγγαρία, όπως ξέρετε, κύριε Υπουργέ, το υπερψηφίσαμε. 

Η στάση μας ήταν αμιγώς πολιτική, υπό την έννοια ότι κάποιος
–και δεν είχαμε λόγο εμείς ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερμός
να μην το κάνουμε- θα έπρεπε να αρθρώσει έναν σαφή λόγο ένα-
ντι της Σλοβακίας, η οποία είναι μια μικρή χώρα –κάτι που δέχο-
μαι και δεν αντιλέγω- και να της εξηγήσει ότι το κάθε πράγμα στη
ζωή έχει κι ένα κόστος και ότι όταν ζητάς από έναν εταίρο εν ευ-
ρεία έννοια να λειτουργήσει υπέρ των συμφερόντων σου, το ελά-
χιστο που δικαιούται αυτός ο εταίρος να αναμένει από εσένα
είναι να λειτουργήσεις και εσύ υπέρ των συμφερόντων του, όταν
το επιτάσσουν οι ανάγκες του. 

Η Σλοβακία, κύριε Υπουργέ, μας φέρθηκε κατ’ επανάληψη
κατά τρόπο απρεπή, όσον αφορά την κρίση την οποία διήλθε και
διέρχεται η Ελλάδα με τα χρηματοδοτικά. Με αλλεπάλληλες δη-
μόσιες τοποθετήσεις στελεχών της κυβέρνησής της, οι οποίες
έλαβαν μεγάλη δημοσιότητα, όπως του Υπουργού Εξωτερικών
και Οικονομικών, δήλωσε απερίφραστα ότι δεν πρόκειται να
δώσει ούτε δεκάρα, ούτε 1 ευρώ για την Ελλάδα. Αυτό είναι δι-
καίωμά της, δεν είναι υποχρεωμένη. Όμως, το μήνυμα που με-
ταδίδει είναι «να πάτε να πνιγείτε». 

Κι εμείς αυτό το μήνυμα, κύριε Υπουργέ, το εισπράξαμε, η Κυ-
βέρνηση το εισέπραξε χωρίς να αντιδράσει. Αντέδρασε μόνο διά
των διπλωματικών διαύλων που, ως γνωστόν, ουδεμία δημοσιό-
τητα λαμβάνουν. Κακώς! Η Κυβέρνηση όφειλε να αντιδράσει,
ακριβώς επειδή, αν θέλετε, σε τελευταία ανάλυση ήταν ένα πο-
λιτικό μήνυμα και δεν είχε ένα ουσιαστικό κόστος. 

Και η Κυβέρνηση όφειλε να αντιδράσει ακριβώς όπως το κά-
νουμε εμείς τώρα και όχι όπως εσείς υποδείξατε, δηλαδή, να
φτάσουμε σε σημείο διακοπής των διπλωματικών σχέσεων. Για
το όνομα του θεού, κύριε Υπουργέ! Υπήρξατε διπλωμάτης και
δεν μπορείτε να λέτε τέτοια πράγματα. Ξέρετε πάρα πολύ καλά
ότι μπορεί κανείς να περάσει ένα μήνυμα στην άλλη πλευρά με
πολλούς τρόπους χωρίς να φτάνει στα άκρα. Όμως, μιλάμε για
ένα μήνυμα το οποίο να γίνεται κατανοητό.

Το μήνυμα αυτό δεν θέλησε να το περάσει η Κυβέρνηση όσον
αφορά τη συγκεκριμένη περίπτωση, κάτι που είναι δικαίωμά της.
Όμως, κακώς κατά τη γνώμη μας, διότι νομίζω ότι οι Σλοβάκοι
θα μπορούσαν να το καταλάβουν. Θα με ρωτούσατε «αυτό θα
άλλαζε ή θα αλλάξει τη στάση τους;». Αυτό δεν το ξέρω. Εσείς
το ξέρετε; Γιατί, λοιπόν, να μην εκδηλωθεί μια δυσαρέσκεια, η
οποία θα είχε έναν αντίκτυπο; 

Επαναλαμβάνω ότι όλα αυτά αφορούν μια δυσαρέσκεια με-
τρημένη. Εμείς πάντοτε, όπως γνωρίζετε και το έχουμε αποδείξει
κατ’ επανάληψη, προτείνουμε σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα λύσεις
εφαρμόσιμες και ρεαλιστικές. Ποτέ δεν είπαμε εξωφρενικά
πράγματα. Η Κυβέρνηση δεν θέλησε να μας ακολουθήσει. Έχει
καλώς. Πάντως, αυτή είναι η δική μας τοποθέτηση.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήματα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Θεόδωρος Δρί-
τσας, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, έχει το λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα μου επιτρέπατε για μισό λεπτό, κατ’ αρχάς, να αναφερθώ

σε ένα θέμα –θα το πω έτσι- της διαδικασίας. Κυρία Πρόεδρε, η
σημερινή συνεδρίαση και του κοινοβουλευτικού ελέγχου με τις
επίκαιρες ερωτήσεις, αλλά και της λειτουργίας της Ολομέλειας,
απ’ ό,τι φαίνεται θα τελειώσει σε λίγο. Δηλαδή, δεν είναι καθόλου
συμπιεσμένη, είναι πολύ χαλαρή. Περίπου στις 12.00’ θα έχει
ολοκληρωθεί η διαδικασία.

Χθες και προχθές, όμως, δύο νομοσχέδια, με πολλά άρθρα το
καθένα, το ένα του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη για την
ίδρυση του Αρχηγείου του Λιμενικού Σώματος και του Σώματος
της Ακτοφυλακής και χθες του Υπουργείου Δικαιοσύνης, συμπιέ-
στηκαν, με αποτέλεσμα προχθές να φτάσουμε στις 2.30’ τη
νύχτα και κατ’ ουσίαν να μην κάνουμε συζήτηση επί των άρθρων
και χθες, παρά το γεγονός ότι τόσο το Κομμουνιστικό Κόμμα όσο
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κι εμείς δεν συμμετείχαμε λόγω της πανελλαδικής απεργίας,
εντούτοις η συνεδρίαση τελείωσε αργά το απόγευμα και δεν
ξέρω, δεν έχω προσωπική εικόνα για το αν εξαντλήθηκε η συζή-
τηση μέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία.

Μία ακόμα φορά –προχθές το ανέφερα στις ομιλίες μου- απευ-
θύνομαι δι’ υμών στον κύριο Πρόεδρο και στο Προεδρείο της
Βουλής και κατ’ επέκταση στη Διάσκεψη των Προέδρων, αυτή η
νέα διάταξη του Κανονισμού, που επιτρέπει σε μία μόνο συνε-
δρίαση τη διεξαγωγή της συζήτησης για νομοσχέδια, να αντιμε-
τωπίζεται με πολλή φειδώ. Ξέρουμε ότι τα νομοσχέδια αυτά όταν
έχουν τόσα άρθρα και τόσες παραγράφους το κάθε άρθρο, δεν
είναι δυνατόν να εξαντληθούν σε μία συνεδρίαση. Είναι εις
βάρος και των δικαιωμάτων της Μειοψηφίας, αλλά και αυτής καθ’
αυτής της λειτουργίας της Ολομέλειας και της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας.

Προχωρώ τώρα στο θέμα που έχουμε σήμερα. Το μνημόνιο
συναντίληψης ως προς την Κυπριακή Δημοκρατία και τα τρία
μνημόνια κατανόησης ως προς τις συμβάσεις με την Ουγγαρία,
τη Σλοβακία και τη Ρουμανία, όντως συναποτελούν πανομοιό-
τυπα κείμενα, με ελάχιστες διαφορές ή και καθόλου. Είναι μία
προκάτ διαδικασία, που αυτό υποδηλώνει και τη στρατηγική ευ-
ρύτερων οργάνων που συναποφασίζονται τέτοιου είδους κατευ-
θύνσεις και δεν αποτελεί προϊόν διμερών διακρατικών σχέσεων.
Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο είναι ένα σχόλιο που πρέπει να γίνεται: Πού βρί-
σκει η διπλωματική γλώσσα τέτοιες λέξεις, «συναντίληψη» και
«κατανόηση», όταν μιλάει για στρατιωτικές επιχειρήσεις, εξοπλι-
σμούς, για τέτοιου είδους επιλογές στρατιωτικοποίησης και ενι-
αιοποίησης των δραστηριοτήτων με τέτοιο περιεχόμενο και
τέτοιους στόχους στην περιοχή μας, αλλά και σε όλο τον κόσμο;
Είναι, πράγματι, ευφάνταστες αυτές οι επιλογές της διπλωματι-
κής γλώσσας.

Από την πλευρά μας, ήδη από τις προηγούμενες κοινοβουλευ-
τικές περιόδους, όταν στην κυβέρνηση ήταν η Νέα Δημοκρατία
και είχε έρθει προς ψήφιση η συμμετοχή της Ελλάδας σε αυτό
το πολυεθνικό, συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών και η εγκατάστασή τους στον ελληνικό χώρο, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ το είχε καταψηφίσει. Εμείς είχαμε σταθεί από τότε κριτικοί
και έγκαιρα είχαμε αιτιολογήσει την αρνητική μας ψήφο, λέγο-
ντας ότι το κέντρο αυτό εντάσσεται σε νατοϊκούς σχεδιασμούς
για επεμβάσεις σε τρίτες χώρες και με κύρια σημεία τον περί-
φημο «πόλεμο κατά της τρομοκρατίας». Γνωρίζουμε πόσο αμφι-
λεγόμενη και κακοφορμισμένα χρησιμοποιημένη είναι αυτή η
έννοια και η επιλογή από τον Πρόεδρο Μπους και από όλες τις
πολιτικές του ΝΑΤΟ και των Ηνωμένων Πολιτειών.

Είχαμε πει τότε ότι εκτός από την αντίρρησή μας για τη συμ-
μετοχή της Ελλάδας, η εγκατάσταση αυτού του κέντρου στη
χώρα μας είναι επικίνδυνη για τα ελληνικά συμφέροντα τελικώς,
καθώς κάνει την Ελλάδα, έστω έμμεσα, συμμέτοχο σε συγκρού-
σεις και σε αποστολές, στις οποίες κατά βάση από τη διεθνή της
θέση, τα συμφέροντά της και την πολιτική της δεν έχει κανένα
λόγο να συμμετάσχει. 

Είναι μάλιστα χαρακτηριστικό ότι όταν ιδρύθηκε αυτό το κέ-
ντρο, τότε η ανακοίνωση της κυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας
μιλούσε για ένα κέντρο «που επεδίωκε να συμβάλλει στην κά-
λυψη του ελλείμματος  που υφίσταται τόσο στο ΝΑΤΟ όσο και
στην Ευρωπαϊκή Ένωση στον τομέα των στρατηγικών θαλασσίων
μεταφορών». Και ήταν ακριβώς οι ίδιες μέρες –με την ανακοί-
νωση της τότε κυβέρνησης- όταν, συμπληρώνοντας σ’ αυτά που
είπε ο συνάδελφος πριν ο κ. Παφίλης για τη μεταφορά των ουγ-
γρικών, κλήθηκε αυτό το κέντρο να συμμετάσχει στη μεταφορά
τότε πολωνικών αρμάτων μάχης για επιχειρήσεις στην Αφρική
και συγκεκριμένα στο Τσαντ. 

(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό ακόμα αν θέλετε, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε παρα-

καλώ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα ήθελα την ανοχή σας. Είναι τέσσε-

ρις συμβάσεις. 
Εντάσσεται λοιπόν, αυτή η διαδικασία στην στρατιωτικοποίηση

της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στη διαπλοκή αυτής της διαδικα-
σίας με την ιμπεριαλιστική συμμαχία του ΝΑΤΟ. Δεν  υπάρχει κα-
νένας λόγος η Ελλάδα να γίνεται συνένοχη σε τέτοιου είδους
στρατηγήματα και σε τέτοιου είδους ειρηνευτικές ή ανθρωπιστι-
κές αποστολές, όπως αυτήν τη στιγμή γίνεται στο Αφγανιστάν
που την κάνει τελικά και συνένοχη σε εγκλήματα, γιατί περί
αυτού πρόκειται. 

Να επισημάνω, επίσης, κάτι –και τελειώνω με αυτό- για τα όσα
καταγγέλθηκαν για την περίφημη άσκηση στο Κιλκίς,  για την
οποία είχαμε την ευκαιρία να συζητήσουμε σε επίκαιρη ερώτηση
στην οποία μου απάντησε ο Υπουργός Άμυνας κ. Βενιζέλος. Και
αυτές οι ασκήσεις «καταστολής πλήθους» για «ειρηνευτικές απο-
στολές» εντάσσονται σε τέτοιου είδους σχεδιασμούς και δεν
είναι τυχαίο ότι γι’ αυτόν το λόγο η πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου δεν είχε ενημερωθεί, δεν είχε εποπτεία επ’ αυτού, όπως
προέκυψε και από τη συζήτηση που κάναμε με τον κ. Βενιζέλο. 

Διαφωνούμε με αυτές τις επιχειρήσεις ευρωπαϊκών μονάδων,
πόσω μάλλον ελληνικών στην Αφρική ή όπου αλλού. Δεν πιστεύ-
ουμε ότι είναι ειρηνικές αποστολές. Δεν συμφωνούμε να αναλαμ-
βάνουμε υπηρεσίες ταχείας επέμβασης της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και μέσα από τους νατοϊκούς σχεδιασμούς. 

Και τα τέσσερα αυτά μνημόνια τα καταψηφίζουμε και πιστεύ-
ουμε ότι πρέπει να απεμπλακούμε με άλλη στρατηγική απ’ αυτές
τις κατευθύνσεις. Δεν έχει ούτε η Ελλάδα ούτε η Ευρώπη στρα-
τηγικό συμφέρον να ενισχύει τέτοιου είδους επιλογές. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άμυνας κ.

Μπεγλίτης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άμυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Τρεις γενικές παρατηρήσεις έχω να κάνω με βάση αυτά που

άκουσα από τους αγαπητούς συναδέλφους και στη συνέχεια ευ-
ρύτατης συζήτησης που διεξήχθη στη Διαρκή Επιτροπή Εξωτε-
ρικών και Άμυνας. 

Πρώτη παρατήρηση. Η Ελλάδα και η Κυβέρνησή μας θα συ-
νεχίσει να τιμά τις διεθνείς υποχρεώσεις και δεσμεύσεις πολύ
περισσότερο, όταν αυτές οι διεθνείς υποχρεώσεις και δεσμεύ-
σεις εδράζονται στη στέρεη νομιμοποιητική βάση των αποφά-
σεων του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ. 

Κύριοι συνάδελφοι, λειτουργούμε ως χώρα, ως κράτος, στο
πλαίσιο ενός διεθνούς συστήματος το οποίο περιβάλλεται από
τη νομιμοποιητική ισχύ των αποφάσεων του Οργανισμού των
Ηνωμένων Εθνών. Δεν γνωρίζουμε κάποιο άλλο εναλλακτικό διε-
θνές σύστημα ή άλλους εναλλακτικούς διεθνείς οργανισμούς.
Είναι προς το εθνικό συμφέρον να συνεχίσουμε. Και πιστεύω ότι
εκφράζουμε την ευρύτερη συναίνεση των πολιτικών δυνάμεων
της χώρας στην κατεύθυνση του σεβασμού αυτών των υποχρε-
ώσεων και αυτών των δεσμεύσεων.

Δεύτερη γενική παρατήρηση. Τόσο ο κ. Παφίλης εκ μέρους
του ΚΚΕ όσο και ο κ. Δρίτσας εκ μέρους του Συνασπισμού θέ-
λουν, προφανώς για τους δικούς τους λόγους, να απομονώσουν
αποκλειστικά και μόνο μια διάσταση και μια χρήση: τη στρατιω-
τική. Ωστόσο αγνοούν ή θέλουν να απαξιώσουν την  πολυδύναμη
και πολυδιάστατη χρήση  αυτού του κέντρου. 

Δεν άκουσα από τους συναδέλφους να αναδεικνύουν ή να
αναφέρονται στον πολύ σημαντικό ανθρωπιστικό ρόλο που παίζει
το Διεθνές Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο. Δεν άκουσα τους
συναδέλφους να μιλούν για τη χρησιμότητα αυτού του κέντρου,
προκειμένου να αποσταλεί ανθρωπιστική βοήθεια σε χώρες του
τρίτου κόσμου που έχουν ανάγκη. Δεν άκουσα να λέτε τίποτα για
τη συμβολή του κέντρου στη βοήθεια σε λαούς που δοκιμάζονται
από φυσικές καταστροφές. Βεβαίως μία από τις χρήσεις είναι και
η στρατιωτική, όχι όμως η αυθαίρετη χρήση μεταφοράς στρα-
τιωτικών μέσων στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
ΝΑΤΟ, αλλά η νομιμοποιημένη χρήση, όπως είπα, με βάση τις
συλλογικές αποφάσεις, τις ομόφωνες πολλές φορές αποφάσεις
του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ.

Κύριε Δρίτσα, κάνατε μία έκκληση να μη γίνουμε συνένοχοι
στα ιμπεριαλιστικά εγκλήματα. Συνένοχοι σε διεθνή ανθρωπι-
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στικά εγκλήματα μπορούμε να γίνουμε; Το κέντρο έχει και αυτήν
τη συμβολή στο να αποτρέψει διεθνείς εμφυλίους πολέμους.

Μιλήσατε για το Τσαντ. Για το Τσαντ βοήθησε η Ευρωπαϊκή
Ένωση και βοήθησε το κέντρο να μεταφερθούν δυνάμεις, έτσι
ώστε να αποτραπεί αυτός ο εμφύλιος πόλεμος.

Τρίτη γενική παρατήρηση: Έχουμε την πολιτική βούληση ως
ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας να υποστηρίξουμε και
να αναβαθμίσουμε τη λειτουργία του κέντρου. 

Συγκράτησα τις παρατηρήσεις του συναδέλφου κ. Παπαδό-
πουλου. Δώσαμε εντολή στην αρμόδια ηγεσία των επιτελείων να
χρηματοδοτήσουν το κέντρο προκειμένου να πάρει το ISO
9001/2008 και βεβαίως να συμβάλουμε σε συνεργασία και με
άλλες χώρες στην αναβάθμιση του κέντρου. 

Επισημαίνω κάτι που είπα και στην επιτροπή. Μας ενδιαφέρει
ιδιαίτερα και είμαστε σε επαφή με την αρμόδια Επίτροπο ανθρω-
πιστικής βοήθειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την περαιτέρω
αναβάθμιση του κέντρου στην κατεύθυνση της στενής συνεργα-
σίας με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή στα θέματα της ανθρωπιστικής
βοήθειας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εμείς σας ευχαρι-

στούμε.
Κηρύσσεται περαιωμένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου Συναντίληψης
(Memorandum of Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της
Τεχνικής Συμφωνίας (Technical Arrangement) μεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας σχετικά με την
εφαρμογή του Μνημονίου Συναντίληψης μεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου
Συναντίληψης (Memorandum of Understanding) μεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που αφορά στη

συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου
Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕ-
ΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας (Technical Arrange-
ment) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής
Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημο-
κρατίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Συναντίληψης
μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημο-
κρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας
που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστι-
κού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας
(ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε μόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Κύρωση του Μνημονίου Συναντίληψης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της
Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Κυ-
πριακής Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνι-
κής Συμφωνίας (Technical Arrangement) μεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας σχετικά με
την εφαρμογή του Μνημονίου Συναντίληψης μεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και
του Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δημοκρατίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού
Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας
(ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)

Άρθρο πρώτο 

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγματος, το Μνημόνιο Συναντίληψης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελ-
ληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής
Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνι-
κού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφο-
ρών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC) και η Τεχνική
Συμφωνία μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνι-
κής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας σχετικά με την εφαρμογή του ως άνω Μνημονίου
Συναντίληψης, που  υπογράφηκαν στη Θεσσαλονίκη, στις 27
Οκτωβρίου 2008, των οποίων το κείμενο, σε πρωτότυπο, στην ελ-
ληνική και αγγλική γλώσσα, έχει ως εξής: 
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνημονίου Συναντί-
ληψης και της Τεχνικής Συμφωνίας που κυρώνονται από την πλή-
ρωση των προϋποθέσεων της παρ. 1 του άρθρου 10 του
Μνημονίου Συναντίληψης και της παρ. 1 του άρθρου 8 της Τε-
χνικής Συμφωνίας. Τα Παραρτήματα που μπορούν να προστε-
θούν σύμφωνα με το άρθρο 1 της Τεχνικής Συμφωνίας τίθενται
σε ισχύ σύμφωνα με το άρθρο 7 αυτής.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κηρύσσεται περαιω-
μένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση
του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας
της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της
Τεχνικής Συμφωνίας μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της
Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημο-
κρατίας της Ουγγαρίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου
Κατανόησης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας
της Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνι-
κού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφο-
ρών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου
Κατανόησης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας
της Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνι-
κού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφο-
ρών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής
Συμφωνίας μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνι-
κής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας

της Ουγγαρίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατα-
νόησης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής
Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της
Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία,
σε μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
και έχει ως εξής: 

«Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού
Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας
(ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας μεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας
και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας
σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας
και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας
που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονι-
στικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθή-
νας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγματος, το Μνημόνιο Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελ-
ληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρα-
τίας της Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC) και η Τεχνική
Συμφωνία (Technical Arrangement) μεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Δημοκρατίας της Ουγγαρίας σχετικά με την εφαρ-
μογή του ως άνω Μνημονίου Κατανόησης, που υπογράφηκαν
στις 21 Μαΐου 2009 στην Αθήνα, των οποίων το κείμενο, στην αγ-
γλική γλώσσα και σε μετάφραση στην ελληνική, έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνημονίου Κατανόη-
σης και Τεχνικής Συμφωνίας που κυρώνονται αρχίζει από την
πλήρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου 11.1 του άρθρου
11 του Μνημονίου Κατανόησης.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κηρύσσεται περαιω-
μένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση
του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of Understanding)
μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημο-
κρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλο-
βακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας
(Technical Arrangement) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας
της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δη-
μοκρατίας της Σλοβακίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημο-
νίου Κατανόησης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της
Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημο-
κρατίας της Σλοβακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλάσσιων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου
Κατανόησης (Memorandum of Understanding) μεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του
Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλοβακίας που αφορά
στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου
Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕ-
ΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συμφωνίας (Technical Arrange-
ment) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής
Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της
Σλοβακίας σχετικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόησης
μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημο-

κρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλο-
βακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συ-
ντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλάσσιων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε
μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελ-
ληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της
Δημοκρατίας της Σλοβακίας που αφορά στη συνεργασία εντός
του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της
Τεχνικής Συμφωνίας (Technical Arrangement) μεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και
του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλοβακίας σχε-
τικά με την εφαρμογή του Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και
του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλοβακίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού
Κέντρου Στρατηγικών Θαλάσσιων Μεταφορών της Αθήνας
(ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)

Άρθρο πρώτο 

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγματος, το Μνημόνιο Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελ-
ληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρα-
τίας της Σλοβακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC) και η Τεχνική
Συμφωνία (Technical Arrangement) μεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου
Άμυνας της Δημοκρατίας της Σλοβακίας σχετικά με την εφαρ-
μογή του ως άνω Μνημονίου Κατανόησης, που υπογράφηκαν
στην Αθήνα, στις 18 Νοεμβρίου 2008, των οποίων το κείμενο, σε
πρωτότυπο στην αγγλική και σε μετάφραση στην ελληνική
γλώσσα, έχει ως εξής:   
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνημονίου Κατανόη-
σης και της Τεχνικής Συμφωνίας που κυρώνονται από την πλή-
ρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου 1 του άρθρου 10 του
Μνημονίου Κατανόησης και της παραγράφου 1 του άρθρου 8
της Τεχνικής Συμφωνίας. Τα Παραρτήματα που μπορούν να προ-
στεθούν σύμφωνα με το άρθρο 1 της Τεχνικής Συμφωνίας τίθε-
νται σε ισχύ σύμφωνα με το άρθρο 7 αυτής».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κηρύσσεται περαιω-
μένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση
του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of Understanding)
μεταξύ του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας και του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας που αφορά
στη συνεργασία του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας με το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας: «Κύρωση του Μνημονίου
Κατανόησης (Memorandum of Understanding) μεταξύ του
Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας και του Υπουργείου Εθνικής

Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας που αφορά στη συνεργασία
του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας με το Πολυεθνικό Συντο-
νιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας
(ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε μόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Κύρωση του Μνημονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) μεταξύ του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας
και του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρα-
τίας που αφορά στη συνεργασία του Υπουργείου Άμυνας της
Ρουμανίας με το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)

Άρθρο πρώτο 

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγματος, το Μνημόνιο Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) μεταξύ του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμανίας
και του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας
που αφορά στη συνεργασία του Υπουργείου Άμυνας της Ρουμα-
νίας με το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC), που
υπογράφηκε στις 11 Σεπτεμβρίου 2008 στην Αθήνα, του οποίου
το κείμενο, σε πρωτότυπο στην ελληνική, αγγλική και ρουμανική
γλώσσα, έχει ως εξής: 
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνημονίου Κατανόη-
σης, που κυρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του
άρθρου 10 παράγραφος 1 αυτού».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώμα ότι τη συνεδρίασή μας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουμένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και αφού ενημερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
εννέα μαθητές και μαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το 4ο
Γενικό Λύκειο Περιστερίου και το Γυμνάσιο Άσπρων Σπιτιών Βοι-
ωτίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήματα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Προχωρούμε στα σχέδια νόμων του Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόμου: «Κύρωση της Συμφωνίας Οικονομικής Συ-
νεργασίας μεταξύ της Ελληνικής Δημοκρατίας και της Δημοκρα-
τίας της Αργεντινής».

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου: «Κύρωση της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δη-
μοκρατίας της Τουρκίας σχετικά με την Επικερδή Απασχόληση
των Εξαρτωμένων μελών των Μελών Διπλωματικών και Προξενι-
κών Αποστολών».

Τα νομοσχέδια αυτά ψηφίστηκαν στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγονται προς συζήτηση στη Βουλή με τη διαδι-
κασία του άρθρου 108 του Κανονισμού της Βουλής, δηλαδή μπο-
ρούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί των
κυρώσεων αυτών των Συμφωνιών.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να

κάνω μία διευκρίνιση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εσείς δεν έχετε το δι-

καίωμα.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα ήθελα το λόγο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κυρία Κανέλλη,

έχετε το λόγο.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η Αργεντινή πέρασε από το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο. Πλη-

ρώνει ακόμα τα ρέστα. Αυτό που δεν έχουμε πει και δεν θα πείτε
ποτέ στον ελληνικό λαό είναι ότι διαρκούσης της βασανιστικής
της πορείας εντός του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου είχε υπο-
χρεωθεί με βάση τα δικά της μνημόνια να είναι –άκουσον άκου-
σον- και μία από τις εκατό πρόθυμες χώρες για τη δημιουργία
Παρα-εγνατίας. Συνεισέφερε λεφτά. Δεν είχαν να φάνε οι Αργε-
ντινοί και συμμετείχαν μαζί με άλλες χώρες σε μία οικονομική
συμφωνία προθύμων να φτιάξουν Παρα-εγνατία Οδό για την
ενεργειακή σύνδεση της πρώην Ανατολικής Ευρώπης με την Κε-
ντρική, της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Κι έρχεστε τώρα και  μας φέρ-
νετε μία συμφωνία.

Δεν έχουν σηκώσει καν κεφάλι. Δεν έχουν να φάνε όπου έχει
πέσει το ιμπεριαλιστικό κεφάλαιο. Παράδειγμα, η Νιγηρία. Η Νι-
γηρία είναι τίγκα στο πετρέλαιο! Μα, τίγκα στο πετρέλαιο! Και οι
Νιγηριανοί πουλάνε ψεύτικα τσαντάκια έξω από το «Ιπποκρά-
τειο». Πεθαίνουν οι λαοί τους. Μα, πεθαίνουν κυριολεκτικά! Στην
Αλγερία έχει πετρέλαιο! Μα, πεθαίνουν οι λαοί τους της πείνας.
Δεν το βλέπετε;

Κι έρχεστε τώρα να φέρετε την Αργεντινή με την Ελλάδα και
το κράτος στο ρόλο του διαμεσολαβητή, νταβαντζή –ας μου επι-
τραπεί η λέξη- συμφερόντων.

Είναι τεράστιο το ενδιαφέρον της ελληνικής Κυβέρνησης!
Είναι ορατό, κυρία Πρόεδρε. Αυτήν τη στιγμή ακριβώς που μιλάω
στον κ. Κουβέλη -που δεν ήταν ο κ.  Κουβέλης παρών, που ήταν
ο κ. Δόλλης, ο οποίος τώρα είναι στο αεροπλάνο, να φέρει τους
τριακόσιους εργαζομένους, που δουλεύουν στη Λιβύη- ούτε καν
με ακούει. Του έχουν φέρει ένα χαρτάκι. Θα πει το ποιηματάκι
του μετά. Και δεν πρόκειται να ακούσει αυτά που είπα εγώ κα-

θόλου.
Αυτή είναι η δημοκρατία. Και φέρνετε και τα παιδάκια εδώ και

τους κάνετε μάθημα δημοκρατίας. Αυτή η beautiful δημοκρατία!
Τύφλα να έχει! Ούτε τώρα άκουσε. Τίποτα. 

Σας ευχαριστώ για τη beautiful δημοκρατία!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, δεν

έχετε παρακολουθήσει. Δεν ξέρω τι θα απαντήσετε…
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κάνετε και μαθήματα στα παιδιά. Δεν ήσα-

σταν καν εδώ. Σας έχει ενημερώσει ο Δόλλης; Ο Δόλλης είναι
στο αεροπλάνο. Πηγαίνει να φέρει τους τριακόσιους που δου-
λεύουν για ένα μεροκάματο στη Λιβύη. 

Σας μιλάω για την Αργεντινή. Σας έχουν δώσει ένα ποιηματάκι
από το Υπουργείο και ήρθατε να μου το διαβάσετε. Τι νόημα έχει
αυτή η διαδικασία; Να την κάνουμε teleconference. Δεν έχω πρό-
βλημα εγώ να την κάνουμε teleconference. Θα γλιτώσω και τα
πήγαινε–έλα και τα διόδια της Αττικής Οδού. Θα έχουν πέσει,
όμως, τα λεφτά του Μπόμπολα. Οπότε, πρέπει να έρθω κι εγώ
εδώ να παίξουμε το θέατρο.

Έρχεστε, λοιπόν, και βάζετε το κράτος στη θέση του διαμεσο-
λαβητή, να φτιάξει τραπεζικά consortium, επιχειρηματικά σχέδια
αργεντινής αστικής τάξης και ελληνικής αστικής τάξης, σε αυ-
τούς που λέτε ότι πήραν τα λεφτά και τα έβγαλαν στο εξωτερικό;
Και βάζετε ολόκληρο το κράτος, δηλαδή εμένα, τον Έλληνα φο-
ρολογούμενο πολίτη και όλους τους υπολοίπους που μας
ακούνε, να φτιάξει τα συμφέροντα Αργεντινής–Ελλάδας διά των
Διεθνών Νομισματικών Ταμείων και του πλούτου που έχουν συσ-
σωρεύσει.

Θα σωθούμε από αυτό. Πάει αυτό.
(Στο σημείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου ομι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
Κυρία Πρόεδρε, επειδή είναι και οι δύο συμβάσεις μαζί, θα

χρειαστώ άλλο ένα λεπτό.
Στη δεύτερη σύμβαση: Θα είμαστε εμείς εναντίον; Προσέξτε

τι φέρνετε, σε ποια συγκυρία. Οι σύζυγοι, τα μέλη των τουρκικών
διπλωματικών και προξενικών αποστολών εδώ να μπορούν να
ασκήσουν –ακούστε με καλά- επικερδή απασχόληση, κοινώς να
βγάζουν λεφτά. Θεωρητικά να δουλεύουν. Σε καθεστώς μερικής
απασχόλησης, ανεργίας και συνεργασίας μας πήρε ο πόνος, πε-
θάναμε μήπως και δεν δουλέψει η σύζυγος του Τούρκου διπλω-
μάτη ή ο γιος του Προξένου. Μακριά από εμένα ως ΚΚΕ. Όποιος
θέλει, να έρθει εδώ να βρει δουλειά. Είναι προφανές ότι αυτοί
θα βρουν ευκολότερα επικερδή απασχόληση από τα παιδαρέλια
που είναι εκεί πάνω, που δεν πρόκειται να βρουν ποτέ δουλειά
στα δεκαεπτά ή δεκαοκτώ. Είναι βέβαιο.

Τους φέρνετε, λοιπόν, εδώ –άκουσον, άκουσον- γιατί αυτό ση-
μαίνει business τώρα. Επικερδής απασχόληση σημαίνει, φέρνω
μία επιχείρηση από εκεί και πουλάω κουλούρια εδώ. Σας το είπα
και στην επιτροπή ότι αυτό είναι φωτογραφικό γι’ αυτόν που
θέλει να φέρει κουλούρια τούρκικα, να ανοίξει franchise εδώ, σε
εποχές φτηνές, που εμείς μετράμε την αύξηση στο κουλούρι,
που συμφωνούν τάχα μου δήθεν τα ξεπουλημένα συνδικάτα. Αμ,
δεν είναι αυτό. Το φέρνετε λες και είμαστε στην εποχή του Σου-
λεϊμάν του Μεγαλοπρεπούς και των κρουασάν στη Βιέννη. Θα
τρελαθώ! Τους φέρνετε και τους απαλλάσσετε από την ποινική
ευθύνη.

ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Κάνετε λάθος.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι, ανοίγετε παράθυρο για ποινική ετερο-

δικία. 
ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Κάνετε λάθος.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ανοίγετε παράθυρο για ποινική ετεροδικία. 
Ξέρω τι θα μου απαντήσει…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Το αντίθετο λέει.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κάνετε λάθος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι, θα απαντήσει ο αρμόδιος Υπουργός.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ανοίγετε παράθυρο για ποινική ετεροδικία.

Το ξέρω, θα ρώταγε ο κ. Δόλλης και θα μας έφερνε την απά-
ντηση.

Δημιουργείται, λοιπόν, ένα καθεστώς. Ξέρετε κάτι, είναι και με-
ρικά πράγματα που είναι προκλητικά. Ειλικρινά, είναι προκλητικά!
Δεν μπορώ να μην ανοίξω το στόμα μου. Πώς να σας το πω; Ξέ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΖ’ - 24 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2011                                                                                      6315



ρουμε τη δραστηριότητα εκείνου του… μην πω καμμιά βαριά
λέξη, γιατί είμαστε στο Κοινοβούλιο και δεν επιτρέπεται, θα γρα-
φεί στα Πρακτικά και μετά θα μου λέτε, σβήσε την. Δεν ξέρετε
το ρόλο του Προξενείου της Κομοτηνής; Δεν έχει υπάρξει τριά-
ντα πέντε χρόνια βραχνάς στην ελληνική πραγματικότητα, στη
Θράκη; Κι έρχεστε τώρα και τους δίνετε το κάλυμμα; 

Είναι, λοιπόν, αποδεδειγμένο και δεν χρειάζεται να δείτε NCSI
Miami, Los Angeles, Νέα Υόρκη και όλα αυτά τα κολοκυθοβου-
λώματα που παίζει η τηλεόραση ως φτηνά προϊόντα. Οι business
αυτού του τύπου στις διπλωματικές αποστολές είναι η καλύτερη
κάλυψη για μυστικές υπηρεσίες απανταχού του πολιτισμένου και
μη κόσμου. Απανταχού! Τους δίνετε νομιμότητα εμφάνισης. Ξέ-
ρετε καλύτερα από εμένα ότι δεν υπάρχει Εμπορικό Τμήμα Πρε-
σβείας που να μην κρύβει από κάτω μυστικές υπηρεσίες
οποιασδήποτε χώρας. 

Και έρχεστε και τους το δίνετε αυτό μ’ όλες τις δυνατότητες,
τάχα μου δήθεν, να τηρούν τη νομιμότητα την αστική, την οικο-
νομική, τη φορολογική, την έτσι, την αλλιώτικη. Δηλαδή, επικερ-
δής απασχόληση για έναν Τούρκο διπλωμάτη θα ήταν για
παράδειγμα τι; Ο επαναπατρισμός των μεταναστών που έρχονται
από την Τουρκία ή θα μπορούσε να προσλαμβάνει από αυτούς
μερικούς στη μπίζνα του εδώ για να μην γυρνάνε στους δρόμους
και στα πεζοδρόμια;

Σε κάθε περίπτωση, επειδή είναι και προκλητικά, όταν έρχονται
αυτήν τη στιγμή οι πεινασμένοι Αργεντινοί με τους πεινασμένους
Έλληνες, θα βάλουν τα κράτη τους να πλουτίσουν ακόμα περισ-
σότερο οι πλούσιοι, το ένα. Από την άλλη μεριά οι Τούρκοι που
τάχα μου δήθεν δεν έχουν να φάνε, αλλά έχουν να φάνε περισ-
σότερο από εμάς σ’ αυτήν τη φάση, έτσι όπως έχουν τα πράγ-
ματα, θα έρθουν εδώ να κάνουν μπίζνες για να μην πλήττουν.

Κοιτάξτε να δείτε, μ’ αυτά που έγιναν χθες στους δρόμους, με
εκατό χιλιάδες λαού να σας φωνάζει ότι δεν τηρείτε ούτε καν τα
βασικά ανθρώπινα, πολιτικά και εργασιακά δικαιώματα, αλλά ξε-
θεμελιώνετε και την υπόσταση της έννοιας εργαζόμενος άνθρω-
πος με αξιοπρέπεια, λέμε πανηγυρικά «όχι» και στα δύο, χωρίς
να έχουμε τίποτα ούτε με τον τούρκικο, ούτε με τον αργεντινέ-
ζικο λαό. Δεν βρίσκετε, όμως, δουλειά σε Τούρκους. Δεν συλ-
λαμβάνετε καν τους Τούρκους λαθρεμπόρους ανθρώπων, που
τους κουβαλάνε εδώ με επένδυση από το ελληνικό κεφάλαιο για
να έρχονται ως μαύρη εργασία. Ψάχνετε να βρείτε δουλειά στη
σύζυγο ή στα παιδιά ή στους συγγενείς του Προξένου. Τι να σας
πω; 

Αυτή λέγεται κατ’ επίφαση δημοκρατία κυριολεκτικά. Και ό,τι
και να πείτε, ειλικρινά σας το λέω, δεν κολάζει τα πράγματα, γιατί
η Ελλάδα είναι αξιοπρεπής μόνο σε ό,τι αφορά το μεγάλο της
κεφάλαιο και μια ελίτ της αστικής της τάξης, όλοι οι υπόλοιποι
στον Καιάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Δρίτσας έχει το
λόγο για τη δεύτερη Κύρωση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο
μόνο για τη Κύρωση της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας
της Τουρκίας.

Αυτή η συμφωνία, ως έχει, με βάση το κείμενό της, χαρακτη-
ρίζεται με βάση μια πρώτη προσέγγιση από αμοιβαιότητα, από
μια αυτονόητη διευκόλυνση κάποιων δραστηριοτήτων κ.λπ..
Έχει, όμως, κάποια στοιχεία ασαφούς αφέλειας, θα την έλεγα,
που μας προβληματίζει. Δηλαδή, αν θέλει κανείς να περιγράψει
επαγγελματικές ή εμπορικές ή άλλες δραστηριότητες που οι σύ-
ζυγοι των μελών των Διπλωματικών και Προξενικών Αρχών των
Ελληνικών στην Τουρκία και των Τουρκικών στην Ελλάδα μπο-
ρούν να αναπτύσσουν και ως προς αυτό να υπάρχει ένα πλαίσιο
διευκόλυνσης, θα μπορεί να το περιγράψει με σαφέστερους
όρους, γιατί και η εμπορική δραστηριότητα ορίζεται σαφώς και
η επαγγελματική δραστηριότητα ή η συμμετοχή σε οργανισμούς
επ’ αμοιβή ή οτιδήποτε άλλο. Αυτή η έννοια της «επικερδούς
απασχόλησης» είναι μια τόσο αόριστη έννοια που δεν μπορεί να
προσδιοριστεί. 

Λέμε τώρα ασάφεια, αφέλεια, έλλειψη δυνατότητας περιγρα-
φής ώστε να υπάρχουν δεσμεύσεις; Αυτά, όμως, γεννούν ζητή-
ματα, γιατί η σύμβαση αυτή μιλάει για όσο βρίσκονται τα

πρόσωπα στην Ελλάδα ή στην Τουρκία. Δηλαδή κάποιος, ένας
σύζυγος διπλωμάτη Τούρκου ή Έλληνα, αν ανοίξει ένα μαγαζί,
μια επιχείρηση στα δύο ή στα τρία χρόνια που θα μετατεθεί, μετά
θα το κλείσει; Με ποιους όρους και τι σημαίνει; Ή θα το διαδεχτεί
ο επόμενος; Θα έχει εταιρεία;

Αυτά, όντως, είναι αφελή πράγματα. Εμείς δεν θα έχουμε
αντίρρηση να διευκολυνθούν, πράγματι, άνθρωποι, σύζυγοι και
όλα αυτά, αλλά με μεγαλύτερη σαφήνεια, ώστε να κατοχυρώνο-
νται και διαφανέστατα οι πραγματικές λειτουργίες αυτού του εί-
δους και οι επικερδείς ενασχολήσεις ανθρώπων που δεν υπάρχει
λόγος να κάθονται και να μαραζώνουν επειδή ο σύζυγος ή η σύ-
ζυγός τους είναι διπλωμάτης διαπιστευμένος στη μια από τις δύο
χώρες.

Προς αυτήν τη κατεύθυνση, λοιπόν,  επιφυλαχτήκαμε στην επι-
τροπή και τώρα πια, αφού δεν έχουμε πάρει και καμμία απάντηση
που ζητήσαμε, καταψηφίζουμε, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εξωτερικών, κ. Κουβέλης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΚΟΥΒΕΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κυρία

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς ευχαριστώ
για τα σχόλια που διατυπώθηκαν. Πρέπει να σας πω ότι παρ’ όλο
που στην προηγούμενη συνεδρίαση της ειδικής επιτροπής για
το ζήτημα αυτό δεν μπόρεσα να είμαι ο ίδιος, γιατί είχα ένα πολύ
σοβαρό κρύωμα και γι’ αυτό με αντικατέστησε ο κ. Δόλλης και
τον ευχαριστώ, φρόντισα να πάρω τα Πρακτικά και να τα δια-
βάσω με πολλή προσοχή. Ευχαριστώ και όλους τους συναδέλ-
φους για τα σχόλια που έκαναν σε εκείνη τη συζήτηση.

Θα πω κάποια πράγματα με τη σειρά. Θα μου επιτρέψετε,
κυρία Πρόεδρε, να αναφερθώ και σε κάποια από τα σημεία που
τέθηκαν στην επιτροπή, μιας και δεν είχα τη δυνατότητα να τα
απαντήσω εκεί. 

Να ξεκινήσω βέβαια από το ζήτημα της συμφωνίας με την
Τουρκία και της ετεροδικίας που τέθηκε. Φυσικά, δεν θα μπω στη
συζήτηση σεναρίων συνωμοσίας που ακούστηκαν, γιατί εδώ το
ζητούμενο είναι άλλο. Όπως ήδη εξηγήθηκε και στη συζήτηση
και στην εισηγητική έκθεση, το ζητούμενο είναι ότι οι σύζυγοι των
ανθρώπων που υπηρετούν στις διπλωματικές αποστολές, πρέπει
να μπορούν και εκείνοι να έχουν μια νόμιμη απασχόληση. 

Και επιμένω στο νόμιμη βέβαια, γιατί από τη δική μας πλευρά
παρακολουθούμε αν πραγματικά η δραστηριοποίηση αυτή τηρεί
τους όρους της νομιμότητας. Από την άλλη, όμως, πρέπει, όπως
είπε και ο κ. Δρίτσας, οι άνθρωποι αυτοί που τυχαίνει να βρίσκο-
νται σε μια ξένη χώρα, να μπορούν να απασχοληθούν, γιατί
πραγματικά είναι πάρα πολύ δυσάρεστο και ψυχολογικά για κά-
ποιον να βρίσκεται σε μια χώρα και να μην έχει το δικαίωμα να
κάνει κάτι. Το έχω ζήσει με ανθρώπους που γνωρίζω σε άλλες
χώρες. Είναι πραγματικά πάρα πολύ δυσάρεστο. Ακριβώς εκεί
είναι που θέλουμε να απαντήσουμε.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τους σώζετε από τη μαύρη εργασία, δη-
λαδή.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΚΟΥΒΕΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Δεν σας
διέκοψα.

Αναφορικά με την τήρηση της νομιμότητας, ζούμε σε ένα κρά-
τος δικαίου -και αυτό πρέπει να το αναγνωρίσουμε όλοι- παρα-
κολουθούμε τις διαδικασίες ώστε να διασφαλίσουμε την τήρηση
αυτής.

Έρχομαι στα υπόλοιπα θέματα που είχαν τεθεί. Κατ’ αρχάς,
να απαντήσω για το θέμα της Αργεντινής. Εδώ πρόκειται για μια
συμφωνία διμερούς συνεργασίας, που θα μας επιτρέψει να φτιά-
ξουμε μια μικτή Διυπουργική Επιτροπή ώστε να προωθήσουμε
θέματα συνεργασίας των δύο χωρών.

Στο πλαίσιο της αυριανής επίσκεψης του αρμόδιου Υφυπουρ-
γού Εξωτερικών θα προτείνουμε την άμεση σύσταση και λειτουρ-
γία αυτής της επιτροπής. Πρέπει να σας πω ότι στην αρμόδια
επιτροπή πριν από δύο εβδομάδες, εάν θυμάμαι καλά, εξηγή-
σαμε όλη τη σημαντική δουλειά που έχει γίνει για διμερείς διυ-
πουργικές επιτροπές, για οικονομική συνεργασία σε αριθμό και
σε περιεχόμενο, γεγονός που δεν έχει γίνει σε καμμία προηγού-
μενη περίοδο. Αυτό ακριβώς θέλουμε να κάνουμε και με την Αρ-
γεντινή.

Εδώ να υπογραμμίσω ότι για θέματα δυσκολίας σε συνεργα-
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σίες, όπως στην περίπτωση ακύρωσης των εισαγωγών των ελ-
ληνικών ροδάκινων, είχα καλέσει τον Πρέσβη της Αργεντινής στο
γραφείο μου και είχα κάνει διάβημα. Δεν είναι εδώ ο κ. Χαραλα-
μπόπουλος αυτήν τη στιγμή, ο οποίος είχε θέσει το θέμα στην
επιτροπή. Η συνεργασία, όμως, με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
μέσω των συζητήσεων με τη Μερκοσούρ έχει και αυτό το αντι-
κείμενο: Να πιέσουμε σε εθνικό και ευρωπαϊκό επίπεδο, ώστε να
αντιμετωπιστούν τέτοιου είδους προβλήματα. Φυσικά, αυτό θα
τεθεί και στη συζήτησή μου αύριο με τον Αργεντίνο Υφυπουργό.

Επίσης, όπως ειπώθηκε και από τον εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ, τον
κ. Αϊβαλιώτη, στην προηγούμενη συνάντηση της επιτροπής, είναι
σημαντική η καταγραφή και η επιτάχυνση της κύρωσης αυτών
των συμβάσεων. Δεν νοείται και δεν πρέπει να γίνεται μια κύ-
ρωση σύμβασης μετά από το πέρασμα πολλών ετών. Προχω-
ρούν γρήγορα ακριβώς για να υλοποιηθούν και πάνω σε αυτά να
υπάρξουν οι διμερείς συνεργασίες.

Τέλος, να κλείσω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι θεωρώ πως
προσπαθούμε να ξεφύγουμε από μια ολιγοδιάστατη πολιτική,
όπως είχε τεθεί από εκπρόσωπο της Αξιωματικής Αντιπολίτευ-
σης. Ακριβώς σε αυτό το πλαίσιο η παρουσίασή μου στην αρμό-
δια επιτροπή για την οικονομική διπλωματία, την προπερασμένη
εβδομάδα, έδειξε ότι έχουμε μια στόχευση σε όλες τις περιοχές
του κόσμου, σε συγκεκριμένες χώρες και με συγκεκριμένα αντι-
κείμενα συνεργασίας.

Έχει καταγραφεί και αξιολόγησα ως πάρα πολύ σημαντική μια
παρέμβαση ενός συναδέλφου Βουλευτή στην αρμόδια επιτροπή
για συμπερίληψη και της κοινοβουλευτικής οικονομικής  διπλω-
ματίας στη δουλειά που κάνουμε. Σε συνεργασία με τον πρόεδρο
της αρμόδιας επιτροπής θα κινηθούμε ώστε να μπορέσουμε να
εντάξουμε -στο μέτρο του δυνατού- και τους συναδέλφους Βου-

λευτές σε αυτήν τη συνεργασία που γίνεται με χώρες σε διμερή
και περιφερειακή βάση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κηρύσσεται περαιω-

μένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εξωτερικών «Κύρωση της
Συμφωνίας Οικονομικής Συνεργασίας μεταξύ της Ελληνικής Δη-
μοκρατίας και της Δημοκρατίας της Αργεντινής».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εξωτερικών «Κύρωση της Συμφωνίας Οικο-
νομικής Συνεργασίας μεταξύ της Ελληνικής Δημοκρατίας και της
Δημοκρατίας της Αργεντινής» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε
μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συμφωνίας Οικονομικής Συνεργασίας μεταξύ
της Ελληνικής Δημοκρατίας και της Δημοκρατίας της Αργεντι-
νής

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγματος, η Συμφωνία Οικονομικής Συνεργασίας μεταξύ της
Ελληνικής Δημοκρατίας και της Δημοκρατίας της Αργεντινής,
που υπογράφηκε στο Μπουένος Άιρες, στις 13 Μαΐου 2008, το
κείμενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα έχει ως εξής:
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6326 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6328 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και της Συμφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 8
αυτής.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κηρύσσεται περαιω-
μένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της
Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Τουρκίας σχετικά με
την Επικερδή Απασχόληση των Εξαρτωμένων μελών των Μελών
Διπλωματικών και Προξενικών Αποστολών».

Ερωτάται το Σώμα: Γίνεται δεκτό το νομοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νομοσχέ-

διο του Υπουργείου Εξωτερικών «Κύρωση της Συμφωνίας μεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Δημοκρατίας της Τουρκίας σχετικά με την Επικερδή

Απασχόληση των Εξαρτωμένων μελών των Μελών Διπλωματικών
και Προξενικών Αποστολών» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε
μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της
Τουρκίας σχετικά με την Επικερδή Απασχόληση των Εξαρτω-
μένων μελών των Μελών Διπλωματικών και Προξενικών Απο-
στολών

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που προβλέπει το άρθρο 28 παρ.
1 του Συντάγματος, η Συμφωνία που υπογράφηκε στην Αθήνα,
στις 14 Μαΐου 2010, μεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
μοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Τουρκίας
σχετικά με την Επικερδή Απασχόληση των Εξαρτωμένων μελών
των Μελών Διπλωματικών και Προξενικών Αποστολών, το κείμενο
της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει
ως εξής:
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6330 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6332 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6334 ¶         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόμου αρχίζει από τη δημοσίευσή του
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και της Συμφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 8
παρ. 1 αυτής.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώμα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σημερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νομοσχε-
δίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το Σώμα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιμή να σας ανακοι-

νώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 25 Φε-
βρουαρίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 πα-
ράγραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισμού της
Βουλής)

1. Η με αριθμό 609/44/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Ομάδας  του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερμού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά με τους σχεδιασμούς της Κυβέρνησης για το σύνολο της
ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας κ.λπ..

2. Η με αριθμό 608/43/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Ομάδας  του Συνασπισμού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά με την οικονομική και κοινωνική κρίση κ.λπ..

3. Η με αριθμό 611/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήματος κ. Αφροδίτης Πα-
παθανάση προς τον Υπουργό Οικονομίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά με το  χιονοδρομικό κέντρο Παρνασσού
κ.λπ..

4. Η με αριθμό 610/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δημοκρατίας κ. Αθανασίου Μπούρα προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά με την περικοπή του
προϋπολογισμού του 2011 για το Θριάσιο Νοσοκομείο κ.λπ.. 

5. Η με αριθμό 621/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα
προς τους Υπουργούς Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευμάτων και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, σχετικά με τη λήψη μέτρων για τη μετακίνηση

των μαθητών των Νομών Θεσσαλονίκης, Χαλκιδικής και Ημαθίας
κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισμού της Βουλής)

1. Η με αριθμό 615/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήματος κ. Χρήστου Πρωτό-
παπα προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά με το σχεδιασμό για απομάκρυνση του ΙΚΑ από το Κα-
ματερό κ.λπ..

2. Η με αριθμό 612/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δημοκρατίας κ. Σάββα Αναστασιάδη προς την
Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευμάτων, σχε-
τικά με την περικοπή χρηματοδότησης του Αλεξάνδρειου ΑΤΕΙ
Θεσσαλονίκης κ.λπ..

3. Η με αριθμό 622/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας κ. Χαράλαμπου Χαρα-
λάμπους προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά με τη λήψη μέτρων για την εύρυθμη λειτουργία του Νο-
σοκομείου Κέρκυρας  κ.λπ.. 

4. Η με αριθμό 623/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερμού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Πολιτισμού
και Τουρισμού, σχετικά με την πολιτιστική και τουριστική ανα-
βάθμιση του λιμανιού της Ζέας κ.λπ..

5. Η με αριθμό 617/22-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισμού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου Δρίτσα
προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας, σχετικά με το ναυάγιο του «SEA DIAMOND» κ.λπ..

6. Η με αριθμό 594/21-2-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Γεωργίου Κοντογιάννη προς την Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά με την πρόσληψη
επιτυχόντων στην ΑΤΕ στο ΙΚΑ κ.λπ..   

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σημείο αυτό να λύσουμε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώματος και ώρα 12.05’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ημέρα Παρασκευή 25 Φεβρουαρίου 2011 και
ώρα 10.00’, με αντικείμενο εργασιών του Σώματος, κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθ.12/7-12-2010 επερώτησης της Ανεξαρτήτου Βου-
λευτού κ. Σοφίας Σακοράφα προς τον Υπουργό Οικονομικών,
σχετικά με το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων. 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


